
Ajuntament de Palafrugell

ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 27 DE MARÇ
DE 2012 

Núm.: PLE2012/1
Dia i hora: 27/03/2012 20:00:00
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyor SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora M.CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCAROS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LOPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LOPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA
Interventor acctal Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

La regidora senyora Núria Rivas s'incorpora quan són les vuit i sis minuts, s'estava
tractant el punt número 3 de l'ordre del dia.

A Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en primera
convocatòria, essent les vuit del vespre del dia 27 de març de 2012.

Intervé el senyor Fernández manifestant el condol a la família del treballador de la
Policia Local, Jordi Rabassa, que avui, aquesta nit ha mort i per tant, estar al costat de
la  família  en aquests  moments  difícils,  com sempre  quan hi  ha una pèrdua d’una
persona. Per tant, el condol de l’Ajuntament, del Consistori cap a la família d’en Jordi
Rabassa.  
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A) PART RESOLUTÒRIA

1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-  Aprovació.-
 
Tot seguit es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent a la sessió
ordinària del dia 28 de febrer de 2012, l’esborrany de la qual ha estat tramès a tots els
membres de la Corporació; i s’aprova.
 

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-

 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

Període compres entre el 22 de febrer de 2012 i el 19 de març de 2012, número en
ordre correlatiu creixent de la 378/2012 a la 610/2012.
 
 
A.1) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA CONJUNTA DE RÈGIM INTERIOR,
PRESSUPOST I HISENDA

3.-  PLA  DE  CARRERA  2012.-  Aprovació  de  la  proposta  de  la  Comissió  de
valoració.-

Intervé la senyora Judit Zaragoza, manifestant que per fer un històric, el 28 de juliol de
2011, es va aprovar la creació d’un pla de carrera municipal, aquest pla de carrera,
entre altres, ordenava la creació i constitució d’una comissió tècnica d’avaluació, que
va ser constituïda per Junta de Govern Local,  el 22 de setembre del 2011 i  es va
organitzar  perquè  l’1  d’octubre  ja  varen  començar  a  fer  les  valoracions  de  com
s’havien d’establir els criteris d’aquesta comissió.  Es varen presentar cinquanta nou
sol·licituds,  de  les  quals  cinquanta-vuit  varen  ser  acceptades,  perquè  faltava  un
informe de Cap d’Àrea i aquestes cinquanta-vuit sol·licituds es varen valorar amb la
màxima objectivitat i amb unes premisses bàsiques, que eren: quaranta punts que es
donava  a  la  valoració  del  Cap  d’Àrea,  trenta  punts  a  la  formació,  vint-i-cinc  a  la
antiguitat  i  cinc  punts  a  l’absentisme.  També es  va  tenir  en  compte  que  hi  havia
d’haver  totes  les  categories  representades  en  l’admissió  d’aquestes  sol·licituds. 
Aquesta partida prové d’una partida que hi havia de les prevencions de riscos laborals,
a la qual, la Junta de Personal i Comitè d’Empresa varen autoritzar perquè cada any
aquesta partida de vint-i-cinc mil euros pugui sufragar el present Pla de Carrera, durant
el període 2012-2015.  Aquesta Comissió de valoració, constituïda per un A1, un A2,
un  secretari  d’una  corporació  diferent  de  la  nostra  i  un  representant  de  Junta  de
Personal i Comitè d’Empresa varen valorar les cinquanta-vuit sol·licituds i varen fer la
proposta de promoció horitzontal  de nou dels treballadors sol·licitants,  amb la qual
cosa, ara amb aquesta proposta passa al Ple amb efectes 1 de gener de 2012, això
implica modificació de la partida dels pressupostos i els treballadors que han fet les
sol·licituds  que no han estat  admesos poden fer  reclamacions i  observacions,  que
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seran revisades per la Comissió de revisió i seran aprovades o resoltes per la Junta de
Govern Local, previ informe d’aquesta Comissió de revisió.  A la Comissió de revisió,
cal dir que els membres són diferents als de la Comissió de valoració i també hi ha un
A1, un A2, el secretari de la Corporació i un representant de la Junta de Personal i un
de la Comitè d’Empresa.
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que, aquest matí hem enviat un correu electrònic
a secretaria, perquè quan varem venir a consultar la documentació, enteníem que hi
havia un error, perquè posa proposta d’acord a la Junta de Govern Local, el que ha de
ser el que va al Ple, s’ens ha contestat molt correctament des de l’Àrea de secretaria
que era un error informàtic, amb una nova aplicació del programa que tenen, i en lloc
de posar proposta d’acord a la Junta de Govern Local havia de ser Proposta d’acord
pel Ple i que això no es podia modificar i que es modificaria avui mateix en el dia del
Ple.  Tot i això, nosaltres voldríem formular una pregunta que és que no entenem que
és el que avui votem.  El que vostès ens porten avui en aquest Ple, és un acord de
Junta de Govern Local que vostès com a govern varen adoptar el 28 de juliol del 2011
i un altre acord de Junta de Govern Local que vostès varen adoptar el 22 de setembre
de  2011,  i  en  canvi  el  títol  que  posen al  punt  és  aprovació  de  la  proposta  de  la
Comissió de valoració.  Jo els hi demanaria si us plau si ens poden aclarir exactament
què és  el  que  avui  estem votant?  .Tinc  més  intervenció,  però  necessitaria  primer
aquesta, si se’m pot contestar i desprès continuaré.
 
- senyora Zaragoza:  Li aclareixo primer.  El que estem aprovant avui és la proposta de
la Comissió de Valoració, perquè la passem pel Ple?  Perquè com que en teoria, amb
 aquesta  promoció  horitzontal  s’ha  de  modificar  la  partida  pressupostària  i  cada
treballador, els nou treballadors, estan en àrees diferents, s’havia de passar pel Ple. Sí
que és cert que es va fer una proposta, que havia de passar per Junta de Govern
Local, però va ser quan el Interventor va dir que ho havíem de passar pel Ple perquè
implicava una modificació de partida pressupostària, és per això que aprovem avui
l’informe, perquè en aquest informe hi ha els nous aspirants que han estat acceptats i
això implica la modificació de partida de pressupostos.
 
- senyora Rivas:  Perdo, entenc, ho dic per clarificar i perquè tots sapiguem què estem
votant i tot.  Entenc que el que votem és el punt 1 de l’acord de Junta de Govern Local
que vostès varen adoptar, el segon acord de Junta que vostès varen adoptar el 22 de
setembre de 2011?  És que no ho entenc.
 
- senyor interventor:  No hi havia cap acord de Junta de Govern, l’únic acord que es
pren és aquest, malgrat que digui a la proposta Junta de Govern, que és un error.
 
- senyora Zaragoza:  Aprovem la proposta de promoció horitzontal.
 
- senyora Rivas:  Val, és que diu, es proposa a la Junta de Govern Local l’adopció del 
següent acord, val, jo demanaria si ...
 
-  senyora  Zaragoza:  Aprovem  la  proposta  de  promoció,  perdoni’m,  dels  nou
treballadors.
 
- senyora Rivas:  O sigui, l’únic que votem és que aquests nou treballadors fan una
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promoció horitzontal, és l’únic que votem?
 
- senyora Zaragoza:  Si.
 
- senyora Rivas:  Perfecte, perfecte.
 
- senyora Zaragoza:  Que implica la modificació de la partida que per això ho passem
pel Ple.
 
- senyor Interventor:  Que ho portarem en un punt a part.
 
- senyora Rivas:  Si, la modificació de crèdit.  Demanaria si us plau, si podem corregir-
ho  a  la  proposta  de  Ple,  perquè  no  s’entén,  no  sé  si  ho  comparteix  el  senyor
Interventor o el senyor secretari, amb la intervenció que estic fent, però demanaria que
es corregís  exactament  perquè no sabíem interpretar  què estàvem votant.  A  part
d’això, felicitar a les nou persones que porten a terme aquesta promoció horitzontal i
un tercera pregunta.  Vostès obtenen aquests diners, aquests 25.000 mil euros anuals,
que  costarà  aquesta  promoció  horitzontal  del  conveni  de  despeses  d’execució  de
riscos laborals que és aquest que votarem a posteriori amb la modificació del crèdit.  El
crèdit inicial d’aquesta partida d’execució de crèdit laboral era de 27.982 euros, que
restant-hi  aquests  25.000  euros  d’aquesta  promoció  horitzontal,  a  la  partida  en
quedaran 2.256 euros. Si no ho tenim entès malament, segons les bases d’execució
del pressupost aquesta partida al llarg de l’any no es podrà tornar a reomplir, per tant,
què passarà si fan falta diners pel conveni de l’execució de riscos laborals, si aquesta
partida no es pot tornar a dotar de diners, ja que estem al mes de març, si sorgeix
algun imprevist, el govern com ho pensa resoldre?.
 
-  senyor  interventor:  Només un aclariment,  de  les  despeses d’execució  de riscos
laborals,  en el  pressupost municipal hi ha dues partides, una que és el  servei que
l’Ajuntament contracta per a l’execució de riscos laborals,  que són les Mútues que
tenim de contractades, que no és aquesta partida i una altra és l'altra partida que, per
conveni, amb els treballadors municipals s’ha d’adoptar cada any, i és un 0’1% del
total del capítol 1 de l’Ajuntament, aquesta partida que és el 0’1% és aquesta partida
que la seva execució cal l’autorització de la Junta de Personal perquè és la Junta de
Personal qui decideix en quines actuacions concretes s’executa.  És aquesta partida la
que  la  Junta  de  Personal  va  donar  el  seu  vistiplau  perquè  es  destini  a  aquesta
promoció horitzontal, o sigui que són dues partides diferents.
 
- senyora Rivas:  Per tant, entenc que la Junta de Personal, amb el que queda d’any
només disposarà d’aquests 2.500 euros.
 
- senyor interventor:  Si, si, cal dir una cosa. Quan es va fer el primer acord que va ser
el 28 de juliol del 2011, el pressupost municipal del 2012, encara no estava aprovat i
per tant és quan es parla d’aquests 25.000 euros.  Quan es fa el pressupost municipal
és quan es calcula exactament quin import és aquest del 0’1% i per això, hi ha aquesta
petita diferència els 27.000 euros i els 25.000 euros, que són  els 2.000 euros que
queden que no es necessiten per aquesta actuació.
 
- senyora Rivas:  Que no es necessiten i que la Junta de Personal els podrà destinar al
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que ells consideren convenient.  Perfecte, aclarit això, anunciar que el vot del nostre
grup serà  el  de l’abstenció  donat  que és una Comissió de valoració  absolutament
tècnica i per tant estem al criteri del que hagin disposat els tècnics que han fet aquesta
valoració.
 
- senyor Sabrià:  Bé, des del grup d’Esquerra també anunciar la nostra abstenció, en
tot cas si que volíem advertir, que això que en diem promoció horitzontal,  al final es
tracta d’un sistema basat en les bufandes, que ja havíem tingut en aquesta casa en
altres èpoques i tot i que en un primer terme pot arribar a valoritzar a persones que
s’ho  mereixen,  sabem que a  la  llarga quan hi  ha noves corporacions,  crear  nous
complements, el que crea són distorsions i per tant, això era una pràctica que en els
últims anys ja havia desaparegut i advertim que això es vagi en compte perquè això a
llarg termini no és beneficiós per l’equilibri entre treballadors. També volem expressar
que  consolidem  una  despesa  que  entenem  que  no  encaixa  amb  el  pla  de
racionalització i que creiem que els criteris que s’haurien d’anar imposant en aquests
temes, cada vegada són més criteris de productivitat i que en aquest cas, no tenim clar
que  siguin  criteris  de  productivitat  els  que  s’hagin  pres  aquí,  i  per  tant  nosaltres,
evidentment, com deia l’Entesa, el govern pot prendre les decisions, en aquest àmbit,
que li convingui i per tant ens abstindrem, però si que volíem fer aquests advertiments.
 
- senyora Zaragoza:  Jo entenc que la promoció horitzontal és bàsica, que la premissa
bàsica d’aquesta Corporació és el recurs humà, els recursos humans i entenc que és
un tema que s’ha deixat de la mà de deu durant molts mandats. Entenem que aquesta
promoció  horitzontal  pot  ser  revisada  i  valoro  la  seva  aportació,  però  no  la
comparteixo.
 
- senyora Galiana:   Desprès d’haver escoltat exactament el objecte final que es vota
que sembla que en realitat no és la promoció d’aquests treballadors sinó la partida
pressupostària,  els diners que es treuen.
 
-  senyor  Fernandez:  No,  això  ho  votarà  desprès,  ara  votem  només  la  promoció
horitzontal d’aquestes persones, els recursos d'on surten i els votarem després.
 
- senyora Galiana:  Però ha de passar per Ple,  perquè la funció final  és la partida
pressupostària.  Nosaltres  entenem que  això  és  un  tema  que  passa  per  Ple,  per
decisió d’un tema pressupostari, que sinó seria una decisió de Junta de Govern i  que
no seria necessari passar per Ple i per tant el nostre vot també anunciem que serà
l’abstenció,  perquè  també  creiem  que  és  un  tema  totalment  arbitrari  per  part  del
govern,  que  poden  beneficiar  i  fomentar  a  determinats  treballadors,  els  quals
evidentment  també  des  d’aquí  felicitem  per  aquesta  possibilitat,  però  com  que
finalment les partides són un tema totalment pressupostaria i és una decisió de govern
nosaltres ens abstindrem en aquest aspecte.
 
-  senyor  Fernandez:  Molt  bé,  està prou debatut.  Jo només voldria fer un matis  al
portaveu d’Esquerra Republicana.  Jo lamento que vostè hagi parlat de bufandes, jo sé
distingir molt bé el que són bufandes del que estem aprovant en aquests moments.
Tots sabem el que són bufandes, que és aquell que l’Alcalde fa un Decret d’Alcaldia i
col·loca un plus arbitrari a un treballador, aquest no és el cas senyor Sabrià.  Aquí hi
ha una Comissió Tècnica d’Avaluació que ha estat treballant durant dues setmanes
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per trobar la manera més objectiva possible, i finalment es fa una proposta, per tant, jo
accepto  que vostè  no hi  estigui  d’acord  i  s’abstingui,  però  que qualifiqui  que  aquí
estem donant bufandes amb uns treballadors, penso que això és un menyspreu cap
als treballadors que fa molts anys que treballen en aquesta casa i que han optat a
aquesta comissió horitzontal, per tant, m’agradaria que ares del que és el debat polític,
si vostè vol mantenir la paraula, la mantingui, però crec que li demanaria que retirés el
concepte de bufandes perquè no s’ajusta a la veritat, és veritat que aquí en aquest
Ajuntament antigament, crec que en els últims mandats no s’han fet bufandes, però
antigament  s’havien fet  bufandes,  però aquest  tema que estem tractant  avui  no el
podem tractar com a bufandes, entenc jo. 
 
senyor Sabrià:  Molt bé en tot cas crec que hem explicat perfectament a què fèiem
referència, si el tema bufandes pot incomodar algú el podem retirar de l’acta, no hi ha
problema,  crec  que  Esquerra  ha  explicat  perfectament  què  en  pensava  d’aquesta
proposta i que això no era un atac a cap dels professional i per tant lamento que intenti
confondre una cosa amb l’altra i per tant, crec que qui ho vulgui entendre ja ho ha
entès i si el terme bufanda molesta, podem dir promoció horitzontal que és el terme
que fa servir la regidora però crec que tots hem entès de què es tracta.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès l'acord adoptat per la Junta de Govern Local del dia 28 de juliol de 2011, que
literalment diu:

Primer.- Establir els criteris per la creació d’un Pla de Carrera Municipal de totes les
àrees de l’Ajuntament  de Palafrugell,  amb efectes 1 de gener de 2012,  pels  anys
2012, 2013, 2014 i 2015, que serien els següents:
Per  cobrir  les  necessitats  preventives  es  consigna  una  partida  pressupostària
específica  (diferent  del  contracte  administratiu  amb  la  mútua  i  del  contracte  de
manteniment i revisió dels extintors), equivalent al 0,1 % inicial del pressupost dels
ingressos ordinaris de l’Ajuntament. Aquesta quantitat es podrà incrementar de forma
justificada, previ informe del Comitè de Seguretat i Salut, mitjançant una modificació de
suplement de crèdit,  per tal  d’aplicar,  a la pràctica,  la prevenció de riscos laborals.
Aquesta partida permet realitzar aproximadament unes 4 promocions internes a l’any
2012,  sense  perjudici,  que  si  es  dona de  baixa  alguna  partida  pressupostària  del
Capítol I de personal, es pugui habilitar i incrementar suplementàriament la partida de
promoció interna. 
 
a)      Creació i constitució d’una Comissió Tècnica d’avaluació, el dia 1 d’octubre de
2011, amb personal intern de l’Ajuntament (2 persones dels grups A2 (1) i A1 (1)) i
extern d’altres administracions (1 persona A2 o A1). La composició de la Comissió
serà de tres membres amb veu i amb vot. Hi haurà un representant de la Junta de
Personal i un del Comitè d’Empresa amb veu i sense vot. Aquests representant no en
podran formar part i hauran de ser substituïts cas que estiguin implicats en l’avaluació.
Aixecarà acta del procés el Secretari de la Corporació o funcionari en qui delegui.
b)      Els criteris que utilitzarà la Comissió són els següents: 
-      Antiguitat (triennis i  quinquennis): Els triennis retribueixen l’antiguitat i  són una
retribució  bàsica  de  totes  les  administracions  públiques,  els  quinquennis  són  una
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retribució pròpia de l’Ajuntament de Palafrugell, complementària, retribueix de forma
addicional els anys de serveis, actuaria com un complement de carrera i/o evolució.
-      Índex d’assistència/absentisme laboral per malaltia comuna
-      Formació  específica  en  diversos  camps:  català,  llenguatge  administratiu,
informàtica, cursos relacionats directament amb el lloc de treball, etc.
-      Informe de rendiment  objectiu  del  Cap de l’Àrea,  sobre  l’exercici  de  les
competències professionals del lloc.
c)      Presentació de peticions i propostes a l’Àrea de Secretaria i Recursos Humans,
abans del 20 d’octubre de cada any, per part del Cap d’Àrea o dels propis treballadors
interessats, mitjançant instància i documentació justificativa en el registre d’entrada de
la Corporació.
d)      Inclusió en el pressupost general de la Corporació de l’any 2012, de les places
per  promoció  interna,  designades  per  la  Comissió  de  Valoració  Tècnica,  amb
consignació pressupostària suficient i adequada.
e)      Realització  a  l’any  següent  (2012)  de  les  corresponents  proves  selectives
mitjançant concurs oposició. 
 
Segon.- El llistat de promoció interna realitzat en els darrers anys a l’Ajuntament de
Palafrugell i fins a la data d’avui, és el següent:
 
ANY NÚM. PLACES ESCALES

2004 2 Notificador (E)-Aux.Adm (D)
Aux.Adm (D)-Adm. (C/ gestor continguts OIAC)

2005 4 Aux. Adm Interv (D)-Adm (C)
Aux. Adm Urban. (D)-Adm (C)
Lampista (D)-Lampista (C)
Agent (D)-Caporal (D)

2006 6 Aux.Infor (D)-Tècnic.Aux Inf (C)
Aux.Recap (D)-Adm Recap(C)
2 Aux.Inter (D)-2 Adm Inter (C) (15 de febrer de 2006)
1 Parvulista (D) – 1 Educador suport (Grup C)
1 Cap de Grup Escorxador Municipal (Grup D)

2007 6 Notificador (E)-Aux.Adm recaptació (D): 1 de juliol de
2007
Auxiliar  Turisme  (grup  D)  –  Administratiu  Turisme
(grup C): 1 de juliol de 2007
Auxiliar administratiu esports (grup D) – Administratiu
(grup C): 1 de juliol de 2007
Conserge  Joventut  (E)  –  Auxiliar  administratiu
Joventut (D): 1 de juliol de 2007
Coordinador d’activitats aquàtiques (grup C) – Director
Tècnic (grup B): 1 de juliol de 2007
Auxiliar  administratiu  Serveis  Municipals  (grup  D)-
Administratiu (grup C): 1 de juliol de 2007

2008 3 Conserge Esports (D) – Auxiliar administratiu (C2): 1
de gener de 2008
Auxiliar  IPEP  (C2)  –  Administratiu  IPEP  (C1):  1  de
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setembre de 2008
Conserge Esports (D) – Auxiliar Administratiu Piscina
(C2): 2 de novembre de 2008

2009 2 Agent Policia (C2) – Caporal (C1): juny 2009
Conserge  Esports  (E)  –  auxiliar  Administratiu  (C2):
desembre 2009

2010 3 Arquitecte superior - Cap Secció Obra Pública – 1 de
gener de 2010
Cap  de  l’Àrea  d’Urbanisme  (Habilitació  temporal
18.10.10)
Cap  de  Secció  d’Obra  Pública  (Habilitació  temporal
18.10.10)

Total 26  
 
Tercer.-  Deixar  sense  efecte  pels  exercicis  2012,  2013,  2014  i  2015  la  clàusula
prevista  a  l’article  52  del  Conveni  Laboral  i  de  l’Acord  de  Condicions  de  Treball,
aprovats  per  acord  de  Ple  el  mes  d’abril  de  2007,  que  preveu  que  cada  any
l’Ajuntament  haurà  de  consignar  una  partida  pressupostària  per  necessitats
preventives de riscos laborals  (diferent del contracte administratiu amb la mútua i del
contracte  de  manteniment  i  revisió  dels  extintors),  equivalent  al  0,1  %  inicial  del
pressupost dels ingressos ordinaris de l’Ajuntament. 
 
L’estalvi pressupostari que generi la no consignació d’aquesta partida, que es preveu
d’un import aproximat de 100.000 euros pels 4 exercicis,   es destinarà a sufragar el
total d’increment de  despeses que suposi el present pla de carrera durant el període
2012 a 2015, amb el benentés que a partir  del  2016 l’increment de despeses que
d’aquest pla de carrera es consolidarà en el pressupost ordinari de l’Ajuntament.
 
Atès l'acord adoptat per la Junta de Govern Local el dia 22 de setembre de 2011, i que
literalment diu: 

Primer.-  Crear i constituir la Comissió Tècnica d’avaluació, formada pel secretari de
l’Ajuntament de Calonge, Carles Jimenez Miramon, com a representant extern, i com a
representants interns, al Cap de l’Àrea d’Esports, Josep Masgrau Ponsatí, i a la Cap
de l’Àrea del Pla de Barris, Sílvia Esteva Llenas, amb veu i amb vot.
 
Hi haurà un representant de la Junta de Personal i un del Comitè d’Empresa amb veu i
sense vot. Aquests representant no en podran formar part i hauran de ser substituïts
cas que estiguin implicats en l’avaluació. Aixecarà acta del procés el Secretari de la
Corporació o funcionari en qui delegui.
 
Segon.- Es podran presentar peticions i propostes a l’Àrea de Secretaria i Recursos
Humans,  des  del  dia  1  d’octubre  fins  el  dia  20  d’octubre  de  2011,  per  part  dels
treballadors interessats, mitjançant instància i documentació justificativa en el registre
d’entrada de la Corporació.

Atès que  es  varen  rebre  59  peticions,  de  les  quals  una  es  va  retirar  per  motius
personals de la persona sol.licitant, quedant 58 peticions per valorar.
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Atès que la Comissió de valoració es va reunir diverses vegades al llarg dels mesos
de desembre de 2011 i de gener i febrer de 2012, i el dia 22 de febrer va realitzar
proposta de promoció horitzontal, de nou persones.

Atès que els indicadors que s'han utilitzat, sobre una puntuació màxima de 100 punts,
són:
a) Valoració del Cap d'Àrea, màxim 40 punts
b) Formació, màxim 30 punts
c) Antiguitat, màxim 25 punts
d) Absentisme, màxim 5 punts

Atès que d'acord amb la partida pressupostària de 25.000 euros, es realitzaran nou
promocions horitzontals, no promoció interna, en base als mèrits: 9 x 2.777,77 euros
bruts anuals

Atès que la composició final de la comissió de Valoració ha estat la següent:
a) Amb veu i vot:

– Josep Masgrau Ponsatí, Cap de l'Àrea d'Esports, grup A1
– Pere Serrano Martin, secretari de l'Ajuntament de La Bisbal d'Empordà, grup

A1. Substitueix al secretari de l'Ajuntament de Calonge per baixa d'IT.
– Sílvia Esteva Llenas, Cap de l'Àrea del Pla de Barris, grup A2.

b) Amb veu i sense vot
– Victòria Mulà Curós, representant de la Junta de Personal
– Àngels Poquet Moix, representant del Comitè d'Empresa

Atès el que estableixen els articles 17 i 19 de la Llei 7/2007, pel que s'aprova l'Estatut
bàsic de l'empleat Públic.

Atès el  que  estableix  l'article  30  de  l'acord  de  condicions  de  treball  i  el  conveni
col.lectiu 2007/2009, que actualment es troba prorrogat.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta, amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el
senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora Galiana i el senyor
Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions:

Primer.-  Aprovar  la  proposta  de  promoció  horitzontal  de  nou  treballadors  de
l'Ajuntament de Palafrugell  que ha presentat la Comissió de Valoració el dia 22 de
febrer de 2012 (s'adjunta acta),  d'acord amb les puntuacions que a continuació es
descriuen:

Nom Àrea Categoria laboral Puntuació

N A G Educació A1 55

A M S Museu A2 63
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N E L Secretaria C1 70

R J M Secretaria C1 68

P T B Arxiu C2 56

G P F Medi Ambient C2 53

A M G Informàtica C2 52

F B M Intervenció C2 51

E H G Esports C2 49

Segon.- Enfront aquest acord es podran realitzar les reclamacions i/o observacions
que s'estimin convenients, en el termini de deu dies hàbils a comptar de la notificació
del present acord, davant la comissió de revisió, constituida per:

a) Amb veu i vot:
– Gerard Prohias Fornós, Cap de l'Àrea de Cultura, grup A1
– Jordi Turon Serra , secretari de l'Ajuntament,grup A1. 
– Maria José Merino Pareja, Cap de l'Àrea de Benestar Social, grup A2.

b) Amb veu i sense vot
– Jordi Bruguera Martí, representant de la Junta de Personal
– Anna Teixidor Marimon, representant del Comitè d'Empresa

Tercer.-  Les reclamacions seran resoltes per la Junta de Govern Local previ informe
de la comissió de revisió . Una vegada resoltes les reclamacions s’aprovarà la relació
definitiva de treballadors que gaudiran de la promoció horitzontal. En cas que, una
vegada finalitzat el termini d’al·legacions, no s'hagi presentat cap tipus de reclamació
s’esdevindrà definitiva la relació que consta al punt primer sense necessitat de prendre
cap nou acord.
Una  vegada  sigui  definitiva  la  relació  de  treballadors  que  gaudiran  de  promoció
horitzontal, l’acord causarà efectes econòmics i administratius des de l’1 de gener de
2012, que suposarà un increment retributiu de 2.777,77 euros bruts anuals per cada
treballador.

Quart.-  Notificar el present acord a la Junta de Personal, al Comitè d'Empresa, als
Caps d'Àrea i als treballadors peticionaris.

4.-  CREACIÓ  DE  LA  JUNTA  LOCAL  DE SEGURETAT  I  APROVACIÓ  DE  LES
BASES D'ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT.- Aprovació.-

Intervé  el  senyor  Lluís  Pujol  manifestant  que,  portem  a  aprovació  les  bases
d’organització  i  funcionament  de  la  Junta  Local  de  Seguretat  perquè  ens  varem
adonar,  que tot i  que s’havia anat fent fins ara les Juntes de Seguretat  no estava
constituïda formalment aquesta junta i és de compliment obligatori estar constituïda
formalment. Bàsicament és això, com es regula aquesta Junta, si voleu us ho explico o
si voleu us ho enviem per correu electrònic, però hi ha la composició, les funcions, el
règim de funcionament i deixa la porta oberta a què amb tots els altres cossos de
seguretat  es  puguin  mantenir  el  diàleg,  que  s’ha  d’anar  mantenint  en  funció  de
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Palafrugell, en relació en temes de Palafrugell i bàsicament és això, es un tema de
formalisme.
 
-  senyora  Rivas:  Consultat  l’expedient  que  avui  portem  al  Ple,  hem  trobat  el
requeriment del Departament d’Interior perquè aquesta Junta es constitueixi i entenem
que és això el que motiva aquesta constitució.  Estem parlant d’una Junta Local de
Seguretat  que  ja  existia  en  els  anteriors  mandats  perquè  apareix  en  la  pròpia
constitució  que  diu  que  s’ha  de  fer,  la  Llei  orgànica  4/2003  i  també  a  l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya i és aquest òrgan col·legiat, com explicava el regidor, de
coordinació i col·laboració entre els diferents cossos de seguretat existents.  I  a més a
més, aquesta Junta, ha de ser obligatòria per part de l’Ajuntament tal i com ens ve
regulada a la Llei orgànica 4/2003, per tots aquells Ajuntaments que tinguin cossos de
Policia  Local.  Miri,  nosaltres  només  voldríem,  li  donarem el  vot  favorable,  només
faltaria, és una cosa de llei i que per tant s’ha de complir i que es porta complint des de
fa molts anys aquí en aquest Ajuntament i només volíem demanar-los-hi una cosa, un
prec,  i  preferíem fer-lo ara que no pas fer-lo al  torn de precs i  preguntes.  En els
anteriors mandats si no recordo malament i sinó que em corregeixi el secretari, i crec
que des  que governava  l’Entesa  en  el  seu  moment,  els  representants  dels  grups
municipals  hi  eren convidats,  en aquesta Junta Local  de Seguretat.  Si  realment el
govern ens parla de la participació i sobretot de la participació dels grups que estem a
l’oposició,  ens  agradaria  o  pregaríem  l’amabilitat  d’aquest  govern,  que  poguéssim
assistir-hi com a membres convidats tal i com s’havia fet als anteriors mandats, aquest
és el nostre prec, tot i que sàpiguen que li donarem el vot favorable perquè no podem
fer res més que fer complir la llei.
 
- senyor  Sabrià:  Renuncio al torn perquè volia fer el mateix comentari.
 
- senyor Fernandez:  En qualsevol cas, és evident que aquesta Junta de Seguretat
Local la convoca l’Alcalde, per tant, l’Alcalde quan convoqui farem com s’ha fet sempre
tradicionalment, que és convocat també com a convidats els grups municipals.  I és
veritat el que diu la senyora Rivas que aquesta Junta la contempla la Llei, però és
veritat que aquesta Junta s’hagués hagut de constituir formalment fa temps i no estava
constituïda, per tant ho fem ara i farem el de sempre.  Crec que aquest consistori, que
jo recordi des del 2000 sempre es convidava als portaveus municipals i per tant, quan
el  convoquem  també  convidarem  els  grups  de  l’oposició  perquè  puguin  assistir,
evidentment amb veu però sense vot, perquè la pròpia constitució així ho diu, per tant,
ho farem, agafem el prec i ens comprometem a això a què vostès també participin del
debat intern d’aquesta comissió.
 
- senyora Rivas:  Només per agrair-li la seva disposició.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que la Llei Orgànica 2/86 de 13 de març, de Forces i Cossos de Seguretat, en el
seu art.  54 disposa, apartat 1, que, els municipis que tinguin Cos de Policia propi,
podran constituir  una Junta  Local  de Seguretat,  que serà  l’òrgan competent  per  a
establir les formes i procediments de col·laboració entre els membres de les Forces i
Cossos de Seguretat en el seu àmbit territorial.  I, en el seu apartat 2, es disposa que,
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la  constitució  de  les  esmentades  Juntes  i  la  seva  composició  es  determinarà
reglamentàriament, i la Presidència correspondrà a l’Alcalde.
 
Atès que, la Junta Local de Seguretat serà l’òrgan competent per a establir les formes i
procediments de col·laboració entre els membres de les forces i Cossos de Seguretat
en  el  seu  àmbit  territorial,  en  el  marc  de  la  delimitació  funcional  i  competencial
establerta per l’esmentada Llei orgànica pels diferents Cossos i Forces actuants, i que
venen clarament  determinades en els  arts.  11 i  12 pels  de l’Estat,  art.  38  per  les
Policies Autonòmiques i art. 53 per les Policies Locals.
 
Ates, el contingut dels articles: 9 (Juntes Locals de Seguritat) i art. 10 (Funcions de les
Juntes locals de seguretat), de la Llei 4/2003, de 7 d’abril, d’ordenació del sistema de
Seguretat Pública de Catalunya. 

Atès el que estableix el decret 151/1998, de 23 de juny, de regulació de les Juntes
Locals de Seguretat.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.-  CREAR  la  Junta  Local  de  Seguretat,  amb  la  seu,  àmbit  territorial,
composició, funcions i règim de funcionament, que consten a les Bases d’Organització
i Funcionament.
 
Segon.-  Aprovar  les  Bases  d’Organització  i  Funcionament  de  la  Junta  Local  de
Seguretat.

5.-  DENOMINACIÓ  DE  CARRERS:  PLACETA  DEL  MUSEU  DEL  SURO.-
Aprovació.-

- senyora Rivas:  Sí, de forma molt  breu, en aquesta ocasió no com va passar en
l’anterior Ple, crec que el procediment ha estat el correcte, es va reunir la Comissió del
Nomenclàtor,  aquest punt va passar correctament per la Comissió Informativa i  en
aquests moments va a Ple, per tant com que és una proposta degudament informada
no tenim res a dir i votarem a favor.
 
- senyor Sabrià:  Només un aclariment, saber amb quin criteri es denomina plaça o
plaçeta, i es va comptar tota l'ela o només l’espai de davant.
 
- senyora Zaragoza:  Els tècnics d’Urbanisme varen dir que havia de ser Plaçeta per
les dimensions de la Plaça i fa tota la forma de l'ela.
 
-  senyor  Fernandez:  Be,  en  qualsevol  cas  l’aportació  que  feia  la  senyora  Rivas,
intentem sempre quan es posen a sobre la taula elements a subsanar, subsanar-los, el
govern també reconeix quan s’equivoca i  fruit d’això intentem fer els procediments
més acurats i intentem millorar dia a dia.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
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Vista la següent proposta presentada per l’Àrea de Alcaldia i informada favorablement
per la Comissió del Nomenclàtor, del dia 20 de març de 2012, a fi de regularitzar la
situació, ja que la plaça situada entre Cal Ganxó i el Museu del Suro no té nom.
 
Placeta del Museu del Suro, plaça situada entre Cal Ganxó i el Museu del Suro, al
nucli urbà de Palafrugell.
 
Atès el que disposa l’article 75.1 del Reial Decret 1690/1986, d’11 de juliol, pel qual
s’aprova el Reglament de Població i Demarcació Territorial de les Entitats Locals.
 
Atès el  que disposa l’apartat  4t.  de la Resolució de 9 d’abril  de 1997,  de la  Sots
Secretaria del Ministeri de la Presidència, per la que es disposa la publicació de la
Resolució  d’1  d’abril  de  l’INE  per  la  que  es  dicten  instruccions  tècniques  als
ajuntaments sobre retolament de vies urbanes.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Donar nom a la següent plaça:
 
Nucli de Palafrugell
 
Placeta del Museu del Suro, plaça situada entre Cal Ganxó i el Museu del Suro.
 
Segon.- Notificar l’esmentat acord a Correus,  al  Centre de Gestió Cadastral,  a les
empreses  subministradores  de  serveis  (Sorea,  Fecsa-Endesa,  Telefònica,  Gas
Natural) i al Registre de la Propietat.

6.-  CREACIÓ  DELS  CONSELLS  DE  GESTIÓ  I  PARTICIPACIÓ.-  Aprovació
definitiva dels seus estatuts.-

Intervé el senyor Fernandez manifestant que es tracta d’una aprovació definitiva d’un
dels  punts  que  es  va  aprovar  inicialment  al  Ple  del  mes  de  gener,  s’han  estimat
pràcticament  totes  les  al·legacions  que  fan  referència  a  tres  elements.  Un  fa
referència al número de  reunions, inicialment parlàvem d’una reunió trimestral i s’ha
subsanat posant sis reunions l’any i per tant, bimensuals, un altre és el número de
membres, que nosaltres parlàvem que hi havia d’haver quatre membres a proposta de
l’Associació  de  veïns  dels  diferents  sectors  o  col·lectius  del  nucli,  i  donat  que
l’al·legació que feia Calella de la distribució dels afectats a nivell del sector comercial-
turístic, parlava de 5 membres, es modifica això i es posa que serà fins a 5 membres,
per tant, que es puguin tenir 5 i si alguna vol tenir 3 o 4 que pugui optar per la via de
tenir 3 o 4.  L’altre element que s’incorpora és un article nou, que és l’article 18 en
relació a que l’Ajuntament, amb efectes del 1 de gener del 2013, tindrà una partida
pressupostària a l’apartat d’inversions, per cadascun dels nuclis, per tant, no serà com
inicialment s’ha pogut interpretar, que només fos per Llofriu, sinó que serà per tots els
nuclis  que  tinguin  l’ús  d’aquest  òrgan  de  gestió  i  participació.  Per  tant,  donem
pràcticament resposta a un 95% de les al·legacions presentades pels nuclis que han
presentat al·legacions. Entenem que és una proposta prou consensuada i esperem
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que l’objectiu sobretot és apropar la gestió del públic a la ciutadania i que aquests
òrgans tinguin una certa capacitat de fer propostes a la Junta de Govern o al Plenari.
Amb aquest  esperit  és  amb el  que  el  govern  va  optar  per  la  constitució  d’aquest
Consells de gestió i participació, per això demanaria el vot favorable si pogués ser del
Ple, entenc que és un tema prou important com perquè també les entitats que a partir
d’aquest moment tindran un eina nova per gestionar, tinguin el màxim suport d’aquest
consistori.
 
- senyora Galiana:  Gràcies senyor Alcalde.  El nostre vot serà favorable, si bé, volem
deixar clar que en la comissió informativa s’estimaven les al·legacions de les diferents
entitats, però nosaltres volem deixar clar,  que esperem, és un prec, que el  govern
compleixi  amb  el  seu  compromís  que  si  s’estimen  determinats  aspectes  de  les
al·legacions presentades, que això també repercuteixi per igual a tothom,  que hi hagi
un tracte equitatiu tal i com es va comprometre el govern a la Comissió Informativa i
que això es treballi en aquest sentit.
 
- senyor Genover:  Gràcies senyor Alcalde.  El nostre grup discrepa una mica del que
vostè ha dit.  A l’aprovació inicial consideràvem que havent-hi aquestes associacions
de veïns en aquests nuclis, ja feien una tasca i que potser ara revisant el text amb
aquestes aportacions que s’han fet, constarem que les competències de gestió i de
control potser són pràcticament les mateixes que fan les Associacions de Veïns, inclús
les Associacions de Veïns són més ràpides perquè si llegim, tots diuen, fomentar les
relacions socials entre l’Ajuntament de Palafrugell, instar a l’Ajuntament, suposo que
les Associacions de veïns també insten a l’Ajuntament. I en quant a organització del
Consell, considerem que hi ha moltes persones, evidentment que és una cosa que
sembla molt participativa, però no creiem que en aquests nuclis sigui prou operatiu.  A
nosaltres és la nostra postura i veient tot això nosaltres votarem que no.
 
- senyora Farrarons:  Nosaltres compartim la preocupació del grup de l’Entesa sobre la
burocratització de les relacions de les Associacions de veïns amb l’Ajuntament, però
ho votarem a favor, perquè, per un costat s’ha recollit la inclusió de Tamariu que en un
principi no hi era, i tampoc es fa discriminació amb l’assignació de pressupostos que
em semblava que passava amb Llofriu, però ens preocupa que es perdi agilitat amb la
relació directa de les Associacions de veïns amb l’Ajuntament, si ha de passar sempre
pel Consell.
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, en qualsevol cas, dos temes que han sortit, per garantir
que hi haurà tracte igualatori pels quatre nuclis, és evident que a la comissió semblava
que es podia donar a entendre que només parlava de Llofriu, perquè és veritat que era
Llofriu que va entrar aquesta al·legació,  però nosaltres enteníem que el  quadre de
l’Estatut bàsic ha de ser a totes per igual i per tant, s’ha incorporat un article nou que
és el divuit, que és que l’Ajuntament posarà en el pressupost d’Inversions una partida
per cada un dels nuclis.  
Agraeixo d’entrada el vot positiu de l’Esquerra Republicana, lamento el vot negatiu de
l’Entesa.  És evident que és un òrgan que el que pretén és precisament apropar la
gestió als ciutadans i que això no implica que les associacions, nosaltres no volem
tampoc que les associacions es quedin sense fer la seva pròpia activitat, però aquest
òrgan va un pel més enllà, fixeu-vos que sempre hem dit que això es queda a cavall
 entre  la  revindicació  històrica  del  que  podria  ser  Llofriu,  que  parlava  de  l’entitat
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centralitzada o el Consell de Districte, o aquest òrgan que no és ben bé això, però si
entenem que aquí hi podrà haver-hi debat i que podrà haver-hi propostes, que hi haurà
un tècnic que aixecarà acte, que hi haurà regidors i l’Alcalde, penso que és un ’òrgan
que té més consistència a l’hora de poder debatre i prendre acords per intentar obligar
a la Junta de Govern i al Plenari, per tant, nosaltres pensem que és un pas més, i la
voluntat nostra és que això no impliqui que la gestió hagi de ser més lenta, al contrari,
haurien de ser igual de ràpides que en aquests moments,  per tant,  no hi  veig cap
problema, en tot cas es posarà en marxa, la voluntat nostra és de posar-ho en marxa
d’una manera immediata, i a veure, deixem a veure de quina manera evoluciona, si
nosaltres  veiem que,  en  el  transcurs  d’un  temps,  això  ens  complica  la  gestió,  ho
subsanarem, però no hem tingut mai aquest tipus d’òrgan, és la primera vegada que
ho posem en marxa, deixem un temps de prova d’un any per veure com funciona i si
veiem que hi  ha desajustos,  nosaltres el  govern,  serem els primers que ajustarem
aquests possibles desajustos que hi puguin haver en la gestió del dia a dia.  

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i estatuts reguladors d’òrgans
municipals, d’acord amb el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim
local (LRBRL), 55 del Text refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres,
activitats  i  serveis  dels  ens  locals  (ROAS)  i  50.3  del  Reglament  d’organització,
funcionament i règim jurídic de les entitats locals (ROF).
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 31 de gener de 20121, va aprovar
inicialment  la  creació  dels  Consells  de  Gestió  i  Participació  de  Calella,  Llafranc  i
Tamariu (nuclis  costaners)  i  de Llofriu  (nucli  separat),  així  com dels seus estatuts,
sotmetent-ho a informació pública pel període de 30 dies hàbils, publicant-se edicte en
el BOP número 30, de 13 de febrer de 2012, al DOGC número 6064, de 10 de febrer
de  2012,  en  el  Punt  Diari  del  dia  9  de  febrer  de  2012,  i  en  el  Tauler  d’Edictes,
finalitzant el termini d’exposició al públic el dia 19 de març de 2012.
 
Atès que dins del termini legal d’informació pública no s’han presentat al·legacions per
part de l'Associació de Veïns de Tamariu i de l'Associació de Veïns de Llafranc, donant
la seva conformitat a l'esborrany d'Estatuts esmentats.

Atès que l'Associació de Veïns i Amics de Llofriu, el dia 28 de febrer de 2012, registre
d'entrada 2829, han presentat al.legacions en què proposen les següents esmenes:
a) que el punt 8.1.d), referent a les competències, deixi oberta la proposta de presentar
programes d'actuació a altres àmbits que puguin ser considerats d'utilitat pública.
b) que el punt 10.c) també contempli poder elevar als òrgans municipals pertinents,
altres continguts acordats en les actes del Consell.
c) que a l'article 11 es canviï la periodicitat de les reunions a bimensuals (sis a l'any).
d)  disposar  d'autonomia  financera  per  poder  executar  algunes  actuacions  dins  de
l'agregat  de  Llofriu,  creant  la  partida  necessària  als  pressupostos  generals  de  la
Corporació.

Atès que l'Associació d'Amics i Veïns de Calella (AVAC), el dia 20 de març de 2012,
han presentat al.legacions en què proposen les següents esmenes:

Ple de 27 de març de 2012 15



Ajuntament de Palafrugell

a) Fer constar que en el consell hi haurà ciutadans del propi nucli urbà de Calella.
S'accepta i s'inclou aquesta previsió a l'apartat 9 d dels Estatuts
b) Que es canviï l'adreça de la seu de l'Associació, que és al carrer August Pi i Sunyer,
1. S'accepta.
c) Es proposa que s'especifiqui en l'apartat 8.1 b) i 8.1.c) que serà a l'Ajuntament a qui
s'instarà a realitzar estudis, realitzar programes d'ac tuació i millora, etc. S'accepta.
d)  Proposen eliminar els  apartats 8.1.e)  i  8.1.f)  sobre festes de barri  i  altres actes
culturals, al entendre que els realitza l'AVAC. No s'accepta l'esmena ja que aquests
Estatuts tenen un contingut genèric per tots els Consells de Gestió i Participació, pel
que es proposa mantenir aquests dos apartats.
e) Es proposa suprimir els apartats 8.2.a) i 8.2.b) al entendre que aquestes funcions ja
les realitza mensualment el  regidor delegat de Relacions Ciutadanes. No s'accepta
l'al.legació ja que ens trobem davant d'uns estatuts reguladors marc,  amb caràcter
genèric, que afecten també als altres Consells de Gestió i Participació.
f)  Proposen modificar  l'article  10 f),  en  el  sentit  que el  President  pugui  delegar  la
presidència al vicepresident. No s'accepta i s'estima més convenient que el president
ho pugui delegar a qualsevol membre.
g)  Sobre  la  modificació  de  l'article  11,  de  fer  sis  reunions  a  l'any,  amb  caràcter
bimensual, s'accepta.
h) En relació a la petició de modificar els apartats d) i e) a l'article 12, s'accepta canviar
els quatre membres del 12 d) per un màxim de cinc membres, sense especificar els
sectors professionals en concret, ja que ens trobem davant uns estatuts que operen
com a marc regulador.

Atès l'informe emès pel secretari i per l'interventor municipals, el dia 20 de març de
2012,  conforme es poden estimar  i  incorporar  en la  seva totalitat  les  esmenes de
l'Associació de Veïns i amics de Llofriu. Ara bé, s'afegeix un article 18, que dirà que
amb efectes 1 de gener de 2013, el pressupost general de la Corporació podrà establir
partides  específiques,  en  el  capítol  d'inversions,  pels  nuclis  costaners  de  Calella,
Llafranc i Tamariu i el nucli separat de Llofriu. Les inversions s'executaran d'acord amb
les bases d'Execució del Pressupost.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta, amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol,  i  les senyores Frigola i  Montalban (CiU),  els senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP), total disset vots a favor; els vots en contra del senyor Genover i les senyores
Rivas i Recio (Entesa), total tres vots en contra; i l'abstenció del senyor Guerra (PxC),
total una abstenció:

Primer.- Aprovar definitivament la creació dels Consells de Gestió i  Participació de
Calella, Llafranc i Tamariu (nuclis costaners) i de Llofriu (nucli separat), amb efectes
administratius a partir del dia 1 de maig de 2012, com a òrgan de gestió i participació
per  millorar  la  gestió  dels  assumptes  de  competència  municipal  i  incrementar  la
participació ciutadana.
 
Segon.-     Aprovar  definitivament  els  Estatuts  Reguladors  que  han  de  regir  el
funcionament dels Consells de Gestió i Participació (s'adjunten com a annexos).
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Tercer.- Ratificar l'acord del Ple ordinari de 28 de juny de 2006, en què s'aprova i es
reconeixen els límits territorials i històrics del nucli separat de Llofriu, dins del terme
municipal  de  Palafrugell.  Aquesta  delimitació  no  té  efectes  jurídics,  administratius,
econòmics  ni  polítics,  en  els  termes  establerts  a  la  normativa  sectorial  local  dep
oblació i demarcació territorial.

Quart.- Els esmentats Consells tindran caràcter temporal, i en concret, coincidiran amb
aquest mandat corporatiu (1 de maig de 2012 – maig 2015)

Cinquè.- Publicar aquest  acord i  els Estatuts Reguladors dels consells de Gestió i
Participació,  al  Butlletí  Oficial  de la Província de Girona,  al  Tauler  d’anuncis de la
Corporació i realitzar anunci indicatiu al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.

7.- MODIFICACIÓ CONSENSUADA DEL PLEC DE CONDICIONS ECONÒMIQUES,
ADMINISTRATIVES  I  JURÍDIQUES  DEL  SERVEI  DE  TEMPORADA  A  LES
PLATGES I EXPLOTACIÓ DE BOIES - RÈGIM SANCIONADOR, NOVA CLÀUSULA
13 BIS.- Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel, manifestant que com es va explicar a les dues comissions
informatives en que en varem parlar,  aquest  és un punt  que es porta a aprovació
purament formal i és la modificació del Plec de Condicions del que és el servei de
temporada a les platges i explotació de boies, bàsicament per donar compliment a una
mancança que els dos plans d’usos anteriors, l’actual i l’anterior, tenen, quan parlem
del règim sancionador. Ens trobàvem que hi havien situacions sancionables, que es
podien arribar a interpretar com a sancionables i que l’únic mecanisme sancionador
que hi havia era la rescissió de contracte i a partir d’aquesta situació, juntament amb
els serveis jurídics, s’ha plantejat aquesta solució que només afectarà a aquest últim
any  d’aquesta  concessió  2008-2012  i  que  en  futurs  plans  d’usos  i  règims  de
concessions s’haurà de incorporar de forma automàtica.
 
- senyora Galiana:  Gràcies senyor Alcalde.  Des del meu grup, considerem que la
imposició  d’un  règim  sancionador  és  una  decisió  de  govern,  malgrat  que  sigui
consensuada, com sembla ser, però en qualsevol cas, nosaltres no el compartim al
cent per cent, ho hauríem possiblement plantejat d’una altra manera i el nostre vot
serà l’abstenció.
 
-  senyora Recio:  Si,  només per anunciar  que la nostra votació serà a favor i  que
trobem correcte el que s’ha fet.  Moltes gràcies.
 
- senyor Vilà:  Gràcies senyor Alcalde.  Estem d’acord amb la inclusió d’aquest punt
poc conegut, degut al comportament d’alguns concessionaris envers de la bona fe de
l’Ajuntament  i  com  ha  dit  el  senyor  Rangel,  hi  faltava  aquest  apartat  al  Plec  de
Clàusules,  ja  que  en  els  anteriors  ningú  ho  va  trobar  a  faltar.  Però  amb  tot  us
demanem, si fos possible, que trèieu l’última clàusula que té escapatòria, que diu, “es
considera com circumstància atenuant podent-se reduir la quantia de la multa fins a la
meitat, el fet d’haver procedit a esmenar la situació creada per la comissió de la falta,
en el termini que es senyali en el corresponen procediment.  Pensem que els imports
de les sancions són molt raonables, a proporció de les possibles infraccions i entenem
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que  igualment  s’ha  de  subsanar  la  situació  que  va  portar  a  posar  la  multa
corresponent.
 
- senyor Rangel:  Aquest apartat de circumstància atenuant no sé si és un dels punts
que  normalment  se  solen  posar  als  règims  sancionadors,  si  s’incorpora  o  no
s’incorpora, amb règim sancionadors urbanístics la reposició de la legalitat comporta la
possibilitat que existeixi aquesta, no sé si en aquest règim sancionador és vàlid o no.
 
- senyor secretari:  És una clàusula tipus que utilitza la majoria de municipis, Platja
d’Aro, Sant Feliu de Guíxols, Palamós, en relació al servei de temporada, es pot posar
o no.
 
-  senyor  Fernandez:  És  evident  que  el  règim  sancionador  no  té  un  efecte  de
recaptació, té un efecte més aviat que el concessionari sàpiga que no ho pot fer i que
interessa a l’Ajuntament que subsani i que encara que si ho subsana la sanció sigui la
meitat, que sàpiga que desprès no es pot aplicar de forma reiterativa, per tant que la
primera vegada reaccioni i  ho arregli en el termini que se li ha demanat a fi que se li
pugui arribar a reduir  la sanció, ja li  dic,  el  govern això no ho fa com un tema de
recaptació, sinó que sàpiguen els concessionaris que tenim una eina amb la qual es
pot  sancionar,  i  aquesta  clàusula el  govern  en pot  fer  ús o no,  depenent  de com
reaccioni el concessionari. Vostè sap que l’ús que fan alguns concessionaris mereixen
que sigui sancionats,  i nosaltres pensem que tot i la sanció no sabem si realment es
comportaran amb el compliment de la concessió.  Crec que és factible que tinguem un
cert marge per que aquell que compleix amb els terminis li puguem ajustar, penso que
com que no persegueix l’afany de recaptació seria justificable.
 
- senyor Vilà:  Donat les explicacions del senyor Alcalde igualment li votarem a favor el
nostre grup.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès el contingut de la proposta d'una nova clàusula 13 bis, del plec de condicions
econòmiques, administratives i jurídiques del contracte dels serveis de temporada a
les platges i explotació del camp de boies, que literalment diu:

Es conceptuaran com a faltes lleus:

 a)  L'incompliment  del  deure  de  mantenir  en  bon  estat  el  mobiliari,  equips  i
instal·lacions afectes al servei que no sigui constitutiu de falta greu.
 b) Tractar de manera desigual o discriminatòria als usuaris o al negativa a prestar el
servei a un ciutadà que reuneixi les condicions reglamentàries per a utilitzar-lo.
 c)  L'incompliment  de  les  condicions  generals  i  específiques  reguladores  de
l'autorització, sempre que el dit incompliment no constitueixi una falta de caràcter greu.
 d) L'incompliment total o parcial de les obligacions de l'adjudicatari, i de les ordres i
instruccions dictades per l'Ajuntament, en els supòsits que no constitueixin una falta de
caràcter greu.
 e) Les negligències i incompliment menors o de poca consideració dels deures dels
adjudicataris.
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 f)  La  modificació  de  les  instal·lacions  o  serveis  que  comportin  un  augment  de  la
superfície ocupada sobre l'autoritzada en l'adjudicació fins a un 5 % del total ,  o el
canvi d’ubicació respecte al previst al Pla d’usos de les platges, sense comunicació
prèvia.
 g)  La  instal·lació  de  boies  que  comportin  un  augment  del  nombre  autoritzat  en
l’adjudicació, fins a un 5 % del total , o el canvi d’ubicació respecte al previst al Pla
d’usos de les platges sense comunicació prèvia.
  
Tindran la consideració de faltes greus:
 
a)  La  reincidència  en  dues  faltes  lleus  abans  del  termini  establert  per  a  la  seva
prescripció.
 b) L'incompliment de qualsevol de les ordres i instruccions impartides per l'Ajuntament
a l’adjudicatari per posar fi a una situació de perill o molèstia per als usuaris de la platja
o per garantir la protecció del medi ambient.
 c) Realitzar actes que causin o puguin ocasionar perjudicis greus als usuaris de la
platja o al medi ambient.
 d)  La modificació  de les  instal·lacions o  serveis  que comportin  un augment  de  la
superfície ocupada sobre l'autoritzada en l'adjudicació, entre un 5 i un 10 % sobre el 
total  ,  o el  canvi  d’ubicació respecte al  previst al  Pla d’usos de les platges sense
comunicació prèvia.
 e)  La  instal·lació  de  boies  que  comportin  un  augment  del  nombre  autoritzat  en
l’adjudicació, entre un 5 i  un 10 % sobre el  total,  o el canvi d’ubicació respecte al
previst al Pla d’usos de les platges sense comunicació prèvia. 
 f)  L’actitud  obstruccionista  front  l’activitat  inspectora  de  l'Ajuntament  o  d’altres
Administracions.
 g) L'incompliment de les normes reguladores de l'activitat concedida, i del Pla d'Usos
de  les  Platges,  especialment  pel  que  fa  a  les  normes  de  seguretat  i  higiene.  La
realització  de  serveis  aquàtics  sense la  prèvia  i  correcta  senyalització  dels  canals
d’entrada i sortida, o sense que les embarcacions disposin de les necessàries mesures
de seguretat.
 h) La manca de pagament del cànon en els terminis establerts en aquest plec o la
manca de constitució o reposició, dintre del termini fixat a l’efecte, de les garanties
exigides per la Corporació.
 i) La interrupció injustificada a l’activitat durant més de set dies consecutius o quinze
d’alternatius.
 j) La modificació imputable a l’adjudicatari de les circumstàncies que s’haguessin pres
en consideració com a elements determinants de l’adjudicació.
 k) Dedicar les instal·lacions a usos diferents dels específicament assenyalats sense
l'autorització municipal.
 l) No haver retirar les instal·lacions o no haver deixat net i en bon estat la part de
domini públic ocupat, a partir del final de la temporada estival.
  
Tota acció o omissió que sigui constitutiva d'infracció serà objecte de les següents
sancions:
 
a) Per a les faltes lleus: multa de 150 euros a 500 euros.
 b)  Per  a  les  faltes  greus:  multes  de  501  euros  a  3.000  euros,  i/o  l'extinció  de
l'autorització, amb el rescabalament a l'Ajuntament dels danys i  perjudicis que se li
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haguessin irrogat, i la pèrdua de la fiança.
 
Per graduar les faltes i les sancions caldrà tenir en compte:
 
a) La intencionalitat o reiteració en la conducta.
b) La pertorbació del servei.
c) Els danys produïts a l'Administració, als particulars o al medi ambient.
d) La reincidència de les faltes.
e) El grau de participació en la comissió o omissió.
 
 Les sancions per faltes greus i lleus les imposarà la Junta de Govern Local, en tot cas
prèvia audiència de la persona interessada per un termini de tres dies hàbils.
  
L'infractor  estarà  obligat  a  la  restitució  de  les  coses  al  seu  estat  anterior  i  a  la
indemnització dels danys i perjudicis causats, així com al reintegrament de la totalitat
del benefici obtingut de manera il·lícita.
  
Quan s'imposi una multa per falta greu podrà acordar-se simultàniament la declaració
accessòria d'extinció de l'autorització, sense dret a indemnització. En cas d'extinció de
l'autorització  per  causa  imputable  a  l'interessat,  aquest  estarà  obligat  a  retirar  les
instal·lacions del domini públic en el termini de 48 hores des de la notificació de la
resolució  d'extinció  d'autorització,  i  deixar  aquest  en  perfecte  estat  de  neteja  i
salubritat.
  
Les sancions imposades per infraccions greus, una vegada siguin fermes, podran ser
publicades en el Butlletí Oficial de la Província i en un periòdic diari, i contindran les
dades següents: nom i cognoms de l'infractor, tipificació de la falta i localització del fet
sancionat i, si s’escau, obligació de restitució i indemnització.
 
 Es pot considerar per l'ajuntament, com a circumstància atenuant, podent-se reduir la
quantia de la multa fins a la meitat, el fet d’haver procedit a esmenar la situació creada
per  la  comissió  de  la  falta,  en  el  termini  que  s’assenyali  en  el  corresponent
procediment.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol,  i  les senyores Frigola i  Montalban (CiU),  els senyors
Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora Farrarons (ERC),  el  senyor  Genover  i  les  senyores
Rivas i Recio (Entesa), total divuit vots a favor; i les abstencions de la senyora Galiana
i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total tres abstencions:

Primer.- Aprovar el redactat de la nova clàusula 13 bis, que es transcriu íntegrament a
la part expositiva, del plec de condicions econòmiques, administratives i jurídiques del
contracte dels serveis de temporada a les platges i explotació del camp de boies, que
regularà el règim sancionador, complementant així  l'acord del Ple de l'Ajuntament del
dia 23 de desembre de 2008.

Segon.- Aquesta clàusula només tindrà efectes jurídics per la temporada 2012, ja que
és  l'últim any de  contracte,  i  s'ha  de realitzar  una nova  convocatòria  pública  dels
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serveis esmentats.

8.- PLA DE MOBILITAT URBANA (PMU) CONCLUSIONS.- Donar coneixement.-

Intervé  el  senyor  Fernández,  manifestant  que  aquest  punt  és  conseqüència  d’una
moció que va presentar Esquerra Republicana a l’anterior plenari i enteníem que calia,
donat que el que es va fer amb aquest Pla de Mobilitat, va ser un estudi que es va
adjudicar  per  la  Junta  de  Govern,  enteníem  que  fora  bo  passar-lo  pel  Ple  pel
coneixement de les conclusions.  Una vegada aprovat aquí farem el retorn de tota la
gent que va participar amb aquest procés i  a partir d’aquest documents serà quan
podem iniciar el que discutirem desprès en la proposta de la propia moció, el que ha
de ser el Pla Local de Mobilitat, per tant enteníem que és un tràmit passar per aquest
plenari les conclusions d’un estudi que segurament que hi ha moltes coses que podem
compartir, alguna altra, que segurament que no, que caldrà discutir-la, però que és un
tràmit que el que posa és punt i final a un estudi prèviament realitzat i a partir d’aquí
farem el retorn de les conclusions a la gent que va participar i donar peu a iniciar els
treballs  de  debat  intern  per  fer  aquest  pacte  local  de  mobilitat  d’una  manera
immediata.  
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde.  Nosaltres interpretàvem que es posava el
 punt de l’ordre del dia d’aquest Ple el donar coneixement d’aquest Pla de Mobilitat
arrel de la moció que presenta Esquerra Republicana, que el passat Ple la va retirar i
que ara l’ha tornada a presentar i vostè ara ens ha confirmat que així és.  Si això fos
un  punt  que  anés  a  aprovació  nosaltres  com  a  grup  de  l’Entesa  ens  sumaríem
plenament amb la nostra explicació de vot a l’exposició de motius que fa la moció
d’esquerra  Republicana  i  ens  alegrem  que  en  aquest  Ple  es  doni  coneixement
d’aquest Pla de Mobilitat que va ser un procés llarg, un treball complex fet per tècnics i
a més amb un Pla de participació ciutadana.  La nostra pregunta, no sé si podrem
formular  preguntes  aquí  o  no,  però  seria  si  faran  alguna  acció  més  per  donar-ne
coneixement,  jo  he  entès  que  vostè  deia  que  faran  un  retorn  a  la  gent  que  va
participar, però es que ens semblava que el retorn s’hauria de fer no només a la gent
que va participar sinó a tota la població perquè la mobilitat, com bé tots sabem, és
quelcom  que   ens  afecta  i  ens  afecta  de  forma  bastant  contundent,   per  tant  la
 pregunta del nostre grup seria, si aquest retorn es farà a més gent, no només a la que
va participar, perquè si miren el procés de participació ciutadana, és poqueta la gent
que  hi  va  participar.  I  una  cosa  més,  que  és  que  és  un  punt  el  qual  donem
coneixement no el portem a aprovació i per tant entenem que no és necessari que
passi per comissió informativa, però si que ens hagués agradat que hi  hagués passat,
més que tot per tenir-ne coneixement abans de venir al Ple i no trobar-lo  directament
en l’ordre del dia del Ple, sinó que n’haguéssim tingut coneixement  a la Comissió
Informativa,  malgrat  sabem que no fa falta  que hi  sigui  a la Comissió Informativa,
perquè no es tracta d’una aprovació.  Gràcies.
 
- senyor Lledò:  Gràcies senyor Alcalde.  Nosaltres també subscrivim les paraules que
ha dit Entesa, sobretot pel que fa al tema del retorn de la població. És evident que el
nostre objectiu  i  l’objectiu de la moció era que es fes un retorn a tota la població
indistintament.  També  recollint  les  paraules  de  l’Entesa,  proposem  que  aquesta
documentació estigui penjada a internet perquè és el punt o és el lloc on es va obrir el
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procés de participació i per tant, allà es pot penjat la documentació.  També comentar
que el punt es diu Pla de Mobilitat Urbana, conclusions, i en el fons el que consta aquí
a l’expedient és tot l’expedient documental que s’ha tramitat des de la diagnosi al pla
d’actuació, per tant no és ben bé les conclusions sinó que passem la documentació. I
recollint una mica el que vindrà desprès amb la moció, el nostre objectiu era que ens
posem a  treballar,  que  tenim un  tema  molt  important  a  sobre  la  taula  i  per  tant,
enteníem que vuit  o  nou mesos desprès  de  les  eleccions,  ja  era  temps més que
suficient  perquè comencéssim a  prendre  decisions  i  si  poden  ser  consensuades  i
conjuntament, l’oposició segurament ens hi trobarem.  Moltes gràcies.
 
- senyor Fernandez:  Senyor Lledó, treballar fa temps que treballem, en qualsevol cas
nosaltres  aquest  expedient  el  trobem  pràcticament  acabat  quan  vostès  deixen  el
govern i una cosa sí que hem fet, com que hem volgut agafar l’expedient, mirar-lo,
revisar-lo, algunes coses estem aplicant,  el que passa es el govern aquest no teníem
al cap la mobilitat del nostre poble, en el cap no la teníem perquè no érem nosaltres,
no érem tant avançats com algun dels membres que tenien vostès a l’anterior govern.
Per tant som conscients que hem treballat i estem treballant.  Però bé, és evident que
aquesta proposta ve com a proposta d’una moció que vostès fan i per tant nosaltres
varem  dir,  aprovarem,  portarem  a  plenari  les  conclusions,  tot  l’expedient  de  la
redacció,  perquè  a  partir  d’això  puguem  fer  el  retorn  i  aquí  em  refereixo  que
evidentment  no  farem  només  el  retorn  als  que  han  participat,  sinó  que  tota  la
informació pública que pertoqui, des de la pàgina web, tot el que faci falta, amb el
benentès que són conclusions d’un estudi, que no vol dir que totes aquestes hagin de
ser assumides pel govern en el pacte local que farem, perquè en algunes, veurem què,
evidentment serà complicat la seva implantació, tal i com el propi document planteja.  I
bé,  la  senyora  Rivas  ho  ha  dit,  aquest  tema  no  calia  que  anés  per  comissió
informativa, però bé, tampoc ho hem portat perquè vostès que ho demanen aquest
document  ja el  coneixien,  per  la  Junta de Portaveus sí  que va passar,  però quan
expedient es va acabar, vostès encara estaven governant, jo recordo que es varen
acabar al mes d’abril tots els treballs, per tant es coneixia, i més quan és un tema de
donar  a  conèixer.  Crec  que lluny  del  debat  que  estem fent  aquí,  l’interessant  era
portar-lo  a  plenari,  que  sigui  un  document  tancat  i  que  pugui  revertir  a  tota  la
ciutadania  i  que  amb  aquest  document  puguem  posar-nos  a  treballar  de  forma
consensuada,  perquè  si  pogués  ser  abans  de  vacances  d’estiu,  tinguéssim  un
document on marquéssim clarament les prioritats i  fóssim capaços de definir  quan
aquestes prioritats les apliquem, perquè evidentment segons quines prioritats també
tindran un component econòmic i també caldrà veure exactament com les executem
en el temps i per tant agraeixo les intervencions i si algú vol fer alguna intervenció més
al respecte.
 
-  senyor  Lledó:  Només  un  aclariment  senyor  Alcalde.  Que  vostè  acaba  de  dir
començarem a treballar, li faig ressò de les seves paraules.
 
- senyor Fernandez:  En el pacte local de mobilitat, no en la mobilitat.

Tot seguit es dóna comeixement als membres del plenari de la proposta d'acord, per la
qual cosa, en conseqüència:
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Atès el que estableix la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat.

Atès  que  l'Ajuntament  de  Palafrugell  té  com  a  objectiu  prioritari  realitzar  una
planificació  acurada  de  la  mobilitat  urbana  del  municipi,  per  tal  de  realitzar  un
tractament harmònic i de desenvolupament sostenible, lluitant contra el canvi climàtic,
la contaminació acústica i realitzant un consum energètic responsable.

Atès  que  cal  tenir  en  compte  els  diferents  sistemes  de  transport  en  relació  a  les
polítiques de mobilitat,  com ho són el  transport  públic,  el  transport  privat  (cotxes i
motos), anar a peu o en bicicleta.

Atès que en la planificació de polítiques de mobilitat cal que es realitzi un programa de
participació ciutadana per escoltar les entitats cíviques i  socials que poden aportar
solucions adequades per a la formulació de les polítiques de mobilitat.

Atès el contingut de la diagnosi de la mobilitat de Palafrugell, realitzada al llarg de l'any
2010 i 2011, per part de l'empresa Assessoria d'Infraestructures i Mobilitat SL, per tal
d'evolucionar cap a un model que minimitzi els costos socials i ambientals i maximitzi
els beneficis globals per a la societat.

El  Ple  de l'Ajuntament  acorda donar-se per  assabentat  del  contingut  íntegre  de la
diagnosi de la Mobilitat realitzada per l'empresa anteriorment esmentada, així com de
les propostes i aportacions realitzades en la fase de participació ciutadana del mes
d'abril de 2011.

9.- BONIFICACIÓ ICIO OBRES CONSELL COMARCAL.- Aprovació.-

Vistes les instàncies amb número de registre d’entrada 2749 i 3196  presentades ,en
dates  28  de  febrer  i  6  de  març  de  2012  respectivament,  pel  senyor  PERE
CAÑIGUERAL  BARNÉS  en  representació  del  CONSELL  COMARCAL  DEL  BAIX
EMPORDÀ   ,  per  la  que  sol·licita  bonificació  de  l’Impost  sobre  Construccions,
Instal·lacions  i  Obres  per  les  obres  de  construcció  d’una  Sala  Polivalent  i  canvis
d’escomeses per ampliació de la potència elèctrica del Centre Ocupacional I Especial
De Treball Tramuntana  .

Atès que d’acord amb l’article 72 de la Llei  30/1992, procedeix l’acumulació de les
peticions per a la seva resolució conjunta.

Vist  l’article  7è.  de  l’article  de  l’Ordenança  Fiscal  Reguladora  de  l’Impost  sobre
Construcció, Instal·lacions i Obres, que diu textualment:

“1.-  S’estableix,  d’acord  amb  l’article  104.2  de  la  Llei  39/1988  Reguladora  de  les
Hisendes  Locals,  una  bonificació  del  95% de  la  quota  de  l’impost  a  favor  de  les
construccions, instal·lacions o obres que siguin declarades d’especial interès o utilitat
municipal  per  concórrer  circumstàncies  socials,  culturals,  històric-artístiques  o  de
foment  del  treball  que justifiquin  tal  declaració.  Aquesta  correspondrà al  Ple  de la
Corporació i s’acordarà , prèvia sol·licitud del subjecte passiu, amb el vot favorable de
la majoria simple dels seus membres. .”
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Atès que es considera que  el projecte presentat compleix els requisits establerts per
acollir-se a la bonificació  esmentada,  ja  que les activitats  que es  desenvolupen al
Centre  Ocupacional  I  Especial  de  Treball  Tramuntana   suposen un benefici  per  la
totalitat del nostre municipi i colindants per concórrer circumstàncies de foment social. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Declarar d’especial interès les obres de construcció d’una Sala Polivalent i
canvis d’escomeses per ampliació de la potència elèctrica del Centre Ocupacional i
Especial De Treball Tramuntana  i en conseqüència atorgar la bonificació del 95% en
la quota a ingressar en concepte d’Impost sobre Construcció, Instal·lacions i Obres  a
favor  del  CONSELL  COMARCAL  DEL  BAIX  EMPORDÀ  per  les  llicències  d’obra
164/12 i 99/12 .

Segon.-Notificar el present acord al Consell Comarcal del Baix Empordà.

10.- EXPEDIENT LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2011. Informació.-

Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest és un tema que ja es va tocar en
el  ple passat  per sobre,  quan varem presentar  el  que era l’avanç de liquidació de
pressupost i ara el que fem és donar compliment dels decrets de tancament.  Ja vaig
dir en aquell  moment que donat el context que hi havia econòmic, l’Ajuntament ha
tancat amb un resultat pressupost ajustat positiu de 2.762.000 euros i un romanent
positiu d’1.477.000 euros.  Això corrobora una mica la gestió que s’està fent, ja no
només aquest  govern,  perquè recordem que aquest  pressupost  que tanquem està
gestionat, podríem dir fins el   mes de maig, tot i  que l’últim més i  mig hi  va haver
campanya electoral, poca gestió de recursos es fa, perquè el govern que hi ha estem
ja tots ficats en campanya electoral i per tant, fins el 25 de maig hi ha una gestió i a
partir del 25 de maig hi ha una altra gestió, però sí que és veritat que el component de
resultat  és molt  correcte,  demostra que els ingressos es comporten de forma com
l’interventor,  pràcticament fa els seus pressupostos,  la despesa des de mitjans del
2009,  comença  a  baixar  i  es  contrasta  amb els  números,  per  tant  és  una  gestió
acurada i que el que s’ha de fer és seguir en la mateixa línea, no podem baixar la
guàrdia i per això un dels punts que hi ha darrera és precisament un annex al pla
d’austeritat, per intentar seguir en la mateixa línea. Si fem comparacions de les dades,
veuríem sobretot si algú vol mirar el que fa referència al capítol d’inversions, com que
el préstec del 2011 es va avançar al 2010, veurem que aquí hi ha un desviació, si
volem comparar magnituds, però be es va avançar per un tema del Decret Llei que va
sortir, que semblava que el nostre Ajuntament no es podia endeutar i es va avançar el
préstec que em sembla que es va signar  a l’octubre del  2010,  però que era amb
efectes del  pressupost  del  2011,  per tant  anem en compte si  comparem aquestes
despeses de capital. Per tant a nivell d’ingressos ordinaris i despesa ordinària cap on
anem és correcte, només hi ha una dada que ens ha de començar a preocupar, que
ens diu que no podem baixar la guàrdia, que és el tema de l’evolució de la tresoreria,
aquí tenim tensions, bàsicament motivat per dos elements, en primer lloc perquè cada
vegada  els  ciutadans  tenen  més  problemes  i  demanen  també  més  ajornaments
d’impostos  i  en  segon  lloc  perquè  també  perquè  tenim  moltes  quantitats  d’altres
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administracions que no estan fent els pagaments quan tocava i només perquè tinguem
un exemple, posaré algunes dades. El mes de juny del 2003 hi havia un romanent de
4.600.000 euros, al juny de 2007, teníem 12.000.000 d’euros de romanent i juny del
2011 hi  havien  3.700.000 euros  i  ara  estem a 4.900.000 euros,  quan tanquem el
pressupost al desembre, per tant evidentment hem passat d’una situació que hi havia
promitjos de fins a deu, dotze milions d’euros de tresoreria a nivell de tancament, a
pràcticament cinc milions d’euros, això què ens diu?, ens diu que no podem baixar la
guàrdia, ens diu que hem de ser capaços de seguir amb aquest criteri d’austeritat i a la
vegada,  reivindicar  i  reclamar  a  les  administracions  el  que  ens  pertoca  com
Ajuntament, el pagament de les subvencions que en aquest moment encara no ens
està arribant, per tant en aquesta doble feina estem treballant  i seguirem treballant en
el futur, però jo vull, primer, agrair als serveis d’intervenció la feina que fan, perquè
portem varis  anys,  inclús  els  tres últims que han sigut  anys  difícils  no  hem tingut
romanents negatius, que seria el que ens faria entrar en processos de sanejament
econòmic i això vull dir que és un Ajuntament que hem d’agrair-lo i tampoc el nostre
nivell  d’endeutament,  sempre  he  dit  que  el  problema  de  l’Ajuntament  no  és  un
problema d’endeutament, perquè la inestabilitat ens va agafar amb poc endeutament i
ens hem quedat clavats amb un deute viu de 9.000.000 d’euros i per tant no arriba en
aquest moment ni al 32% dels ingressos ordinaris, molts Ajuntaments voldrien estar
amb aquest nivell d’endeutament, però ja dic i torno a repetir i ja acabo, hem de ser
capaços de seguir treballant amb el mateix rigor i sobretot prioritzar molt bé en què
destinem els recursos.  
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde.  No volia començar així però ho faré, ens
alegrem  moltíssim  que  vostè  hagi  dit  que  aquest  resultat  de  la  liquidació
pressupostària  és  una  bona gestió  compartida  entre  els  dos  mandats,  el  seu  i  el
nostre, això no és el que hem llegit al diari, el que passa és que com vostè ens va dir
que  no  llegia  els  diaris,  suposo  que  no  deu  haver  vist  i  ens  sap  greu  que  els
periodistes transcriguin coses que potser no s’ajusten al  que vostè ha dit,  per tant
gràcies i li dono les gràcies per dir públicament en aquest ple que és una gestió dels
dos mandats.  En aquest sentit assenyalar també que aquest bon resultat ve degut a
un bon pressupost inicial i amb això ens sumem nosaltres també a la felicitació als
tècnics i als professionals de l’Àrea d’intervenció que, com sempre fan molt bé aquest
pressupost inicial que desprès ens permet fer aquesta liquidació, un pressupost inicial
mal fet segurament ens portaria problemes a l’hora de fer la liquidació.  Incrementa el
romanent, sí, incrementa el romanent, pràcticament es dobla, em sembla que estàvem
en 800.000 euros a la liquidació del 2010 i en aquest 2011, estem a 1.400.000 euros si
no ho recordo malament i  per tant ens incrementa aquest romanent que també és
degut  a  l’increment  de  determinats  ingressos  que  hem  tingut  i  que  no  estaven
pressupostats en aquest pressupost inicial, però també és cert i no sé si m’equivoco,
però amb els càlculs que hem fet  nosaltres,  que hi  ha hagut un desviament de la
despesa que és de més, aproximadament d’uns 400.000 euros, però que amb aquest
increment  d’ingressos  ha  quedat  compensat.  L’impacte  sobre  la  tresoreria,  ens
agradaria assenyalar una cosa que creiem que és prou important, la diferència que hi
ha entre els drets reconeguts i  els drets recaptats, és una diferència de 2.000.000
d’euros, si no ens hem equivocat amb els càlculs que nosaltres hem fet, és ha dir, hi
ha 2.000.000 d’euros que aquest Ajuntament encara no ha recaptat, és a dir, que els
té com a reconeguts però que no els té en aquests moments a caixa, i que no sabem
ni  quant  ni  com  aquests  diners  els  recaptaran,  entenem que  això  ve  per  l’actual
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situació i el context de crisis econòmica que fa que hi hagi més morositat, que fa que hi
hagi  molta  més tramitació  d’expedients  i  per  tant  que genera més dificultats  a les
famílies per pagar determinats impostos que en aquests moments s’han de pagar, i
això a nosaltres ens genera una pregunta, aquest augment de feina que es genera a
l’àrea de tresoreria que vol dir tramitació de més expedients, que vol dir aquesta major
morositat i que a més, això ho podem veure quan comproven els Decrets d’Alcaldia
que hi ha moltes famílies que estan demanant fraccionaments i fraccionaments molt
petits per poder pagar l’IBI, o determinades coses, si això continua, si vostès en algun
moment s’han plantejat augmentar de recursos aquesta àrea per l’augment de feina
que en aquests moments entenem que estan tenint, que entenem nosaltres que tenen
per la generació de dificultats que es troben i  per la tramitació de més recursos. I
acabar dient que sí, al igual que vostès i com ho hem manifestat com a grup, com
Entesa i amb això hem presentat tres mocions diferents, ens continua preocupant que
les administracions superiors, que la Generalitat, no assumeixi la seva obligació de
pagar-nos les subvencions que tenen pendents, que en aquest sentit, si vostè diu que
no ens han pagat res encara, deuen continuar estant al voltant dels 4.000.000 d’euros,
i en aquest sentit anunciar-los-hi que si és així nosaltres pensem que hem de continuar
presentant mocions que intentarem que siguin institucionals i que per tant és la nostra
obligació  demanar  a la  Generalitat  que compleixi  amb les seves obligacions  de la
mateixa manera que la Generalitat demana al govern central  que compleixi amb les
seves obligacions, és com allò, si hem de fer l’escalada la fem però fem-la nosaltres
també que som la principal  administració i  la  que està més propera al  ciutadans. 
Gràcies.
 
- senyor Lledó:  Gràcies senyor Alcalde.  En primer lloc  també felicitar-nos, com ha
comentat la companya d’Entesa, d’aquests resultats que han sigut positius per aquest
any 2011, perquè com han comentat també ha sigut feina també de dos equips de
govern, però també els hi voldríem anunciar una preocupació, una preocupació que
tenim de cara al 2012, perquè en relació a les despeses de personal, vostè ha dit que
es varen poder baixar fruit del Pla d’Austeritat i de les actuacions que es varen dur a
terme,  aquest  any segurament  vostè no ho podrà mantenir  aquestes despeses de
personal i serà un capítol que pujarà, que de fet ja estava pressupostat i a més a més,
amb la modificació que farem desprès també pujarà, per tant, vostè ho ha dit, la línia
és continuar treballant perquè no ens podem adormir, hi hauran tensions a tresoreria,
vostè ja les ha anunciat vàries vegades i per tant, entenc que tot i que el 2011, podem
fer un resultat o podem fer un balanç positiu, entenc que aquest 2012 la situació no ha
canviat respecte als últims tres anys, que hem estat amb tot aquest seguit de tensions
econòmiques  a  l’Ajuntament  i  per  tant,  els  animem a  continuar  en  aquesta  línia  i
desprès ja parlarem en el proper punt del tema del pla de racionalització, gràcies.
 
-  senyor  Fernandez: Bé, he dit  al  principi  que era un pressupost del  2011,  que el
tanquem i  que per tant al  2011 hem tingut dos governs, la gestió íntegra d’aquest
pressupost  no li  pertoca només a un govern,  sinó a tots  dos, i  per tant el  que és
evident que un pressupost com aquest liquidat amb aquests dos governs té aquest
resultat positiu de 2.700.000 euros i el romanent positiu d’1.400.000 euros i si anem al
2010 veurem que és més baix.  Algun mèrit ha de tenir també aquest govern que ha
estat  des  del  mes  de  juny  fins  ara,  per  tant,  en  tot  cas  mèrit  compartit  però  si
comparem amb l’any anterior una simple diferència.  És veritat senyora Rivas, que a
nosaltres ens preocupa el tema de la morositat perquè inclús si vostè agafa l’evolució
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de la recaptació voluntària veurà que ha baixat, és evident, la gent té problemes i això
ha fet  que l’àrea tingui en aquest moment molta més pressió a l’hora de demanar
aplaçaments, no només de gestió interna sinó inclús d’atendre a la gent, perquè la
gent que va allà,  tots sabem que quan un té problema va amb una   certa tensió. 
Nosaltres  som  conscients  d’això,  en  aquest  moment  l’àrea  no  ens  ha  fet  cap
requeriment, en qualsevol cas tinguem en compte que hi ha un tema que la pròpia llei
ens prohibeix contractar gent nova per àrees concretes, per tant, aquí hem de treballar
en tot cas la mobilitat interna, si calgués anar a donar suport a Tresoreria, però no
tenim cap petició de l’àrea, per tant si ens arriba evidentment que l’analitzarem, perquè
entenem que la situació que tenen en aquest moment tresoreria no és la mateixa que
ara fa dos anys o tres, en som conscients, en aquest cas no ens han fet cap petició,
però si ens la fan, l’atendrem.  
En relació al senyor Lledó, el mateix, la gestió evidentment compartida. En despesa de
personal, bé, entenc que el capítol 1, en el pressupost del 2012 ja es va dir certament
en què s’incrementava, bàsicament en la plaça del Cap de la Policia, que hi havia
pressupost.  Nosaltres  entenem que  en  aquests  moments,  donat  el  que  tenim de
pressupost, donat la llei que hi ha que ens prohibeix de contractar gent nova i donat el
que  pot  arribar  a  passar  en  quant  al  pressupost  el  que  presentarà  el  PP  aquest
divendres, veurem què passa amb el capítol I, però en tot cas la nostra voluntat no és
ni  molt  menys  que  per  fruit  de  l’acció  directa,  a  no  ser  que  sigui  una  actuació
diguéssim d’urgència, a més a més que la llei no ens permet, haguem d’incrementar el
capítol 1, perquè entenem que el marge que té l’Ajuntament és capítol 1 i 2, no tenim
més marge per intentar ajustar els números, per tant, aquí entenem que farem una
gestió acurada amb el  context  que tenim i  no preveiem que per aquest  capítol,  el
pressupost se’ns hagi de disparar, per tant, recollim, de tota manera, la seva inquietud
i el compartim, en el tema del capítol 1, però el govern no preveu que a part del capítol
1, se’ns hagi de desfasar el que és la gestió pressupostària.  

Tot  seguit  es  dóna coneixement  als  membres  del  plenari,  de  la  següent  proposta
d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  l’article  90  del  Reial  Decret  500/1990  segons  el  qual  correspon  a  l’Alcalde
l’aprovació  de  la  liquidació  del  Pressupost  i  caldrà  donar  compte  al  Ple  de  la
Corporació de la liquidació. 

Vist  el  decret  d’Alcaldia  391  de  data  23  de  febrer  de  2012  pel  qual  s’aprova  la
liquidació del Pressupost de l’Ajuntament de l’exercici 2011. 

El Ple de l'Ajuntament acorda donar-se per assabentat del decret d’Alcaldia  391 de
data  23  de  febrer  de  2012 pel  qual  s’aprova  la  liquidació  del  Pressupost  de
l’Ajuntament de l’exercici 2011. 

11.- MODIFICACIÓ PLA RACIONALITZACIÓ RECURSOS. Aprovació.-

Intervé el senyor Fernández manifestant que es tracta d’un annex i per tant està vigent
el que es va aprovar en el seu moment, al 2010 i el que incorporem son elements nous
que pensem que tenim un cert  marge per intentar  de acorar  inclús una mica més
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aquelles partides que hem vist que tenen una certa tendència a poder-se disparar, i
afrontar també un tema que també es va afrontar una mica, que és el tema del IBI, per
tant l’últim punt i també acotem alguns elements perquè tinguem marge, com he dit
abans, que en temes excepcionals es pugui, de forma extraordinària poder disposar
d’una part  del  romanent,  sempre i  quan això no impliqui  que això posi  en perill  la
viabilitat conòmica futura de l’Ajuntament, ni que sigui despeses que es puguin arribar
a consolidar en la mesura del possible.  Bàsicament fa referència al tema de les hores
extres dels policies, quan hi havien judicis molts sortien de servei i anaven a aquell
judici i es pagaven com a hores extraordinàries, nocturnes, que son molt més cares
que les diürnes i per tant intentem que els quadrants que es facin a nivell de policia,
tinguin en compte aquesta casuística, perquè normalment les situacions de judicis no
són d’avui  per  demà, normalment,  per tant,  que es puguin preveure reajustos dels
quadrants  que  permetin  aquest  estalvi.  L’altra  fa  referència  a  l’ajut  d’estudis  als
treballadors, aquests dos punts el que fem és recomanar, perquè si els haguéssim
modificat,  hauria calgut modificar  el  conveni  col·lectiu,  entenem que és un conveni
col·lectiu que està prorrogat, però que no està denunciat per cap de les parts, i ara en
aquest  context  obrir  un  procés  de  negociació,  pensàvem  que  no  era  bo  ni  pels
treballadors  ni  pel  propi  Ajuntament  i  per  això  hem  intentat  recomanar  aquestes
actuacions, però també cal dir que a la reunió que varem fer amb els treballadors són
receptius i  són conscients de que en aquest context,  aquesta mesura també s’han
d’aplicar.  Parlem que els estudis dels treballadors siguin estudis efectes del seu lloc
de treball i per tant que tingui una relació directa amb el seu  lloc de treball i el que
realment estan prestant estudi del que estan fent.  Les vacances s’han de fer totes, per
tant no hi haurà caps vacances que es pugui retribuir, ni als fixos, ni als temporals, per
tant la gent que tingui contracte temporal, que hagi de fer vacances caldrà que les faci,
no es podran compensar econòmicament.  Hi ha un tema també que ens pot donar
peu a un cert estalvi que és el tema del concurs públic pel tema del subministrament
elèctric municipal, que aquí entenem que pot haver-hi un estalvi, tant pel que és la
pròpia  gestió,  com  pel  que  és  la  verificació  de  les  potencies  que  tenen  tots  els
comptadors, que aquí pot haver-hi un estalvi en la gestió de consum elèctric.  Un tema
important també que és el tema del contracte d’escombraries, que sabem que ha de
sortir a concurs i posem aquí un màxim que en tot cas no podrà passar del 5% del que
en aquest moment costa aquest servei, per tant tot el plec de condicions està i tot el
servei està dissenyat perquè el cost total final, en tot cas no superi mai el 5% del que
ens està costant, els que heu estat governant sabeu que amb l’empresa hi ha un litigi
des de sempre, que estan dient que el seu desquadre és de 400.000 o 500.000 euros
per any d’aquest servei, i evidentment nosaltres entenem que això és inassumible en
aquests  moments,  i  per  això  diem  que  en  relació  al  que  ens  consta  en  aquests
moments el màxim al que podem arribar a assumir de puja és el 5% d’aquest servei,
que estem parlant uns 7.000 euros aproximadament.  Un setè punt que parla del Pla
de Barris, evidentment el que diguem és que execució d’inversió en el Pla de Barris
fins  que no  tinguem pagaments  de  les  obres  ja  executades  i  liquidades  pel  propi
Ajuntament,  de  la  Generalitat,  no  seguirem  adjudicant  obres,  si  que  seguirem
mantenint  el  projectes  socials,  però  obra  nova  diguéssim  de  licitació  no  farem,
excepte  executar el carrer Campillos, a partir d’un sobrant que tenim quan es va fer el
propi Parc Urbà, un sobrant d’uns 50.000 euros que els destinarem per fer el carrer
Campillos.  La resta no ho podem fer, perquè sinó això podria comportar tensió a la
tresoreria de l’Ajuntament i entenem que l’Ajuntament no pot corre aquest risc, ja dic,
que si que mantindrem el que és la despesa a nivell de projectes.  El punt número vuit,
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parla d’un tema de la transferència que fem a la Fundació Palafrugell Gent Gran, que
en comptes de fer-ho, el dia 15 del primer mes del trimestre ho farem a l’últim del
trimestre,  és un tema per nosaltres de guanyar un trimestre de tresoreria.  El  punt
número  nou,  és  aquest  que  parla  que  només  en  casos  que  siguin  de  necessitat
extraordinària i que no suposi cap perjudici per la viabilitat  econòmica de l’Ajuntament
es podria  treure el  romanent  i  això  bàsicament  està pensat  amb un objectiu,  som
conscients que haurem de fer l’esforç per intentar de posar en marxa el Museu del
Suro,  per  tant  que  segurament  que  per  poder  fer  això,  és  possible  que  haguem
d’estirar una part, mínima, petita, del romanent, però estem parlant sempre que han de
ser projectes extraordinaris perquè enteníem que en aquest moment un projecte com
aquest,  totalment acabat,  suposo que és la voluntat  de tothom que això estigui en
marxa, per tant, si finalment, per quadrar els números, i donat que el Museu del Suro
ha d’implicar més serveis, no tant a nivell de Capítol 1 de personal, sinó més serveis
d’instal·lacions, de neteja, implicarà un petit suplement pressupostari i per això hem
posat aquesta clàusula aquí i també sempre i quan no comporti, podia haver-hi un altre
cas que sigui aquest tipus de projecte o mesures que no comportin un risc per la
viabilitat de risc de l’Ajuntament i sobretot que no es consolidin, tot i que en aquest
cas,  si  tirem de  romanent  per  posar  en  marxa  el  Museu  del  Suro,  caldrà  que  el
pressupost de l’any que ve, evidentment que això caldrà tenir-ho en compte, si que
serà una partida que es consolidarà a nivell de despesa.  I el punt numero deu, parla
d’un tema que ja hem fet, que parla de la bonificació de l'IBI, que parlàvem de trobar
mecanismes, que és un tema que hi ha un punt a continuació que en podem parlar i
que es va fer una reunió de Junta de Portaveus Extraordinària i és va explicar més o
menys quina és la proposta que el  govern havia decidit.  Per tant,  és un punt que
completa i complementa el que ja hi ha aprovat, que no baixem la guàrdia de la política
d’austeritat i de rigor del que és la gestió dels recursos públics i que el que intentem és
poder  garantir  la  viabilitat  de  les  inversions  bàsiques que l’Ajuntament  ha de fer  i
sobretot aquells projectes que no posin en risc mai la cohesió social del municipi, per
tant, en aquest esquema treballa aquest annex de racionalització de la despesa.  
 
- senyora Galiana:  Gràcies senyor Alcalde.  A aquesta regidora li sorprèn una mica
que es faci una continuïtat del Pla d’Austeritat, tenint en compte que a l’altre mandat
quan es va aprovar el Pla d’Austeritat va rebre dures crítiques i vostè proposava una
sèrie de mesures, que pel que veig no les ha acabat complint, sobretot amb el que és
la despesa de treballadors i la despesa que s’havia de fer profundes reduccions, no
només no s’han fet i sinó que s’han augmentat aquestes despeses, s’ha fet una nova
contractació d’un nou cap, s’ha fet un intercanvi del antic cap amb un altre membre de
la policia local de Blanes que ha suposat un increment important de despeses i vostès
fan  modificacions  pressupostàries  per  seguir  augmentant  la  despesa  en  aquest
aspecte.   Em sorprèn, em sorprèn i entenc que a l’annex que vostè presenta hi ha
punts que podem compartir i punts que no, però considerem que és pobre en relació al
que potser hauriem de fer amb el que haurien de fer actualment.  El Pla d’Austeritat en
el moment en què es va presentar hi havia unes mesures i uns problemes econòmics
que no son els actuals, els actuals son molt més greus i em sembla que per part del
govern s’hauria d’haver fet en aquest cas un replantejament d’aquest Pla d’Austeritat
més dràstic i el que també em sap greu és que no hi hagi hagut consens, senzillament
vostès  s’han  limitat  a  adoptar  unes  mesures  i  a  posar-les  en  coneixement  a  la
Comissió Informativa a diferència del que va passar a l’altre mandat que recordo que
va ser un tema que es va discutir que es varen proposar propostes i que va ser molt
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més consensuat. A mi m’agradaria i això també és a nivell de prec, que si decideixen
més endavant renovar aquest Pla d’Austeritat, renovar-lo, ampliar-lo o modificar-lo, fos
també una mica fruit del consens dels equips de l’oposició, perquè també tenim coses
a aportar i a dir.  Miri, en relació al primer punt, tal i com vaig manifestar a la Comissió
Informativa, en relació al tema de les hores extres de la Policia Local i que es tinguin
en compte aquests aspectes, perquè quan els policies locals assisteixen a judici, no
impliqui  la  despesa  d’una  hora  extra,  malgrat  que  aquest  tema  està  acordat  en
conveni,  que  els  agents  de  la  Policia  Local  tenen  dret  a  aquesta  compensació
econòmica, jo els hi manifesto aquí que com molt bé vostès saben els agents també
cobren per part del estat, perquè qualsevol testimoni que és un agent de la Policia està
citat  i  reben una indemnització  i  aquest  punt  els  hi  prego que el  treballin i  que el
renegociin,  si  ara  no  és  potser  el  moment  perquè  aquest  tema  pot  tenir  certa
sensibilitat per tot el que ha passat, però que ho treballin en aquest sentit, perquè en el
fons aquí hi ha una duplicitat d’ingressos a la gent que assisteix a judici i crec que això
és  convenient  que  la  gent  ho  sàpiga  i  que  la  ciutadania  sigui  conscient  d’això,
nosaltres en aquest punt no els hi donem el suport, no hi estem conformes., perquè
pensem que s’ha de treballar més a fons i que el que no pot ser és que un agent
estigui cobrant per dos cantons.  En relació als altres punts, miri, res a dir, però vostè
porta com a Pla d’Austeritat el punt vuit, que diu que en quant a les transferències que
es fan a la Fundació Palafrugell Gent Gran, es posposaran, nosaltres no entenem això
com un tema d’austeritat, perquè entenem que austeritat és disminuir despesa i  aquí
el que fan és allargar un pagament, en tot cas serà un problema de liquiditat però no
un tema d’austeritat, només és un tema de conceptes, però considerem que aquí no
s’està fent cap pràctica en aquest sentit.  En relació al punt nou, miri, aquí s’ha parlat
de la davallada que ha tingut la tresoreria, inclús als regidors se’ns ha portat unes
gràfiques a on es visualitza molt bé les davallades importants que hi ha hagut, per tant,
escolti, proposar que es disposarà del romanent en el cas que sigui necessari i vostè
em parla concretament del tema del Museu del Suro, nosaltres no considerem que
aquesta sigui la via correcta i per tant tampoc li donarem el suport en aquest sentit. En
general pensem que per fer un annex d’aquestes característiques és un tema pobre,
que s’havia de fer un estudi econòmic a fons i realment plantejar-nos seriosament les
despeses que realment son innecessàries, aquí s’estan reduint temes que potser no
calia reduir i d’altres que s’hauria d’aplicar forces retallades no ho han fet, al contrari,
han fet increments, i per tant no li trobem gaire lògica a tot això i a més a més tampoc
creiem que la seva actuació política sigui lògica, per un cantó reben fortes crítiques a
l’anterior  mandat  l’equip de govern pel  Pla d’Austeritat  que varen fer i  vostès aquí
parlen de continuació, vull dir, recordin el que varen dir en aquell moment i facin-s’ho
mirar. Nosaltres el que l’hi proposem és que es faci un consens amb tots els grups
polítics, i intentem arribar a mesures que siguin adequades a la situació actual que
tenim i que és una situació de perill, però com molt bé ha dit la senyor Rivas, tenim en
compte uns drets preferents, uns diners que s’han de rebre però que encara no s’han
rebut i  fem aquí uns números que no són del tot ajustats a una realitat futura que
podria no complir-se i pensem que ens hem de plantejar seriosament una austeritat en
els temes que realment no son importants o poden posposar-se i  en aquest sentit
considerem que tot això s’hauria de reconsiderar, per no tenir en un futur problemes de
liquides o problemes de tresoreria.

- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde.  Desprès de vuit anys encara no sé com
funciona, no sé si és a dalt o a baix, un dia d’aquest m’equivocaré, li comentaré alguna
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cosa al meu company i sortirà per l’altaveu, això és estar a l’oposició, és el canvi de
cadira.  Miri, crec que per primera vegada compartiria pràcticament al 100% l’exposició
que ha fet la senyora Galiana en nom del Partit Popular de Catalunya, sí, i és que, a
més,   era el mateix que tenia transcrit jo per explicar-los i per tant ho faré.  Quan al
juliol del 2010, l’anterior equip de govern, amb l’anterior mandat, aprovàvem el pla de
racionalització  de  recursos,  recordo  que  abans  ho  havíem  treballat  conjuntament,
havíem obert les portes a poder fer que aquest pla fos pactat, amb tots els grups,
perquè  consideràvem  que  era  prou  necessari  i  important  que  fos  aprovat  per
unanimitat i  la veritat és que, com deia la senyora Galiana, ens sap molt greu que
vostès ara no ho hagin fet.  Ens sap molt greu haver-nos trobat amb l’annex a aquest
pla  de racionalització de recursos sobre la  taula  el  dia  de la Comissió  Informativa
sense haver tingut coneixement previ,  ens hagués agradat col·laborar-hi,  i  sap que
quan diem que ens hagués agradat col·laborar-hi, de la mateixa manera que en varem
parlar el dia del IBI, és així, ens hagués agradat poder participar perquè el document
mare o document principal el varem elaborar en l’anterior mandat.   En aquell Ple, el
Ple del juliol del 2010, vostès deien que creien que aquell Pla que aprovàvem i que ara
vostès el validen, era una proposta,  crec que és una proposta poc rigorosa, que es
queda curta, ens deien que, a més a més, el que creien que s’havia de fer era que hi
haguessin amortitzacions de llocs de treball, en aquest període de temps que vostès
estan governant no només no hi ha hagut amortització de llocs de treball, dels quals si
recorden ens deien exactament  quins  havien de ser  aquests  llocs,  no els  repetiré
perquè afecten a noms de persones en concret i per tant em sembla, si no recordo
malament, que era cinc o sis persones que vostès proposaven amortitzar, no només
no s’han amortitzat sinó que a més hi ha hagut una contractació nova i ara vostès ens
han  portat  a  aprovació  promocions  horitzontals  que  també  generen  per  tant  més
despesa.  En aquell Ple, els vots en contra dels regidors del PSC que varen assistir al
Ple i si que varem tenir el vot a favor de la senyora Mauri que ara forma part del seu
govern.  Miri,  malgrat  vostès  en  aquell  Ple  ens  varen  votar  en  contra  el  pla  de
racionalització  econòmica  i  que  nosaltres  havíem  intentat  que  fos  de  forma
consensuada, aquesta vegada nosaltres no els hi votarem en contra.  Nosaltres ens hi
abstindrem, i ens sap greu haver de fer aquest vot d’abstenció perquè pensem que si
ens  haguessin  avisat  prèviament  podia  haver  sigut  un  annex  consensuat.  Moltes
gràcies. 
 
- senyor Lledó:  Gràcies senyor Alcalde, crec que avui l’oposició s’ha posat d’acord en
la manera d’entendre el que vostès presenten aquí com a pla de racionalització. Sap
greu perquè l’esforç que es va fer amb el pla de racionalització que vostès ara volen
mantenir i  en teoria amb aquest annex, el que volien era aprofundir, crec que amb
aquest annex no queda recollit  aquest aprofundiment, crec que és també una mica
com el que va passar amb els pressupostos, que també quan aquest any es varen
presentar els pressupostos 2012, per satisfacció nostra varem veure que variaven poc
dels  que havíem anat  presentant  nosaltres els  anys  anteriors  i  que vostès  havien
tombat any si i any també, perquè creien que no eren les seves prioritats polítiques. 
Jo, la veritat, a l’anterior Ple varem parlar, quan parlàvem de la liquidació, varem parlar
que  en  aquest  proper  Ple  parlaríem d’aquest  annex  del  Pla  de  racionalització,  jo
personalment  n’esperava  més,  esperava  més,  perquè  reconec  que  vostè  té  molts
coneixements d’economia i per tant entenia que podien aprofundir en algunes de les
mesures que s’haurien de tirar endavant per mirar de millorar l’estabilitat econòmica de
l’Ajuntament i  crec que vostè no se’l  creu,  ni  vostè, ni  diria que part de l’equip de
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govern,  perquè si  vostè  valora proposta  per  proposta,  crec que hi  ha,  de les  deu
propostes,  vuit,  que  no  s’aguanten,  al  nostre  entendre,  i  dues  que  potser  si  que
s’aguanten  però  que  son  de  sentit  comú,  per  tant,  el  que  aporta  aquest  pla  de
racionalització és pràcticament molt nul en el conjunt del que hauria de ser el Pla de
racionalització.  I nosaltres podríem posar exemples, vostè ho ha dit, els dos primers
punts, és recomana, l’efectivitat aquesta està molt bé com a sentit comú, però no és
una mesura que tingui un efecte.  Vostès diuen que ara faran un concurs per treure
l’enllumenat públic, si em garanteixen que tindran una disminució de costos, jo els hi
auguro que tindran segurament un increment i vostès segurament ja ho saben, de fet
avui s’ha aprovat que es pujaran les tarifes un 7% als domèstics, per tant entenc que
és difícil que l’Ajuntament se’n salvi.  Què més?, vostè també ens va criticar molt que
no es preveien, no es quantificaven les partides, fan una presentació ben explicada i
en cap moment es valora quina ha sigut l’efectivitat o no de les mesures, per tant, com
podem saber si les mesures que es varen aplicar eren correctes o no si no s’ha mirat
la seva efectivitat i per tant també posem en dubte que no s’hagi fet aquest valoració i
aquesta  quantificació,  que  vostè  també  ens  havia  criticat  a  l’anterior  pla  de
racionalització perquè no l’havíem valorat econòmicament.  Per tant, jo entenc que les
mesures que ara proposen son molt poc quantificables i els demanaríem, en tot cas
que  les  quantifiquessin  i  què  així  poguéssim  discutir  de  l’efectivitat  o  no  de  les
propostes.  Quedo sorprès també de l’augment que diu del contracte d’escombraries,
només es podrà pujar un 5%, vostè sap que el contracte d’escombraries va finançat
per la taxa, per tant, no és un tema de racionalització, és a dir si volem pujar la taxa
podem tenir millor servei o millors condicions, si no pugem la taxa, senyor Alcalde és
així i vostè ho sap, perquè a més a més, els costos que imputa intervenció, està clar
que imputa uns costos que desprès repercuteix en la taxa i a més a més, nosaltres no
estem a favor que vostè digui que es pot pujar un 5%, entenem que el que ha de
prevaldre és l’eficàcia i la qualitat del servei i això no ha d’estar renyit amb un augment
o  una  disminució,  per  tant  entenc  que  acotar  aquest  marge  no  afavoreix  el  que
desprès el regidor pugui fer un bon plec de condicions i una bona plica.  Quan vostès
parlen de fer plans energètics dels equipaments, ostres, nosaltres en varen fer més de
nou, en l’anterior mandat, que els varem deixar a sobre la taula i per tant els podien
implantar, crec que ara tornar a fer un altre pla és tornar a gastar diners en và quan
allà ja s’hi proposaven les mesures i es quantificaven econòmicament el seu retorn i el
cost de la inversió.  I a més a més tot aquest annex, nosaltres entenem que no s’adiu
amb el que nosaltres hem aprovat anteriorment, que era la promoció horitzontal, quan
això és un sobrecost que carregarà les arques de l’Ajuntament.  Entenem que s’hauria
d’haver començat a insinuar el tema del conveni col·lectiu i aquí li volem traslladar una
pregunta a la regidora d’interior, que és si ha fet alguna cosa al respecte amb el tema
del conveni, crec que hi ha marge per recorre, crec que hi ha marge per poder parlar
de tots  els  beneficis  o  clàusules que hi  ha en aquest  conveni.  En qualsevol  cas,
nosaltres  entenem  que  aquest  annex  no  ens  satisfà,  no  demostra  la  qualitat  de
l’economista que és vostè i entenem que si vol, nosaltres li oferim parlar-ne com deien
a  l’oposició  i  oferir-li  mesures  perquè  pugui  ser  millorable,  implantable  i  tenir  bon
resultat per implantar els recursos.  Moltes gràcies.
 
-  senyor  Fernandez:  Moltes gràcies  per  totes  les  intervencions.  Senyora Galiana,
vostè ha posat alguns exemples, perquè clar al final parlem una miqueta de tot, fiquem
tot al sac i ho fiquem tot.  Vostè ha parlat que portem un nou cap de la policia, és
veritat,  en  el  pressupost  del  2012  ja  està  pressupostat,  que  portem  un  nou
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sotsinspector de Blanes, que ha costat no sé quants diners, quan la permuta es faci
efectiva el que ens costa al cap de l’any són 2.000 euros addicionals, vull dir que no
traslladem a la opinió pública que sembla que vindrà un sotsinspector que serà un
sobresou afegit,  no, el que ens costarà serà 2.000 euros més del que ens costava
l’anterior sotsinspector, que no és un gran cost addicional.  És veritat que nosaltres a
l’anterior pla d’austeritat varem votar en contra, i és veritat que en aquells moments
varem dir que votàvem en contra perquè enteníem que es podia anar més enllà, és
veritat això, també és veritat que la primera estimació que vostès varen fer, al seu pla
d’austeritat no estava quantificat i és evident que quan nosaltres hem decidit prorrogar
el que hi havia, és perquè tècnicament hem estudiat quina eficàcia han tingut aquelles
mesures, ho hem mirat i  hem vist que algunes  mesures s’han comportat de forma
correcte i que altres, tot i que són vàlides i s’han de mantenir, caldrà incidir en la seva
aplicació, però hem volgut mantenir-les perquè entenem que l’esperit del que era el pla
inicial és pot mantenir, sempre i quan siguem capaços de reconduir allò que hem vist
que no ha funcionat del tot, inclús hi ha hagut algunes àrees que han relaxat la seva
aplicació, en funció per exemple d’hores extraordinàries, cal una aplicació i que la gent
diguéssim no es relaxi, per tant, senyora Galiana, vostè em deia a mi que jo en aquell
moment vaig votar en contra, i és veritat, jo en aquell moment entenia que el pla podia
anar més enllà, entenia que alguna de les mesures que ara nosaltres incorporem a
aquest annex, es podien haver incorporat en aquell moment, és veritat que en aquest
moment nosaltres entenem que cal mantenir la matriu del pla i fer un annex, i per això
potser no hem convocat una reunió per consensuar, perquè ho donàvem per fet, com
que des del desembre cap aquí estem parlant que estem treballant amb un annex del
pla  d’austeritat  i  de  racionalització,  i  ja  dic,  com que  respectàvem la  matriu,  hem
pensat que no calia fer una reunió específica per parlar del tema, perquè és veritat que
els  matisos  que  introduïm  en  aquest  annex,  tampoc  són,  tot  i  que  tenen  un
complement econòmic, que desprès donaré la xifra aproximada a la quantificació de
que això pot comportar, doncs evidentment també té un ajust a nivell pressupostari, i
està clar que aquest pla d’austeritat també és fa en funció a l’evolució econòmica que
té aquest Ajuntament, tot i que he dit des del principi que no podem baixar la guàrdia i
cal ser molt rigorós, l’Ajuntament en aquests moments no té els problemes que tenen
altres Ajuntaments del nostre entorn, no hem tancat ni amb en romanent negatiu, ni
amb resultat negatiu, portem varis anys tancant amb números positius, que el que cal
fer en tot cas és destinar-los per millorar la inversió.  Vostè diu, en el primer punt, per
exemple, que els policies cobren per anar a judicis, no ho sé segur però  crec que com
que hi van com administració pública crec que no cobren, en qualsevol cas si cobren
per duplicat ho verificarem, però crec que els policies hi van en tant que administració
pública  perquè  són  els  que  han  fet  la  denúncia,  jo  crec  que  no  cobren,  però  en
qualsevol cas, si cobren serà un tema que en el conveni col·lectiu, quan es negociï,  si
és així, ho revisarem.  
Pel que fa al Museu del Suro, vostè diu, que el romanent no caldria tocar-lo, bé el
Museu del Suro crec que estaríem tots d’acord que una vegada està acabat l’hem de
posar en marxa, no podem tenir un Museu del Suro tancat fa dos anys, l’antic i el nou
acabat i que no estigui en funcionament, haurem de buscar els recursos. Si vostè diu,
no els trèiem del romanent, busquem alternatives, bé digui alternatives, perquè s’ha de
posar en marxa, s’ha d’obrir, s’han de contractar serveis addicionals perquè l'espai és
molt  més gran i  caldrà suplementar la partida,  perquè sinó no podrem, i  no estem
parlant  del  capítol  1,  estem  parlant  bàsicament  de  serveis  de  neteja,  de  vigilant,
serveis addicionals per poder posar en marxa el  Museu a precari,  és a dir amb el
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mínim, amb el que tenim en aquest moment, és a dir, no s’obrirà el Museu del Suro
amb totes les seves possibilitats, ja ens agradaria, però no podrem, per tant, tampoc
és just tenir un Museu que ens ha costat 6.000.000 d’euros acabat i tancat sense que
es posi en marxa.  Està clar que segurament si l’haguéssim de començar ara, potser el
ho faríem, però l’edifici està fet, tots els governs que han vingut hem vist que això era
una actuació que calia acabar-la i ara estem en aquest procés,  per això pensem que
si  hem d’estira  una petita  quantitat  la  farem.  Vostè  diu  que haurem de fer  fortes
retallades, a mi la paraula no m’agrada, aquesta paraula retallada que està tant de
moda no m’agrada i per tant penso que s’han de fer ajustos allà on toca, de despesa
que  podem  gestionar  però  l’Ajuntament,  ja  sap  que  les  partides  que  tenim  de
possibilitat de reajustar-nos no son tantes, perquè si parlem del capítol 1 i parlem del
capítol  2,  pràcticament  aquí  tenim el  80% del  pressupost,  per  tant  tenim molt  poc
marge, a no ser que sigui per la via de control de capítol de personal i per la via del
control  dels  contractes,  tònica  que  ja  s’ha  anat  fent,  cada  vegada  que  han  sortit
contractes nous, licitacions noves tots han fet a la baixa, per tant entenem que és un
annex que completa el que s’havia fet i que va en la línia del que, en aquest moment,
nosaltres entenem que és la evolució econòmica que pot tenir l’Ajuntament.  
Senyora Rivas,  jo  quan li  deia que compartia,  ha rigut,  perquè ha dit  comparteixo
precisament  per  aquesta  frase  de  les  retallades,  suposo  que  amb  això  no  ho
compartim.  En  qualsevol  cas,  és  veritat  que  jo  en  aquell  moment,  al  2010,  vaig
entendre que el pla no era prou ambiciós, entenc que amb aquest annex, es completa
aquell pla i si l’hem mantingut és que algunes coses s’han comportat bé i altres no tant
bé, però que entenem que està bé que hi siguin perquè el que ha de fer el govern, en
aquest moment, és a partir de l’avaluació que tenim de la verificació de tots els punts,
és analitzar perquè algunes mesures de les que hi havia en el seu moment, en l’origen
del primer document no s’han comportat com preveiem i per tant, incentivar el que és
el compliment.  En tot cas vostès també varen tenir un any per fer el seu seguiment,
això es va aprovar al juny del 2010, si no recordo malament, varen tenir ben bé deu
mesos per saber quines partides s’estaven comportant i podran veure que algunes de
les propostes realment el seu compliment va ser justet, tot i que crec que són positives
i per això les hem volgut mantenir.  
Agraeixo  la  seva  abstenció,  en  qualsevol  cas,  quan  nosaltres  parlàvem en  aquell
moment que hi havia d’haver amortització de treballadors, bé se’n va produir una, es
parlava d’una persona concretament i parlàvem bàsicament de dues àrees, Urbanisme
i Serveis.  I a Serveis Municipals, a Urbanisme es va produir una baixa, un arquitecte
que hi  havia,  i  també s’ha produït  una baixa d’una persona que està a les zones
blaves, no parlàvem de cinc o sis persones, parlàvem concretament de dues àrees.  
El senyor Lledó deia un mica el mateix, l’argument és doncs que el troba curt, que
voldria  que fos  més  atrevit,  nosaltres  entenem que amb aquesta  proposta,  ja  dic,
mantenint el que hi ha i verificant  el seu compliment, podem donar compliment a què
el pressupost que no es desvií, que és l’objectiu bàsic és que el pressupost inicial i
final no tingui desviacions, perquè estem veien que els ingressos s’estan comportant
correctament, a més els padrons que estem descarregant coincideixen amb el que son
les previsions que va fer intervenció i per tant el gran objectiu és que la despesa no
tingui desviació i que si les té, que siguin només temes bàsicament extraordinaris i que
aquí podem tirar puntualment del romanent. Entenc que hi ha mesures que poden tenir
un estalvi, vostè mateix ho ha dit, el tema del subministrament elèctric.  Vostè ha dit
 que tenia diferents estudis fets, cal aplicar-los, si realment els apliquem com els vol
aplicar,  vostè  sap  que  aquí  es  pot  tenir  un  estalvi,  no  és  només  el  tema  de
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subministrament sinó inclús, si l'analitzem edifici per edifici el que és la potencia  que hi
ha contractada veurem que en alguns casos hi han desfases importants i que això té
un estalvi, si ho revisem, pot tenir un estalvi a nivell de consum, per tant, sé que això hi
és i per tant, cal que es comenci a aplicar.  Vostè diu, que la promoció horitzontal no
és un exemple, tenint en compte que aquesta promoció horitzontal es finança a partir
d’una partida que s’ha de dotar obligatòriament al pressupost perquè el propi conveni
ho diu, per tant, que no incrementa els recursos, sinó que és una partida que és un
tant per cent del capítol 1, i que els propis treballadors decideixen com se la volen
gastar i per tant això estem obligats cada any a posar-ho, i aquesta vegada han volgut
gastar-ho  en  promoció  horitzontal,  però  això  no  implica  un  recurs  addicional  de
l’Ajuntament.  Vostè parla del contracte d’escombraries, la taxa ha de cobrir el servei,
no té perquè cobrir el 100%, la taxa no té perquè cobrir el 100%, en tot cas si no
cobreix l’ha de subvencionar l’ajuntament el dèficit amb impostos, el normal és que la
taxa cobreixi el cost del servei, però com el senyor Lledò ha sigut molt taxatiu dient
que la taxa ha de cobrir, no té perquè, pot cobrir una part, si el govern entén que l’altra
el govern la subvencionarà, no serà aquest el cas, el govern no subvencionarà la taxa
d’escombraries, ho tinc claríssim, però sí que és veritat que vostè sap que acotant el
projecte,  el  Plec  de  condicions,  perquè  tota  la  resta  que  hem  fet  de  plecs,  de
jardineria,  tots han anat a la baixa, amb un procés d’ajust amb el que és el plec de
condicions, aquest també hi ha d’anar o s’ha de preveure que l’eficàcia d’aquest servei
no impliqui automàticament la reivindicació història que la concessionària en aquests
moments està fent, per tant és evident que segurament aquesta concessionària es
tornarà a presentar, com qualsevol altre, però nosaltres no tindrem de referència de
sortida la seva gran reivindicació i això cal acotar-lo molt bé, per no caure en l’aparell
d’intentar e incrementar-ho de nou, per tant, està clar que si això surt així, quedarà que
la taxa ho financi tot, evidentment que seria més despesa de Capítol 2, que el ingrés
seria la pròpia taxa, si, però entenem que fora bo que en aquests moments al ciutadà
no li  carreguéssim un excés a la taxa, a més a més que portem anys amb puges
importants per l’adequació del servei, no cal mirar exactament els anys que ha pujat
perquè és una de les taxes que més ha pujat precisament perquè hem anant millorant
el  servei.  Nosaltres  entenem  que  tot  i  que  vostè  diu  que  per  la  meva  condició
d’economista  ho  troba  just,  bé  això  està  estudiat,  està  acurat,  entenem que  amb
l’aplicació  del  que s’està aplicant,  més aquest  annex,  més l’evolució que tenim en
aquest moment del 2011 i la previsió del 2012, entenem que amb això l’Ajuntament no
ha de tenir problemes, perquè no ha de tenir desviació, sobretot de despesa, per tant,
entenem  que  això  dona  resposta  a  poder  tenir  un  Ajuntament  sanejat  i  que  els
pressupostos,  quan  haguem  d’aprovar  el  2013,  sortim  una  mica  en  la  mateixa
orientació, d’intentar garantir aquells serveis bàsics que entenem que són prioritaris
per  la  ciutadania  i  que  per  tant  no  posa  en  perill  la  cohesió  social  i  que  hi  hagi
inversions,  aquí  si,  amb  criteri  polític  claríssim,  entenem  que  cal  prioritzar,  però
entenem que aquesta proposta s’ajusta al que nosaltres entenem per posar rigor i no
posar en perill el que és la economia del nostre municipi.  
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde i de forma molt breu.  Com li he dit al final de
l’anterior intervenció al grup de l’Entesa ens hagués agradat aprovar i donar-los el vot
favorable però no podem fer-ho.  No podem fer-ho per la senzilla raó que no hi hem
pogut participar, ni l’hem pogut pactar amb vostès, ni hem pogut aportar coses que
creiem que podien haver ajudat a millorar aquest annex al pla de racionalització que
varem aprovar en l’anterior mandat.  Li faria un prec, avui, a tots els punts li estic fent
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precs, però em sembla que és el que ens toca fer, si en algun moment vostès en fan
una revisió, el prec que li faria seria que el retirés de l’ordre del dia i el tornéssim a
pactar, sé que em dirà que no, per tant a partir d’aquí el prec és, si en algun moment
vostès fan alguna revisió ens agradaria poder participar prèviament en aquesta revisió
i no trobar-nos el document el dia de la Comissió Informativa. I una última cosa, que és
un  altre  prec,  vostè,  he  entès  que  ha  dit  que  havien  comprovat  l’eficàcia  a  nivell
econòmic, una de les peticions que vostès ens feien a nosaltres al juliol del 2010 és
que no hi havia un document econòmic que digués quin era l’estalvi que es preveia
que generaria  aquest  pla  de  racionalització  és  cert,  en  el  moment  en  que  varem
aprovar el document en el Ple, aquesta previsió econòmica no hi era, però l’estalvi que
es va generar es va fer a posteriori, jo si no ho he entès malament he entès que vostè
ha dit que aquesta eficàcia la tenen comprovada numèricament, si  no ho he entès
malament, i el prec que faríem és si ens poden fer arribar aquests números.  I una altra
cosa, que seria un desig, que és que esperem, com vostè ha dit, que a la liquidació del
pressupost del 2012 no hi hagi cap desviació a la despesa ordinària.  Gràcies.
 
- senyor Lledó:  Gràcies senyor Alcalde.  Per avançar la nostra intenció de vot, que
serà l’abstenció, entenem que la situació és complexa, estar a l’oposició o estar al
govern no és el mateix, i això vostè ho ha dit vàries vegades també, per tant, nosaltres
el  que  farem en  aquest  cas  és  l’abstenció.  Si  que  li  volia  comentar  dues  coses,
redundar una mica amb el que ha comentat la senyora Rivas, que si vostè ha dit que
té el resultat de l’aplicació del pla de racionalització anterior i si vostè te la quantificació
del que suposen aquestes mesures, jo el que no entenc es perquè no ens ho han
passat abans, per tant, el prec és el mateix, facin-s’ho arribar si us plau, però també
ens  ho podien haver fet arribar abans.  I també voldria redundar una mica amb el que
ha comenta la senyora Rivas de si fan revisions, jo el que els hi demanaria és un
compromís  de cada quan faran revisions,  per  poder  estar  informats  i  si  vostè  pot
assumir un compromís, de dir que cada sis o cada vuit mesos, tampoc serem estrictes
en el compliment de dir si seran sis o set , però si comprometre’ns a veure cada quan
podem tenir noció que es fa la revisió perquè sé que internament vostès segur que ho
fan.  I un últim matis, és que vostès han comentat que les promocions horitzontals no
suposaven un increment de cost del capítol 1, perquè es finançaven amb la partida
que el personal ja deixava, però sí que és veritat que a l’informe hi posa que a partir
del 2016, això és una cosa que es consolida en el pressupost i per tant si que hi ha
quatre anys que es finançarà amb la partida aquesta,  però a partir  del  quart  any,
l’Ajuntament que vingui es trobarà que l’haurà de consolidar en el propi pressupost.
 
-  senyor  Fernandez:  Bé, començo amb això, consolidar  o no,  perquè això està al
conveni col·lectiu, i el conveni col.lectiu s’ha de revisar i per tant, si el govern som
capaços de negociar el conveni col·lectiu segurament que serà un conveni col·lectiu
diferent  al  que hi  ha,  aquesta partida podria ser  que no s’incorporés i  per  tant  en
qualsevol cas en el 2016, estem parlant d’aquí quatre o cinc anys, que ja veurem el
que  pot  ploure.  En  qualsevol  cas,  totes  dues  intervencions  en  la  mateixa  línia,
evidentment que el govern té analitzada l’evolució de com s’ha comportat el primer
document, el primer pla d’estabilitat, i per tant li farem arribar com s’han comportat les
diferents  actuacions  i  també tenim un  estimació  quantificada del  que  pot  suportar
aquest annex que fem, també li farem arribar.  Vostè diu, home, si el tenien perquè no
ens ho han portat, passem als extrems, o sigui, vostès aporten el primer al 2010 aquí i
no hi havia quantificades les mesures i varen trigar un mes i mig en fer-les i ara volen
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que nosaltres els hi portem aquí corrent.  Ho tindran, vull dir, que durant les properes
setmanes li  farem arribar  el  document  del  que és l’evolució  del  seguiment  del  pla
aprovat al 2010 i el pressupost d’aquestes mesures com estimació econòmica, també
amb el benentès que algunes mesures que hi havia al pla general, pràcticament el seu
efecte ha sigut nul, i   tot i que és nul entenem que si activem i hi estem a sobre, ho
farem.  
El compromís, miri, farem una cosa, sabem tots que hi ha una comissió d’estabilitat
muntada, que la varen muntar vostès, que l’oposició no hi està representada, suposo
que amb aquest afany de participació vostès no varen voler que l’oposició hi fos, la
modificarem i que vostès i siguin, però fixem-nos a on està el canvi de xip.  O sigui,
vostès la munten i allà només hi havia l’Alcalde, el regidor d’Hisenda i l’Interventor. 
Doncs bé aquesta comissió de seguiment pressupostari on s’avaluen les mesures, els
convidarem perquè participin,  si  els  hi  sembla bé,  el  convidarem perquè participin,
perquè puguin tenir la informació de primera mà, amb la voluntat claríssima de donar
la  màxima  informació,  però,  mirem  els  extrems,  passem  de  l’Alcalde,  al  regidor
d’Hisenda que era el  mateix,  més l’Interventor,  i  ara passaríem a Alcalde i  regidor
d’Hisenda que ara també és el mateix, l’Interventor i els caps de l’oposició que puguin
venir  a  les  reunions,  bé,  és  veritat  nosaltres  hem incorporat  també a  la  Junta  de
Personal, és a dir, en l’última reunió varem modificar la composició per donar peu als
treballadors que vinguessin, per tant farem una altra modificació d’incorporar a més a
més als portaveus dels grups municipals.  Crec que amb això recullo el prec que la
senyora Rivas m’havia fet i també el senyor Lledó, aleshores estarem tots en aquesta
comissió quan es convoqui, pel que he d’avaluar l’execució pressupostària i revisar les
modificacions, estaran convocats.  
 
- senyora Rivas:  Molt breu senyor Alcalde.  Però vostè sap senyor Alcalde que quan jo
li dono les gràcies els hi dono sincerament i per tant, altra vegada en aquest Ple li
dono les gràcies per deixar-nos participar en la Comissió d’Estabilitat Pressupostària,
això ho varem demanar al Ple en que aprovàvem la moció del IBI i ens va dir que no i
per tant li agraeixo que en aquesta ocasió ens digui que si.
 
- senyor Fernandez:  A mi, senyora Rivas m’hauria agradat molt més que quan vostè
governava m’hagués dit que sí, també, alguna vegada, tot era que no, que no, que no,
la gran majoria era que no, tot era a favor del grup del govern i les abstencions dels
grups de l’oposició.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist l'acord del Ple de l'Ajuntament de Palafrugell de data 9 de juliol de 2010 pel qual
s'aprova el Pla de racionalització econòmic financer.

Atès que el Pla tenia una vigència pels exercicis 2010 i 2011 amb la possibilitat de
prorrogar la seva aplicació a l'exercici 2012.

Atès que a més de donar continuitat l'aplicació del Pla original es vol ampliar amb
noves mesures que tinguin com a objectiu, a més de mentenir i  corregir  qualsevol
desfasament entre el pressupost d'ingressos i despeses , evitar problemes de liquiditat
de la tresoreria municipal.
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Vist el document de proposta de modificació que s'adjunta a la present proposta.

El  Ple  acorda per  majoria  absoluta  amb els  vots  a  favor  dels  senyors  Fernandez,
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), i els senyors Gomez,
Prats, Pujol,  i  les senyores Frigola i  Montalban (CiU),  total onze vots a favor;  i  les
abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el senyor
Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions:

Primer.- Prorrogar per l'exercici 2012 l'aplicació del Pla de racionalització econòmic
financer aprovat pel Ple de l'Ajuntament de Palafrugell en data de 9 de juliol de 2011.

Segon.- Aprovar les noves mesures a incorporar al Pla de racionalització d'acord amb
el següent redactat que constarà com a annex del Pla original:

1. Hores  extres  Policia  per  assistència  a  judicis.  Per  tal  d’evitar  que  les
assistències a judici que han de fer els policies locals com a continuació de la
jornada  de  treball  nocturna  es  retribueixin  com  a  hores  extraordinàries
nocturnes , tal com s’estableix a l’acord de condicions de treball del personal
funcionari, es recomana als comandaments policials que el disseny dels horaris
de la Policia Local tingui en compte aquest fet a l’efecte de reduir la despesa
generada.   

2. Ajuts per estudis dels treballadors → Es recomana al personal de l’Ajuntament
que es valori que l’estudi pel qual es sol·liciti l’ajut hagi de tenir relació directa
amb la feina que es desenvolupa a l’Ajuntament. 

3. Vacances no realitzades →Sota cap concepte es poden pagar vacances no
realitzades , tant si són treballadors temporals com fixes. 

4. Durant  l’exercici  2012  no  s’incrementarà  els  imports  previstos  en  concepte
d’ajuts socials als treballadors municipals 

5. Abans del 30/06/2012 s’haurà de licitar un concurs públic pel subministrament
elèctric municipal amb l’objectiu de reducció de costos, així mateix es preveu
abans  de  final  d’any  encarregar  un  estudi  energètic  dels  equipaments
municipals amb l’objectiu de reduïr el cost actual. 

6. Nou contracte d’escombraries i neteja viària . En el nou plec del concurs s’ha
d’establir  com a  prioritat  que  no  s’incrementi  el  cost  del  servei  respecte  el
contracte actual. El nou contracte no pot tenir un preu que superi en un 5% el
contracte actual 

7. Pla de Barris → fins que la Generalitat no pagui deutes pendents d’exercicis
anteriors,  no  iniciarem procediment  de  contractació  de  despeses  de  capital
(inversions), a excepció de les obres previstes a executar al carrer Campillos. 

8. Per  l’any  2012,  el  pagament  de  la  subvenció  pel  dèficit  d’explotació  a  la
Fundació Palafrugell Gent Gran, que fins ara es transferia abans del dia 15 del
primer mes de cada trimestre , es realitzarà abans del dia 15 del darrer mes de
cada trimestre. 

9. l’Ajuntament podrà disposar del romanent de tresoreria per despeses generals
per tal de suplementar els crèdits inicials o dotar de noves partides quan sigui
per  una obligació  legal  o contractual   i  no hi  consti  cap altra  possibilitat  de
finançament  de  la  modificació,  tal  com es contemplava  en  el  pla  original,  i
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també quan sigui per una necessitat de caràcter extraordinari i no suposi cap
perjudici per la viabilitat econòmica futura de l’Ajuntament. 

10.En relació a l’aplicació de l’article 8 dels Reial Decret Llei 20/2011 que preveu
incrementar el tipus impositiu de l’Impost sobre Béns Immobles, s’estudiarà un
sistema de compensació per tal de reduir la seva incidència  . Així mateix els
ingressos  extraordinaris  que  obtingui  l’Ajuntament  per  l’aplicació  d’aquesta
mesura no es destinaran a despeses corrents sinó a noves inversions que no
suposin  increment  de  despeses  de  manteniment  o  bé  a  amortització
d’endeutament. 

12.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  I  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  A  CÀRREC  DE  BAIXES  PER
ANUL·LACIÓ DEL PRESSUPOST D'INVERSIONS. Aprovació inicial.-

El  senyor  Alcalde  proposa  que  es  fagi  conjuntament  el  debat  d'aquest  punt  i  del
següent. Els portaveus accepten.

Intervé  el  senyor  Fernández  manifestant  que  el  punt  número  dotze,  fa  referència
bàsicament al  tema d’una modificació que té el seu objectiu com a inversions.  No
llegiré totes les partides, però si que faré un petit  resum del que preveu el  govern
intentar fer com a millores a nivell d’inversió.  Per un costat, complementem la partida
de millores urbanes, dotem la partida de projectes tècnics que és pel que ens costarà,
o el que està previst que ens costi, començarem a donar la tramitació del Pla General, 
el que és el tema de participació, més el que és el tema de la avaluació econòmica,
més la part de l’avaluació ambiental, per tant són aquests 43.000 euros que preveiem
que en aquests moments ens pot arribar  a costar  els  estudis que cal  començar a
treballar.  Una altra partida important és que incorporem una partida nova per fer les
inversions de millora de Can Genís, tots sabeu que a Can Genís hi ha una part del
primer pis que no es pot utilitzar perquè tenim un problema al teulat i  per tant, cal
arreglar-lo, perquè tenim un espai que en aquests moments no es pot fer servir la gran
part.  També dotem de recursos per fer el que és traslladar Serveis Socials a l’antic
Centre de Dia, això també ens permetrà una vegada fem aquest trasllat, habilitar una
sèrie d’espais per Can Genís, per tant guanyarem espai a Can Genís.  També fem una
reparació a la teulada de Santa Teresa, que s’havia fet una reparació inicialment però
no va quedar prou bé, ara torna a haver-hi problemes i la solució és tornar-lo a fer
pràcticament tot nou, segons diuen els Serveis Tècnics, però evidentment que s’ha de
tornar a fer, la sorpresa va ser nostra quan varem veure que feia poc que s’havia fet,
cal afrontar-lo, Posem també com a millores de mobiliari el CAT, del CAT de 61.000
euros, això hem intentat posar-ho al Pla d’Obres i Serveis i finalment ens ho han tret
han dit que no pot ser, per tant ho fiquem aquí com inversions, posem una partida pel
carrer Baix Camp, suposo que això és una cosa que ja sabeu que el govern ha anat
variant  molt,  tenim  més  o  menys  amb  els  veïns,  aquesta  és  la  quantitat  que
l’Ajuntament hauria de posar per intentar afrontar aquell tema que també és una gran
reivindicació.  I  afrontem les inversions que s‘han de fer  a l’escorxador per intentar
garantir  complir  la  normativa  per  requeriments  que tenim sobretot  dels  reglaments
europeus i per tant de sanitat i l’altre tema important que vull destacar és l’adquisició
d’un caixer  automàtic  pel  pàrking del  Casal,  per  anar  al  que és  facilitar  la  gestió,
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gràcies amb aquest màquina, amb una gestió pròpia encara que la concessió que es
pugui fer sigui una concessió de control i ens permeti que sigui molt més viable la seva
viabilitat i que la primera hora i mitja a l’estiu pugui ser de franc, intentem buscar un
sistema que ens permeti que aquest aparcament pugui ser viable, també pels anteriors
governs s’ha intentat però no s’ha trobat la manera, és un aparcament que és veritat
que se’n fa un gran ús, i cal trobar la manera  que a l’estiu sigui de rotació.  També
posem una partida, aquí estem tots d’acord, per començar aquesta obra de tancament
del pavelló exterior, volem fer una plurianualitat, de forma que quan adjudiquem l’obra
sigui cap a l’octubre, l’execució d’octubre, novembre i desembre agafi aquests 100.000
euros i  la resta passi  tot  al  pressupost de  l’any 2013,  per  tant  d’aquesta manera
tindrem garantit que abans de l’estiu del 2013 el tancament estigui totalment acabat. 
Es  veritat  que  aquestes  son  les  partides  que  suplementem  i  això  es  finança
bàsicament  amb dos  paquets  de  partides,  una  és  donar  de  baixa  romanents  que
quedaven d’obres fetes i acabades, i el que fem és alliberar aquests recursos i els
col·loquem en aquest paquet, i l’altre són partides que donem de baix,   bàsicament
partides  que  estaven  finançades  en  el  Pla  de  Barris,  que  estaven  dotades  ja  de
diferents pressupostos, però estaven finançades amb càrrec al préstec i que entenem
que estàvem pagant interessos i com que en aquests moments ja hem dit que fins que
la Generalitat no ens garanteixi el cobrament, no podem executar aquestes obres, ja
ens acollirem a la pròrroga dels quatre anys, i aquestes obres caldrà diferir-les en el
temps,  hem cregut  oportú  alliberar  aquests  recursos  per  destinar-los  a  obres  que
entenem que en aquests moments no cal que l’Ajuntament posi el 100% i esperi el
50%,  sinó  afrontar  integrament  tots  els  recursos  perquè  de  l’altra  manera  no  les
podríem executar.  Això el que fa referència al punt número 12.
Pel que fa al punt número 13 de l’ordre del dia és molt de despesa corrent, ja que aquí
el que fem bàsicament és donar de baixa el que són les aportacions que l’Ajuntament
estava obligat a fer del pla de pensions que estaven pressupostades i  el destinem
bàsicament a aquest foment de l’habitatge de l’increment de l’IBI que ha fet el govern
central,  tots  el  habitatges  habituals  no  tindran  l’increment,  la  resta  d’habitatges
secundaris, industrials, si que tindran aquest increment. I també dotem una partida de
17.700  euros  que  és  una  operació  extraordinària  que  farem  d’un  préstec  a  una
comunitat de propietaris subjecta al Pla de Barris, perquè és l’única manera de garantir
que puguin avançar uns diners perquè l’empresa d’ascensors no pugui anar a  la via
judicial contra ells, per tant és també una operació excepcional i per tant amb aquest
marc ho vull deixar clar, l’Ajuntament com a sistema no fa aquestes operacions, però
enteníem que era un tema d’interés general, perquè és un edifici  dins del Pla de Barris
i  que  enteníem  que  l’Ajuntament  no  volia  que  la  empresa  d’ascensors  anés
jurídicament contra la pròpia comunitat, contra el president, per tant entenem que és
una proposta acurada i excepcional i ja dic es finança bàsicament amb el que són les
baixes de les aportacions del pla de pensions, aquesta és la voluntat política de les
dues modificacions.
 
- senyora Galiana:  Si, gràcies senyor Alcalde.  Com és costum d’aquest grup, quan es
fan modificacions pressupostàries entenem que són decisions de govern  i  des del
nostre grup li anunciem l’abstenció, en aquests punts.
 
- senyora Rivas:  Igualment com és tradició per part del grup de l’Entesa donat que és
una  modificació  pressupostària  els  dos  punts  que  aprovem,  anunciem  l’abstenció
perquè és una decisió única i exclusiva de govern a què destina aquests diners.  Tot i
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això, tindríem una pregunta que revisant els números de què és el que s’augmenta i
què  és  el  que  disminueix  o  el  que  s’anul.la,  ens  ha  generat  un  cert  dubte  i  ens
agradaria si ens podrien contestar ara, que és en el punt número 13, hi ha una partida
que és la de retribucions bàsiques funcionaris policies locals que és amb tres partides
diferents que puja 19.000 euros i que es dota, ens poden explicar a què es destinaran
aquests diners.
 
-  senyor  Interventor:  Si,  és  el  tema  de  la  consergeria  de  Can  Bech.  Fins  ara  la
Consergeria Can Bech ho feia una empresa externa, des de començament d’any ho
està fent un policia local per tant aquest contracte s’ha eliminat, malgrat que estava
pressupostat inicialment, i llavors es va tenir una reunió amb la policia local i es va dir
que aquest recursos que estaven destinats a aquest contracte i  com que hi ha un
policia  que  ara  està  prestant  els  serveis  aquí  a  la  casa  que  anéssim  per  poder
suplementar recursos humans de la Policia, són aquests 19.000 euros.
 
- senyor Fernandez:  Aquí el que garantim és que d’alguna manera els interins, alguns
interins puguin arribar a prorrogar algun termini més.  El que farem és que hi havia
partida de consergeria que no s’utilitza perquè ara hi ha un policia, teníem tensió per
garantir a tots els interins els terminis que hi havia estipulats i el que fem és posar el
diners  per  garantir  que  els  interins  estiguin  en  termini  que  sempre  han  estat,  sis
mesos, més els tres.
 
- senyora Rivas:  Perdò, així entenc que aquests 19.000 euros són per prorrogar els
contractes dels interins que en aquests moments hi han a l’àrea.  
 
- senyor Fernandez:  No tenim problemes pels que hi ha ara, el que volem és no tenir
problemes per si  algú s’ha de prorrogar a partir  del mes de setembre-octubre que
puguem tenir aquest marge que sempre hem tingut, per tant és simplement això.
 
- senyora Rivas:  Molt bé, gràcies.
 
- senyor Sabrià:  Bé, només una referència breu a la possibilitat o a les baixes a partir
de les qual s’han pogut finançar les partides, nosaltres també ens abstindrem com fem
sempre, però si que volíem destacar el rigor en el tancament de les grans obres del
darrer mandat i per tant el Chopitea i Museu del Suro es varen tancar amb les partides
encara habilitades i aquest rigor és el que està permeten ara algunes de les baixes i
d’altra banda, entendre la decisió que pren el govern sobre el tema del Pla de Barris i
només recalcar que és un tema estratègic i acordat per tots i que ja entenem i així ho
ha expressat el  govern la voluntat  que aquest Pla de Barris vagi  endavant amb la
pròrroga i per tant, entenem que es faci la baixa ara i mostrar intenció de reclamar
fermesa al  govern a l’hora de reclamar les subvencions pendents,  de manera que
aquestes obres es puguin tornar a recapitalitzar i es puguin tirar endavant.
 
-  senyor  Fernandez:  Moltes  gràcies,  la  voluntat  senyor  Sabrià  és  que  el  govern
sempre ha dit que el Pla de Barris és un tema de consens i per tant ens acollirem a la
prorroga perquè volem executar-lo integrament  i  esperem,  la informació  que tenim
nosaltres  és  que la  Generalitat  té  previst  abans del  mes  de juny  fer  una part  del
pagament del que hi ha pendent i per tant aniria molt bé, i això ens donarà peu que al
2013 poder arribar a pressupostar el que falta.
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Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària  consistent en  suplement  de  crèdits  i  crèdit  extraordinari  mitjançant
baixes per anul·lació.

Vist l’informe d’Intervenció de data 16 de març de 2012

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el
senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora Galiana i el senyor
Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de  crèdits  i  crèdit  extraordinari  mitjançant  baixes  per  anul·lació,  que  s’indica  a
continuació: 
Suplement de crèdits 
 
Org Pro Eco Descripció Crèdit inicial Suplement Crèdit total

21 150 61905
Millores  urbanes  -  pla  de  qualitat
urbana 534.168,38 98.726,05 632.894,43

21 151 64002
Projectes  tecnics  desenvolupament
poum 24.681,80 43.000,00 67.681,80

71 155 61900 Millores enllumenat 153.799,15 29.347,00 183.146,15
71 155 61901 Millora via publica area de serveis 50.811,88 16.000,00 66.811,88

21 150 61923
Despeses  urbanització  sector  1.12
brugueres 2.903.009,55 56.000,00 2.959.009,55

    3.666.470,76 243.073,05 3.909.543,81
 
Crèdit extraordinari
 
Org. Pro. Eco. Denominació Crèdit inicial Suplement Crèdit total
61 340 63200 Inversions Millora Can Genís 0,00 91.708,00 91.708,00
52 231 63200 Rehabilitació Edifici antic centre de dia 0,00 155.000,00 155.000,00
11 920 63202 Reparació Teulada Santa Teresa 0,00 30.594,00 30.594,00
32 430 62500 Despeses mobiliari CAT 0,00 61.306,00 61.306,00
21 150 61944 Arranjament carrer Baix Camp 0,00 60.000,00 60.000,00
73 430 63200 Inversions edifici escorxador 0,00 70.000,00 70.000,00
42 336 62501 Equipament Museu 0,00 13.000,00 13.000,00
61 340 61900 Arranjament pista Skate 0,00 11.000,00 11.000,00
62 340 62203 Obres tancament  pavelló 0,00 100.000,00 100.000,00

32 430 62300
Adquisició  caixer  automàtic  parking
Casal 0,00 28.000,00 28.000,00

81 130 62300 Adquisició equips de gravació Policia 0,00 17.700,00 17.700,00
   TOTAL 0,00 638.308,00 638.308,00
 
Fons de finançament : Baixes per anul·lació
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdit inicial Baixa Crèdit total
10 920 60900 Despeses gestió patrimoni  públic  sòl  i62.129,96 62.069,96 60,00
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habitatge

20 150 61905
Millora  urbana  carrer  independència  i
sant pere 812.700,32 300.117,32 512.583,00

20 152 78001
Transferències  inversions  ascensors  i
edificis pla barris 381.765,32 62.319,00 319.446,32

20 231 62500
Dotació  equipament  centre  cívic
sauleda 69.645,00 34.822,00 34.823,00

20 231 63201
Inversió millora i amplicació local social
sauleda 350.000,00 175.000,00 175.000,00

21 150 61934 Tractament urba c/chopitea 136.331,91 136.331,91 0,00
21 151 75000 Transferencia expropiacions c-31 51.509,69 51.509,69 0,00

42 336 62702
OBRES DEL MUSEU DEL  SURO 4a
FASE 59.211,17 59.211,17 0,00

   Total 1.923.293,37 881.381,05 1.041.912,32
 
Segon.- Modificar la destinació dels següents ingressos amb caràcter afectat a les
inversions que són objecte de la present modificació:
Situació inicial:
 

Org. Pro. Eco. Descripció

Endeutament
2012

endeutament
2010

prestec
extraordinari
2010

Conveni
urbanístic
ACISA

Excés
finançament
ex. Anteriors

sancions
urbanístiques

10 920 60900 Despeses  gestió  patrimoni
públic sòl i habitatge

     62.069,96

20 150 61905 Millora  urbana  carrer
independència i sant pere

 67.279,51 80.120,58  152.717,23  

20 152 78001 Transferències  inversions
ascensors i edificis pla barris

62.319,00      

20 231 62500 Dotació  equipament  centre
cívic sauleda

34.822,00      

20 231 63201 Inversió  millora  i  amplicació
local social sauleda

175.000,00      

21 150 61934 Tractament urba c/chopitea   136.331,91    
21 151 75000 Transferencia expropiacions c-

31
  51.509,69    

42 336 62702 Obres del  Museu del Suro 4a
fase

   59.211,17   

   Total 272.141,00 67.279,51 267.962,18 59.211,17 152.717,23 62.069,96

 
 Situació final:
 

Org. Pro. Eco. Descripció

Endeutament
2012

endeutament
2010

prestec
extraordinari
2010

Conveni
urbanístic

Excés
finançament
ex. Anteriors

sancions
urbanístiques

21 150 61905 Millores  urbanes  -  pla  de
qualitat urbana

98.726,05      

21 151 64002 Projectes  tecnics
desenvolupament poum

43.000,00      

71 155 61900 Millores enllumenat 29.347,00      
71 155 61901 Millora via  publica area  de

serveis
16.000,00      

21 150 61923 Despeses  urbanització
sector 1.12 brugueres

56.000,00      

61 340 63200 Inversions  Millora  Can
Genís

29.067,95 62.640,05     

52 231 63200 Rehabilitació  Edifici  antic
centre de dia

 4.639,46 150.360,54    

11 920 63202 Reparació  Teulada  Santa
Teresa

  30.594,00    

32 430 62500 Despeses mobiliari CAT   61.306,00    
21 150 61944 Arranjament  carrer  Baix

Camp
     60.000,00

73 430 63200 Inversions  edifici  25.701,64 44.298,36   
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escorxador
42 336 62501 Equipament Museu    13.000,00   
61 340 61900 Arranjament  pista  Skate

parc bruguerol
    8.930,04 2.069,96

62 340 62203 Obres tancament  pavelló    1.912,81 98.087,19  
32 430 62300 Adquisició caixer  automàtic

parking Casal
    28.000,00  

81 130 62300 Adquisició  equips  de
gravació Policia

    17.700,00  

    272.141,00 67.279,51 267.962,18 59.211,17 152.717,23 62.069,96

 
Tercer.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 
Quart.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007, del
present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats Locals
del Ministeri d’Economia i Hisenda

13.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN CRÈDIT EXTRAODINARI
I SUPLEMENT DE CRÈDIT A CÀRREC DE BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació
inicial.-

Vista la memòria de la  Regidoria d’hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent  en suplement de crèdits mitjançant baixes per anul·lació.

Vist l’informe d’Intervenció de data 19 de març de 2012

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el
senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora Galiana i el senyor
Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant baixes per anul·lació, que s’indica a continuació: 
Suplement de crèdits 
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits  totals

consignats
Modificació Crèdit total

11 920 12100 Retrib.complem.funcionaris serv.grals. 430.768,00 5.555,54 436.323,54
33 321 12100 Retribucions  complementaries  funcionaris

educació
93.343,00 2.777,77 96.120,77

42 336 12100 Retribucions complementaries museu 62.966,00 2.777,77 65.743,77
72 170 12100 Retrib.complementaries func. Medi ambient 47.205,00 2.777,77 49.982,77
11 920 13000 Retrib.personal laboral serveis generals 103.854,00 2.777,77 106.631,77
12 934 13000 Retrib.pers.laboral area d'hisenda 176.925,00 2.777,77 179.702,77
47 332 13000 Retrib. Personal laboral: arxiu municipal 63.985,00 2.777,77 66.762,77
62 340 13000 Retribucions personal laboral esports 562.524,00 2.777,77 565.301,77
81 130 12000 Retrib.basiques funcionaris policia local 744.562,00 7.196,96 751.758,96
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81 130 12100 Retrib.complem.funcionaris policia local 1.560.270,00 7.196,97 1.567.466,97
81 231 16000 Seguretat social policia local 620.146,00 4.606,06 624.752,06
11 920 22706 Despeses estudi integral recursos humans 8.260,00 13.740,00 22.000,00
   Total 4.474.808,00 57.739,92 4.532.547,92

 
Crèdit extraordinari
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits  totals

consignats
Modificació Crèdit total

12 152 48000 Subvenció foment dret habitatge 0,00 195.000,00 195.000,00
20 152 82090 Préstec Comunitat de Propietaris 0,00 17.700,00 17.700,00
   Total 0,00 212.700,00 212.700,00

 
Fons de finançament : Baixes per anul·lació
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits  totals

consignats
Modificació Crèdit total

11 211 12700 Aportacio  pla  pensions  personal  funcionari
s.grals.

18.124,00 18.124,00 0,00

11 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral s.grals 3.452,00 3.452,00 0,00
11 920 22703 Despeses execució riscos laborals conveni 27.982,00 25.325,92 2.656,08
11 920 22704 Consergeria can bech 21.125,00 19.000,00 2.125,00
12 211 12700 Aportacio  pla  pensions  funcionaris  area

d'hisenda
12.946,00 12.946,00 0,00

12 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral hisenda 5.178,00 5.178,00 0,00
20 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral 1.726,00 1.726,00 0,00
21 211 12700 Aportacio pla de pensions funcionaris urbanisme 16.398,00 16.398,00 0,00
21 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral

urbanisme
863,00 863,00 0,00

32 211 12700 Aportacio  pla  pensions  funcionaris  promocio
economica

3.452,00 3.452,00 0,00

32 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral
promocio economica

12.946,00 12.946,00 0,00

33 211 12700 Aportacio pla pensions funcionaris educació 4.315,00 4.315,00 0,00
33 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral educacio10.356,00 10.356,00 0,00
34 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral  llar

infants
5.178,00 5.178,00 0,00

41 211 12700 Aportacio pla de pensions funcionaris cultura 2.589,00 2.589,00 0,00
42 211 12700 Aportacio pla de pensions  funcionaris museu 2.589,00 2.589,00 0,00
42 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral museu 2.589,00 2.589,00 0,00
43 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral  institut

comunciacio
3.452,00 3.452,00 0,00

44 211 12700 Pla de pensions funcionaris biblioteca municipal 3.452,00 3.452,00 0,00
44 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral

biblioteca municipal
863,00 863,00 0,00

46 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral  teatre
municipal

1.726,00 1.726,00 0,00

47 211 12700 Pla  pensions  personal  funcionaris  arxiu
municipal

863,00 863,00 0,00

47 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral  arxiu
municipal

2.589,00 2.589,00 0,00

51 211 12700 Aportacio  pla  pensions  funcionaris  residencia
geriatrica

863,00 863,00 0,00

52 211 12700 Aportacio  pla  pensions  funcionaris  benestar
social

12.946,00 12.946,00 0,00

52 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral benestar
social

7.767,00 7.767,00 0,00

61 211 12700 Aportacio pla de pensions funcionaris joventut 1.726,00 1.726,00 0,00
61 211 13700 A`prtacio  pla  de  pensions  personal  laboral

joventut
863,00 863,00 0,00

62 211 12700 Aportacio pla de pensions funcionaris esports 1.726,00 1.726,00 0,00
62 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral esports 21.576,00 21.576,00 0,00
71 211 12700 Aportacio  pla  pensions  funcionaris  area  de

serveis
2.589,00 2.589,00 0,00

71 211 13700 Aportació pla pensions personal laboral area de3.452,00 3.452,00 0,00
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serveis
72 211 12700 Pla  de  pensions  personal  funcionari  medi

ambient
2.589,00 2.589,00 0,00

72 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral  medi
ambient

863,00 863,00 0,00

73 211 13700 Aportació  pla  pensions  personal  laboral
escorxador

1.726,00 1.726,00 0,00

81 211 12700 Aportacio pla pensions funcionaris policia local 51.782,00 51.782,00 0,00
   Total 275.221,00 270.439,92 4.781,08

 
Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Tercer.-  Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

A.2) COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, SERVEIS, MEDI AMBIENT
I HABITATGE

14.- MODIFICACIÓ PUNTUAL NÚM. 15 DEL POUM DE PALAFRUGELL, SECTOR
SUD-1.11, LA FANGA I POLÍGON DISCONTINU D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA PA-
1.21, DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.-

S'acorda fer el debat conjunt dels punts 14, 15  i 16 de l'ordre del dia.

Intervé el senyor Fernández manifestant que evidentment que el 14 i 15 van lligats al
16 que és el tema del text refós, crec que és ideal de fer-ho junts perquè tots tres
punts van totalment condicionats.  Començaria potser pel que és el text refós perquè
farem referències sistemàtiques als altres dos punts.  Un text refós que es va signar el
dia 7 d’octubre de 2010, es va aprovar en el Ple d’octubre, en aquell jo ja deia com
Alcalde que el que preteníem amb aquell document, veníem de nou convenis més dos
annexes, per tant onze convenis, intentàvem fer una proposta de posar ordre a totes
les obligacions que hi havien, també és veritat que incorporem noves obligacions en
aquest  document,  que  això  implicava  d’entrada  més  seguretat  jurídica  al  propi
Ajuntament a l’hora de poder fer complir el projecte  amb el benentès que l’interès
sempre el consistori hagués sigut que aquesta zona comercial realment, finalment és
fes, i fruit d’això és que comença al 2006 i hem anat fent convenis i modificacions, que
si sumem convenis més totes les tramitacions que ha tingut a nivell de plenari, hi ha
més de cinquanta expedients que havien passat per aquest Ple, en relació amb aquest
projecte, per tant un projecte complex i un projecte que calia, enteníem nosaltres, que
calia  posar  ordre.  Volíem també garantir  la  viabilitat  del  projecte,  volíem redefinir
l’espai  comercial  amb l’eliminació  d’una  part  de la  galeria  comercial,  volíem posar
calendari amb el que és l’execució de les obres i fruit de la anàlisi del que és l’evolució
del sector en aquests moments i a petició també dels estudis que hi havien i de les
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peticions  dels  privats,  enteníem  que  una  de  les  eines  per  reduir  aquesta  galeria
comercial,  diguéssim  la  tercera  planta,  eliminar  la  tercera  planta  on  anaven  els
multicines, i que  poguessin anar a una pastilla addicional d’equipaments comportava
la  modificació  del  POUM i  per  tant  fem una figura  discontinua  per  buscar  aquest
equipament en un altre sector i per tan això ens justifica l’interès general i per tan això
es pogués arribar a aprovar.  Per tant aquests son els objectius que en aquell moment
el text refós pretenia, és veritat que a vegades s’ha dit que això no és un text refós,
això és un text nou, bé en argot urbanístic ja veurem desprès que hi ha més punts que
quan fem una aprovació i  incorporem modificacions, bé fruit  d’al·legacions,  bé fruit
d’informes  d’altres  administracions  com  l’ACA,  sempre  nomenem  text  refós  amb
aquestes noves obligacions.  En qualsevol cas, mostra que evidentment genera noves
obligacions, és el perquè es fa una nova exposició pública. O sigui perquè s’aprova
aquesta exposició pública i desprès es fa la definitiva.  Si hi hagués hagut un text refós
allà  on  no  hi  haguessin  hagut  obligacions  noves,  no  hagués  calgut  fer  exposició
pública, simplement aprovar-lo i ja estaria.  Entenem nosaltres que d’aquesta manera
es donava la sortida legal que pertoca, per tant, en resum, tenim un document únic,
amb tots els texts que hi havia, redefinició d’espai comercial, d’una nova ubicació dels
multicines, viabilitat del projecte, amb terminis concrets de finalització i substituir l’aval
d’1.800.000 euros per un pagament directe per garantir l’acompte de les obres que
s’han de fer fruit de l’ACA, i substituir aquest aval pel que son les indemnitzacions en
el cas d’incompliment  de terminis a raó del 1’5 per mil fruit del pressupost.  Aquesta va
ser una mica l’aprovació inicial, fruit d’això hi ha hagut al·legacions.  Al·legacions que
han millorat el conveni inicial, al·legacions tant d’Esquerra, com d’Entesa i també del
Promotor,  intentaré  fer  un  petit  resum  de  les  al·legacions  bàsiques  dels  diferents
grups.  
En relació a Esquerra Republicana hi havia un primer apartat que no era ben bé una
al·legació, sinó que feia referència al tema aquest sobre el nom, si era text refós o no. 
Entenem i jo ja he explicat i Serveis Tècnics també així ho acrediten, que en aquest
cas el nom de text refós donat l’argot urbanístic és correcte, i que degut a això també,
ho posem a exposició pública pel fet que incorporem noves obligacions i per tant tot i
això no era una al·legació, però si que es feia un comentari. En relació a la segona que
parlava exactament al tema de la reducció de l’aval, és veritat que a l’aprovació inicial
l’aval es torna, es veritat que aquest aval es firma un conveni del 2008, fruit del que
primer que va ser al 2006, les garanties que s’havien posat al conveni no es podien
inscriure al registre de la propietat i es va optar per substituir aquestes garanties per un
aval bancari d’1.800.000 euros, i és veritat que aquest aval ha tingut múltiples acords
de modificació, inclús de reducció de forma substancial.  El que està clar és que tal i
com està  l’evolució  de l'expedient,  amb una part  importantíssima que aquest  aval
garantia les obres d’urbanització fetes i recepcionades, la seva execució hagués sigut
inviable segons els Serveis Tècnics i més quan hem tingut ocasions de poder resoldre
aquest aval  i  no ho hem fet.  El  conveni  que es va signar al  2008 hi  havia varies
condicions, i per exemple la tercera que era presentar el projecte multicines, no estava
ni  molt  menys  en  terminis,  perquè  inclús  en  aquest  moment  encara  no  està  ni
presentat, per tant varen trigar molt de temps, hi havia obligacions no complertes que
si l’Ajuntament hagués volgut hagués pogut executar l’aval, si no es va fer era perquè
tothom  entenia  que  fora  bo  que  finalment  aquest  projecte  es  fes,  perquè  sinó
l’Ajuntament hagués pogut ,en qualsevol moment, executar l’aval, i a més un aval quan
l’executem  hi  ha  tres  parts,  hi  ha  l’administració  que  executa,  el  privat  i  l’entitat
bancària i per tant hagués sigut la tramitació, entenem nosaltres, si s’hagués hagut
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d’executar l’aval, hagués sigut prou complexa. Donat que això era complicat el que fa
el govern és intentar resoldre aquest tema i suplir-lo per una quantitat fixa, que és un
acompte  de  250.000  euros  per  les  obres  que  han  de  fer,  que  afecten  al  sector
Brugueres, però que ho ha de fer l’Ajuntament en aquest cas, per això hem cobrat els
diners, més una aportació de 17.000 euros per projectes, més l’aportació que ha de fer
de 20.000 euros per uns dels convenis que hi havia en relació a l’IPEP i a més a més
penalització del 0,5 per mil del pressupost que això serà al voltant dels 4.200 euros
mensuals.  Aquesta  al·legació  es  desestima  amb aquests  arguments.  Una  segona
al·legació que feia referència a l’aportació dels 200.000 euros, en relació al conveni
que hi havia signat del 27 de juliol, que feia referència a que hi havia una aportació,
per un costat de 500.000 euros inicials, més 500.000 euros en un segon apartat, aquí
el govern inicialment va entendre que eren 400.000 euros perquè hi havia una part
d’obra feta, de la rotonda que es va obligar a fer al privat, que corresponia a Brugueres
i aquí el que es fa és que s’estima l’al·legació dient que ha de dir 500.000 euros amb el
benentès que desprès s’obliga a l’empresa que presenti una certificació per l’obra feta
a la rotonda i aquesta obra es repercutirà al sector de Brugueres, però l’Ajuntament el
que fa  és  que li  compensa la  quantitat,  per  tant  aquesta  part  s’estima l’al·legació
d’Esquerra Republicana.  Un altre punt que també s’incorpora com a tercera al·legació
que s’estima també de forma parcial, és en relació als interessos, aquests pagaments
que queden de 400.000 euros els han de fer en tres pagaments, un de 100.000 euros
al cap de tres mesos, un de 150.000 euros i un de 250.000 euros addicionals.  Bé
aquests  250.000 euros  addicionals  que  meritaran  interessos que és  el  que  també
l’al·legació d’Esquerra Republicana demanava i per tant també s’estima.  Una quarta
que feia referència a un conveni signat del març 2011, d’una aportació de 200.000
euros,  que  el  portaveu  d’Esquerra  Republicana  fa  referència  a  que  l’informe
d’intervenció  en aquell  moment,  deia  que aquells  diners  no  hi  eren.  Evidentment,
aquest conveni contemplava una opció que l’Ajuntament en aquesta pastilla que ara
estem parlant  d’equipaments,  que no seran equipaments  sinó que farà la permuta
perquè hi hagi multicines, pugui anar en un futur, espai públic, per ubicar IPEP, o un
espai similar i a canvi d’això els aparcaments que això implicava, es deixaven destinar
per l’espai comercial amb un període de vuit anys.  Entén el govern que si aquesta
finca sobre la qual anava aquest equipament el que fa és que es permuta i per tant
aquí van multicines, els convenis son obligacions per les dues parts, si una de les dues
parts no podrà complir el que realment diu el conveni, no li podem demanar a l’altra
que aporti els 200.000 euros i per tant era evidentment que l’informe era correcte, dient
que no hi havia aquests 200.000 euros, perquè el conveni no hi era, però en aquell
moment l’al·legació es desestima i l’informe jurídic diu que no es pot incorporar això
perquè l’Ajuntament no podria complir un part de les seves obligacions.  En relació al
punt número cinquè, es qüestiona el que és l’interés de la permuta, l’interés públic,
nosaltres  entenem  que  l’interés  públic  està  justificat  per  dos  motius,  perquè  els
multicines hi ha una concurrència d’interès públic i privat i perquè la part de finca que
es permutarà també serà d’interès públic, perquè allà la voluntat nostra és col·locar,
estem explorant la via de col·locar un espai que aquí també s’ha reivindicat tipus espai
de  formació  integral,  de  centre  de  negocis,  de viver  d’empreses,  o  sigui  un espai
potent, i a més a més aquesta parcel·la ho permet, per tant entenem que hi ha bona
connexió per fer-ho, per tant l’interès públic està garantit,  cal  dir  que hi  han hagut
converses prèvies amb Urbanisme, vull dir que el govern i Serveis Tècnics abans de
fer  aquesta  proposta  ens  hem  assegurat,  assegurant-se  evidentment  que
l'assegurança evidentment no hi és fins que no hi hagi l’aprovació formal de la pròpia
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Comissió,  però  sí  que  hem  tingut  converses,  per  tant  aquesta  al·legació  es
desestimaria i  la  sisena, que fa referència al  calendari  hi  ha una estimació parcial
d’aquesta esmena. Per tant hem fet incorporacions perquè entenem que millorem el
redactat,  entenem que clarifiquem el redactat  del conveni  inicial  i  en aquest sentit,
entenem que com he dit abans, les esmenes, modifiquen el conveni i ho concreten.  
En relació a l’Entesa hi ha una primera que fa referència al mateix, al tema del text
refós, que es desestima pels mateixos arguments que ja posem a l’apartat d’Esquerra
Republicana.  Hi ha alguna al·legació número dos que qüestiona també la viabilitat
 tècnica de la permuta, i l’interès públic de la permuta, per tant es desestima en el
mateix  concepte  que  he  dit  abans,  nosaltres  entenem  que  l’interès  està  justificat,
l’interès públic o privat dels multicines i també perquè l’espai que permutarem, també
la previsió és fer un espai d’interès social. L’al·legació número tres, que parla del tema
dels  terminis,  també  s’estima  de  forma  parcial.  La  quatre,  és  una  al·legació  que
entenem que pot haver-hi algun error de transcripció perquè és una al·legació que fa
referència a un apartat d’un text, que és un còpia literal d’un conveni que ja és vigent
del 23 d’abril del 2007, aquest conveni hi estava, era una obligació que hi havia i hem
intentat incorporar-la i per tant es desestima, perquè és una obligació que hi havia i
hem entès que calia mantenir-la.  El número cinc, dels 500.000 euros, la segona part
del conveni, s’estima parcialment amb el mateix argument que hem donat a Esquerra
Republicana, el fet que posem 500.000 euros però descomptem els 100.000 euros de
l’obra feta en relació a la rotonda que no li  pertoca.  El número sis, que parla que
repartim les obres de la rotonda al sector Brugueres, s’estima.  La set, que parla en
relació a la clàusula sisena, que és l’obligació a la col·laboració.  Aquí aquesta clàusula
sisena de conveni, parla que l’Ajuntament si hi han situacions de requeriments tècnics,
jurídics i comercials, que justifiquin que s’hagi de modificar el projecte, l’Ajuntament
col·laborarà però la col·laboració entre l’Ajuntament i el privat, en molts convenis que
hem vist anteriorment, sempre hi és aquesta clàusula, que això també es desestima. 
El punt número nou, fa referència als costos incerts que es referia a les obres que ha
de fer l’Ajuntament per l’ACA, entenem que no són incerts, perquè és un pagament
acompte i per tant que si l’obra puja més, el privat, l’haurà de pagar i per tant també
s’estima  i  en  relació  a  l’aval,  el  mateix  argument  que  hem  donat  per  l’al·legació
d’Esquerra Republicana, per tant també es desestimaria.  
També hi  ha  unes  al·legacions  presentades pel  propi  promotor,  les  quals,  la  gran
majoria no s’accepten, una fa referència a què volia eliminar una clàusula que limités o
deixés sense funció  la Junta de Compensació i entenem que això no es pot acceptar,
perquè la Junta de Compensació és una eina que tenim per intentar garantir el que és
el  manteniment  i  el  finançament  de  les  obres,  sol·licitava  també  interessos  dels
pagaments que va fer avançats en relació a les obres de la rotonda, els 100.000 euros,
entenem que no se li estima aquesta petició d’interessos. En relació als terminis si que
s’accepten i  aquí  hi  ha una modificació en relació a les al·legacions presentades i
acceptades per Esquerra Republicana i per l’Entesa en relació que hi ha un termini
que fa  referència als  multicinemes que s’allarguen sis  mesos el  final,  o sigui,  que
parlaven que estarien acabats juny de 2014 i estaran cap al desembre del 2014, i hi ha
un apartat que diu que el conveni quan s’aprova s’hi adjunten tots els plànols annexos,
que fan referència a la modificació del POUM i a la modificació del Pla Parcial que
també se li estima.  Per tant aquestes són les al·legacions estimades i desestimades
dels grups Esquerra,  d’Entesa i  per part del privat,  i  un petit  resum del que era el
conveni, ja dic un conveni complex, un conveni que ha tingut molta tramitació des del
2006 fins  ara i  que d’aquesta manera,  entenem nosaltres que hi  ha més garantia
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jurídica per tirar endavant el projecte.  
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde.   Intentaré que la intervenció del grup de
l’Entesa, sigui  el  màxim de comprensible, malgrat,  com vostè ha dit,  la complexitat
d’aquest procés i el temps que ha durat.  Començarem insistint amb el concepte de
text refós, aquest text que vostès l’anomenen refós, ha esdevingut per nosaltres un
nou conveni, ja que incorpora clàusules noves, se’n modifiquen de forma substancial
altres  dels  convenis  anteriors,  apareixen  noves  obligacions  i  s’eliminen  altres
obligacions.  Vostès  ens  diuen  que  no  hi  ha  modificacions  substancials,  nosaltres
només  podem  pensar  que  el  concepte  de  modificació  substancial  entre  vostès  i
nosaltres divergeix de forma molt  notòria.  Tal com ens diuen a la resposta de les
al·legacions, si només hagués estat un text refós, no hagués calgut, com vostè ha dit,
ni l’aprovació pel Ple, ni l’exposició pública i això vostès ho han fet, han fet aquests
tràmits, potser és que estem fent un nou conveni.  Permeti’m l’expressió, nosaltres
entenem que això no és un text refós, i permeti’m que digui que és potser un nyap.  A
més a més és un mal  símptoma que aquest  pretext  text  refós requereixi  de tants
informes que hem anat trobat a l’expedient justificant aquesta situació i molts d’ells
redactats en els últims dies, a última hora.  Respecte al procés que s’ha seguit amb la
tramitació d’aquest text, com vostè deia el Ple del 27 d’octubre del 2011, va aprovar
inicialment aquest text que va estar a informació pública, en aquell moment el nostre
grup ja s’abstenia.  En aquell termini tant l’Entesa, com l’Esquerra Republicana varen
presentar  al·legacions que varen ser  contestades per  un informe tècnic  del  17 de
gener,  amb una estimació parcial  que vostè ja ha explicat  i  que no repetiré.  A la
Comissió Informativa del Ple del mes de gener, el govern va retirar de l’ordre del dia
aquest punt i això també va passar, aquesta aprovació definitiva, també va ser retirada
posteriorment el mes de febrer i segons se’ns va explicar perquè el promotor no havia
volgut signar el  text  presentat,  i  amb data 13 de febrer la  societat  Parc Comercial
presentava  per  escrit  al·legacions  de  les  quals  vostè  també  ens  ha  explicat  que
algunes  d’elles  varen  ser  estimades.  Senyalem  que  aquestes  al·legacions
presentades per la societat Parc Comercial es varen presentar de forma extemporània,
això també ho recullen els seus informes, millor dit i perquè ens entengui la gent, és
varen presentar fora de temps o de termini que com hem dit, com vostès van marcat,
aquest termini finalitzava el 14 de desembre del 2011.  A l’hora l’equip de govern va
incorporar  una  nova  clàusula,  la  18,  clàusula  que  nosaltres  no  compartim  de  cap
manera que sigui únicament i merament d’interpretació, i el mateix dia que se signava
el text refós, ara fa onze dies, el representant de la societat Parc Comercial, demanava
un nou canvi en el redactat, que ha estat acceptat parcialment pel govern.  Destaquem
que amb les al·legacions presentades per la societat Parc Comercial i acceptades pel
govern  es  retarda  la  finalització  de  l’obres  dels  multicinemes  amb  8  mesos  més,
passant de l’abril del 2014 al desembre del 2014 i pel que fa als informes tècnics, que
avalen les modificacions que ha presentat el promotor, assenyalem que en certs punts,
els tècnics municipals han manifestat per escrit,  aquesta qüestió és competència del
govern municipal i en conseqüència els tècnics sotssignants no podem valorar-la o bé
no deixa de ser una opció política que ha de decidir el govern municipal o bé això no
obstant  la  corporació  decidirà  el  que  calgui.  I  aquí  nosaltres,  com  Entesa  ens
preguntem, varem presentar al·legacions amb temps i forma correcta, ara el promotor
ha demanat modificacions en dos moments diferents, el 13 de febrer i el mateix dia de
la signatura, de forma absolutament extemporània i a les quals el nostre grup no hi
hem pogut contestar, és a dir, el govern ens porta ara a aprovació de forma definitiva
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un document que ha estat modificat i nosaltres no hem pogut opinar, és correcte?, no
ens deixa això a nosaltres com a grup, en una situació d’indefensió?, de fet indefensió
dels ciutadans, al no poder nosaltres com a oposició defensar el que creiem que són
els seus interessos, si hagués estat a l’inversa, ens haguessin acceptat a nosaltres
presentar les al·legacions fora de temps?.  Però no només això, desprès de haver-nos
contestat a les nostres al·legacions el govern incorpora una nova clàusula, la 18, sobre
la qual tampoc ens hem pogut pronunciar.  En definitiva, les nostres al·legacions no
varen ser sobre el document actual, al qual, vostès, com a govern han afegit altres
condicions a les quals no ens hem pogut manifestar.  Novament, com dèiem abans és
correcte això?  Continuem pensant que calia un nou tràmit d’informació pública per
seguir els passos d’una forma més correcta, aquest nou tràmit no hagués provocat
indefensió a la societat Parc Comercial però la seva absència sí que ens la provoca als
grups que hem presentat aquestes al·legacions. 
Pel que fa a la modificació puntual número 15 del POUM que avui el govern ens ha
presentat com el número 14, i que en definitiva del que parlem i perque se’n entengui
és de la permuta.  En aquesta permuta es concreta un nou àmbit discontinu del àmbit
d’actuació  que  vostè  ha  explicat,  que  inclou  la  parcel·la  inicialment  destinada  a
equipament ubicada al sector de la Fanga i  aquesta parcel·la ubicada al sector de
Brugueres i on el que fem és una permuta d’una superfície de 2.773 m2, de titularitat
municipal  on  es  pretén  ubicar  els  multicinemes  i  la  parcel·la  situada  al  sector  de
Brugueres de propietat privada en aquests moments amb una superfície de 4.741 m2,
que és la que vostès destinarien a equipament públic si s’aprova aquesta modificació. 
Sobre aquest expedient i tal i com ens va informar l’arquitecte municipal, destacaríem
el que ja queda de recollit a la Comissió Informativa d’Urbanisme, que és la reducció
de  la  superfície  del  sector  de  la  Fanga,  en  funció  que  s’exclou  l’equipament  de
propietat municipal i de la gestió del sector, que s’incrementa la superfície de la finca
privada amb 411 m2.  Respecte a aquest punt no acabem d’entendre i potser és una
mala interpretació nostra,  però no entenem com és que creix la part privada amb la
parcel·la 1, si  això no està documentat,  entenem que caldria fer-ho per cessió, per
agrupació o per venta i amb escriptura pública, la pregunta és, creix la part privada a
cost de la part pública, quin valor té aquesta part pública?  Pensem que no s’ha resolt
correctament.  És absolutament necessari i així se’ns va explicar, que per la tramitació
de  la  modificació  del  POUM  i  del  Pla  Parcial,  aquestes  siguin  simultànies,  però
sobretot cal que abans de l’aprovació provisional d’aquesta modificació, és a dir, del
punt  número 14,  la  finca del  sector  industrial  ja sigui  propietat  de la  societat  Parc
Comercial  o  que el  seu propietari  actual,  el  propietari  privat,  hi  doni  la  conformitat
explícita recolzada documentalment.  Fins que el propietari actual de la parcel·la del
sector  industrial  no  doni  la  seva  conformitat  a  la  venda  i  se’n  determini  l’import
d’aquesta venda, està donant, com a govern, entenem, un pas en fals, si be és cert
que com vostè diuen Parc Comercial, tard o aviat haurà d’adquirir aquesta parcel·la
per destinar-la a equipament, estem parlant d’un molt difícil  equilibri i a hores d’ara
desconeixem si això serà o no una realitat.  I nosaltres ens preguntem, estem parlant
d’una gestió a tres parts, societat Parc Comercial, propietari privat d’aquest terreny que
volen  permutar  i  Ajuntament,  en  aquest  sentit  vostès  tramiten  una modificació  del
POUM que inclou un tercer propietari que no ha signat fins ara cap conveni i que no
sabem del cert si donarà la conformitat a aquesta venda, com pots estar pendent d’un
tercer o obligar-lo a quelcom, si no forma part del conveni?.  Aquest terreny industrial
és en aquest moments encara en mans privades, a menys que no s’hagi produït una
modificació de la qual no n’estem assabentats, ningú pot assegurar que aquest privat
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vulgui vendre i tampoc pot assegurar a qui voldrà vendre, per tant qui ens garanteix
que aquesta permuta es farà?.  Però és que tampoc acabem d’entendre que es faci
aquesta permuta entre els dos terrenys sense una prèvia valoració econòmica, malgrat
se’ns digui que aquesta valoració es farà posteriorment en el projecte de reparcel·lació
insistim en el  fet  de que canviem terrenys  sense haver-los valorat  econòmicament
prèviament i no seria lògic que el que ens caldria és el càlcul de les finques que es
permuten per conèixer quina serà la compensació?  Què hi guanya l’Ajuntament amb
aquesta permuta?  Els interessos públics hi han de guanyar o al menys els interessos
públics no hi han de perdre i això només ho podem saber amb un informe que raoni
que  és  necessari,  ens  manca,  no  l’hem  trobat  aquest  informe  justificatiu  de
concurrència  en  aquesta  permuta,  aquest  informe  justificatiu  d’interessos  públics  i
privats i també ens manca la valoració econòmica dels terrenys, així hem de dir que no
disposem de cap d’aquestes dues condicions.  Que quedi clar que aquesta permuta,
aquest canvi d’equipaments es fa a petició del promotor i no de l’Ajuntament i és una
decisió d’aquest últim, de l’Ajuntament acceptar o no, fer aquest tràmit,  així  queda
recollit als informes tècnics.  En relació a l’informe que ha de raonar la conveniència
d’aquest tràmit, hem d'assenyalar que l’informe jurídic emès per l’Ajuntament diu que
queda raonat a la memòria tècnica presentada pel promotor, i aquest diu que queda
justificat en el conveni que ara porten a aprovació.  D’això entenem nosaltres que se’n
diu tirar-se les pilotes l’un a l’altre.  En definitiva no hem sabut trobar un raonament
prou  justificat  de  les  raons  públiques  d’aquesta  permuta,  a  més,  com ens  podem
deixar perdre aquesta zona d’equipament que oferiria servei a un barri de la Punxa, un
barri que el que requereix de forma més urgent i necessària per la seva ubicació i
situació de nous equipaments, només caldrà llegir-se les conclusions del pla d’inclusió
social sobre la situació actual d’aquest barri.  I davant de tota aquesta situació en el
moment que l’edifici del multicinemes quedi desvinculat de l’edifici del centre comercial
al  tramitar-se  per  iniciativa  del  Ajuntament  aquest  àmbit  discontinu  del  Polígon
d’actuació no entrem en una situació de més risc que aquest edifici de multicinemes no
s’acabi  portant  a  terme?.  Ens  sorprèn  que  els  serveis  territorials  d’Urbanisme
haguessin  vist  amb  moltes  dificultats  com  explicava  a  la  Comissió  Informativa  el
portaveu d’Esquerra Republicana aquest procés i ara se’n digui, per part dels Tècnics
Municipals, que des de la Generalitat es veu clara aquesta proposta.  Les consultes
que nosaltres hem fet als serveis Territorials d’Urbanisme ens han manifestat que no
ho tenen tant clar.  Què passarà si els Serveis Territorials d’Urbanisme, és a dir la
Generalitat,  rebutja  aquesta  modificació  del  POUM?.  Així  mateix,  amb  aquesta
clàusula 2, s’anul·len els acords del conveni de data 2 de febrer del 2011, fet que
estem convençuts demostra, com dèiem a l’inici, aquest no és un document de text
refós.  
Permeti’m  que  els  parli  una  mica  de  determinades  clàusules  que  ens  generen
preocupació.  La clàusula 4, del seu contingut es desprèn que l’Ajuntament considera
una garantia el fet que el promotor de la societat Parc Comercial hagi de comunicar als
possibles compradors el contingut d’aquest conveni, en cas de venda, transmissió o
constitució de drets reals, entenem que el govern coneix, doncs ho hauria de saber, en
el cas d’un tema tant important com aquest, i amb altres clàusules, quina és la situació
financera d’aquesta societat i  quines són les càrregues que graven sobre les dues
finques, la 30752 i la 30753, és a dir, les número 1 i 2 de la reparcel·lació, si no ho han
fet, que nosaltres esperem que si, els podem recordar que segons dades del registre
de la  propietat  que són públiques aquestes finques a més de diverses hipoteques
vençudes,  però  registralment  no  cancel·lades,  que  suposem  liquidades,  tenen
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càrregues hipotecàries vives per valor de 12,8 milions d’euros.  Aquestes hipoteques
amb un interès al voltant del 5% segons el registre, representen una càrrega només
d’interessos  de  més  de  100.000  euros  al  any.  D’altra  banda,  segons  dades  del
registre mercantil, aquesta societat declarava al final del 2010 als seus balanços un
endeutament de 18,7 milions d’euros, és obligació de l’Ajuntament fer el que sigui al
seu abast  per  assegurar,  fins més enllà  de cap dubte,  que es podran complir  les
clàusules compromeses pel promotor.  A la vista d’aquestes dades es pot dir que ho
han fet?  I ara parlem de la clàusula 5, comporta les contraprestacions econòmiques
per part del promotor per un import de 500.000 d’euros. Què passa, si la societat Parc
Comercial no hi fa front,  com ho resoldran, com ho garantiran?, que ens consti  no
tenim cap garantia.  Clàusula 12, segurament el moll del òs de tot plegat, la devolució
del  aval  d’1.800.000  euros  establert  al  conveni  de  21  de  febrer  de  2008,  sense
justificar aquest aval s’ha tornat, no s’argumenta el perquè del retorn, o no ho hem
sabut trobar documentalment, quan no pertocaria fer-ho, ja que no s’han complert cap
dels punts de garantia, aval que es va retornar, recordem-ho, abans de l’aprovació
inicial d’aquest text refós, perdoneu, amb el Ple passat aprovàvem un retorn d’un aval
de 5.000 euros i ara el govern en fa un d’1.800.000 euros i ningú no se’n assabenta. A
més, es pot considerar aquesta és la expressió surrealista, que mentre avui debatem
sobre aquest aval, tema que també es va tocar a la Comissió informativa d’Urbanisme
del 18 de gener, vostè senyor Alcalde, ja havia signat el text inicial d’aquest conveni
que ara estem debaten i  ja havia tornat, com deia abans, l’aval.  I  ens preguntem,
perquè s’incorpora això de la devolució en aquest text refós definitiu que és posterior a
les al·legacions si l’aval ja s’havia retornat?, quina funció ens donen aquí als grups de
l’oposició?, com podem defensar el que creiem nosaltres que son els interessos dels
ciutadans?.  Els  diferents  informes  posen  de  manifest  que  l’aval  es  podia  haver
executat i que no es va fer, donant a entendre que no hi havia la voluntat, de fet l’aval
no es va tornar i  la seva execució sempre es podia tornar a terme perquè era de
venciment indefinit, aquesta possibilitat ara s’ha esvaït totalment.  Aquest aval és l’únic
que ens podia assegurar quelcom amb benefici de l’Ajuntament, és a dir, en benefici
dels  interessos públics,  l’aval,  com hem dit  no  tenia  venciment,  era  de venciment
indefinit, si fem un pas enrere i vostè ho ha fet, cal recordar que l’inici del procés, quan
governava l’Entesa  com a  grup  majoritari  amb l’Alcaldia,  les  parcel·les  de  Coll  de
Morena eren garantia que es farien les multicinemes i a petició del propi promotor,
perquè ell les pogués vendre, aquestes parcel·les, es va recollir aquest aval, aquesta
era la garantia per la construcció dels multicinemes, en definitiva l’origen i motiu de
tota aquesta tramitació que ha anat  variant  al  llarg d’aquests mesos.  Parlant  dels
multicinemes, el primer conveni recollia que haurienn de tenir un mínim de vuit sales,
aquesta condició ha desaparegut al text refós, no sabem si el projecte executiu recull
aquestes  característiques,  però  ateses  les  modificacions  que  es  varen  fer  als
equipaments  comercials  no  dubtem,  talment  què  pot  passar  amb  aquests
multicinemes, de quantes sales seran?, si hi són mai aquests multicinemes.  Entenem
que pel motiu d’haver retornat l’aval i per esmenar la situació, vostès han introduït la
clàusula 18, i ho tornem a repetir, que la inclusió d’aquesta clàusula, per nosaltres,
hauria d’haver suposat reiniciar el procediment, ja que quan nosaltres varem presentar
les  al·legacions  aquesta  clàusula  no  existia,  situació  que  ens  crea  i  repetim  altra
vegada, una indefensió a nosaltres i entenem als interessos generals, al menys, que
ens  haguessin  deixat  presentar  al·legacions  extemporànies  com  bé  ho  ha  fet  la
societat Parc Comercial, tot això ho valorem com un cúmul de despropòsits.  Clàusula
13, es fixen els terminis de compliment,  de tramitació,  d’inici,  de finalització de les
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obres, des de l’aprovació puntual  del POUM que fem ara fins la finalització de les
obres dels multicinemes, recordem-ho novament, els multicinemes varen ser l’origen
de tot plegat i es va iniciar durant el nostre primer mandat i Alcaldia i ara passaran a
ser el darrer a construir, entenem una mica una incoherència, però és importantíssim
assenyalar que donat que no hi ha aval,  vostès fixen unes indemnitzacions en cas
d’incompliment,  és  a  dir,  en  cas  de  demora,  que  pugen  a  raó  de  5.625  euros
mensuals, que això són uns 67.000 euros anuals.  Per nosaltres aquesta no és la
situació adequada, no es fixa termini de temps, ni  especialment d’import, cosa que
podria determinar entenem la seva ineficàcia judicial.  A més, si el que es pretenia era
substituir amb aquesta indemnització els efectes de l’aval, facin vostès els números i
s’adonaran que per arribar a recollir l’1.800.000 euros necessitarem un espai de 26,6
anys, aquest canvi per qui és bo?, per l’Ajuntament o pel promotor?  A més, aquest
termini de més de 26 anys, seria si el pressupost del projecte es mantingués al voltant
dels 12 milions d’euros, si aquest es rebaixa al voltant dels 8 milions, es redueix la
indemnització  entenem  i  per  tant  incrementaria  el  termini,  d’altra  banda,  quines
garanties de compliment per Parc Comercial té l’Ajuntament?  Cap ni una, entenem
que cap ni una. I acabo, amb el que entenc que poden ser unes conclusions perquè es
pugui entendre més bé, quan més llegim la documentació més ens sembla el compte
de la lletera, el nou text no afavoreix els interessos públics i per tant no podrem, sota
cap concepte  compartir-ho  amb vostès.  Potser  nosaltres  quan estàvem al  govern
varem cometre algun error, qui sap si pecant d’una excessiva bona fe, però amb tota
l’actuació del text refós s’ha complicat tot, encara molt més i no acabem d’entendre per
quin motiu continuen volent tirar-ho endavant, quan nosaltres pensem que no feia cap
falta. A més, continuarem insistint com ja hem intentat argumentar que no es tracta
d’un  text  refós,  tant  fàcil  que  seria  canviar-li  el  nom.  La  multitud  d’informes  que
justifiquen  les  seves  decisions  ens  genera  cada  vegada  més  dubte  sobre  aquest
procés,  què  passa  quan  cal  que  signi  tanta  gent?  Què  es  volen  fer  amb  les
responsabilitats?.  Insistim  en  que  sobretot  no  entenem  el  canvi  d’equipament,  la
permuta, ni tampoc el retorn de l’aval, mentre el nostre grup era al govern, sent el grup
majoritari, l’aval no es va retornar mai, tots sabem que el promotor no va complir cap
de les clàusules, aquest tracte ha fet el promotor de canviar l’aval per indemnitzacions,
recordem-ho, indemnitzacions que l’Ajuntament trigaria 26 anys per cobrir en la seva
totalitat el que era l’aval.  D’altra banda amb un Decret d’Alcaldia es va autoritzar al
promotor a ajornar el pagament del ICIO, la nostra pregunta directa és, aquest acord
tracte, també serà d’aplicació a altres promotors o empresaris de Palafrugell?, ja no
m’atreveixo a demanar si també serà als particulars quan demanin llicències, tenint en
compte l’actual context de crisi econòmica que afecta a molts ciutadans.  El promotor
ha presentat  al·legacions fora de termini,  que entenem s’han acceptat  per  la  seva
voluntat i  nosaltres com a grup no hi hem pogut opinar, és correcte? És just haver-ho
fet així?  Mirats amb detall els números de la superfícies, aquests, ens sembla que no
quadren i hem detectat algun error, per exemple, en la modificació del Pla Parcial hi ha
un  error  en  dos  pàgines  diferents  de  1.000  m2,  pel  que  fa  l’edificabilitat  de  la
zonificació vigent, vagin alerta.  A més, ens sembla que la delimitació de les finques tal
i com està grafiada a la modificació no acaba de quadrar amb les dades cadastrals.
Vigilin quan escriguin documents, ni que siguin d’ordre intern, en algun llocs apareix
únicament  el  nom  de  la  persona  individual,  quan  aquesta  està  actuant  com  a
representant de la societat, entenem que la documentació redactada per l’Ajuntament
hauria de referir-se sempre, exclusivament a la societat, i si s’esmenta a la persona,
fer  constar  que  ho  fa  com  a  representant  o  administrador  de  la  societat,  fer-ho
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altrament no s’ajusta a la legalitat per més que es pugui sobrentendre.  La tramitació
en paral·lel d’aquests tres expedients és realment complexa i confusa, no sabem si
aquesta confusió fins i tot es podria interpretar com a intencionada, a més, amb uns
darrers documents que han aparegut amb molt pocs dies.  Vostès parlen d’un molt
difícil equilibri, els donem la raó, estan practicant un complex exercici de funambulisme
i acabo, acabo ja, espero que tots els regidors i regidores que ara votaran aprovant
aquest text refós l’hagin llegit detingudament i hagin entès perfectament el que estan
votant, que no és fàcil.  Per tots aquests diversos motius, nosaltres com a Entesa, ja
els anunciem que no podem votar-hi a favor.
 
- senyor Sabrià:  Bé des del grup d’Esquerra en primer lloc voldríem felicitar la feina
feta per l’Entesa a l’hora d’intentar treure l’entrellat de tot aquest tema, jo faré apunts
molt sintètics perquè crec que ha estat àmpliament explicada la situació, s'assembla
molt al que ja varem presentar en el seu moment com al·legació als diferents punts i
crec que avui hem desenvolupat molt més a fons i com s’anava destriant d’una manera
molt més clara, insistiria en alguns punts, sobre el tema. Jo crec és una evidència que
no és un text refós i per tant no calia aguantar-ho fins el punt que s’ha aguantat, això
és clarament un nou conveni i per tant això requereix una nova aprovació, a més a
més que hi ha hagut aportacions importants entre mig, canvis importants i per tant,
nosaltres pensem que fins i tot en el punt cal nova aprovació inicial. Només tocarem
punts molt sintètics, molts ja s’han anat tocant, no entenem que en un tema delicat on
s’ha perdut el valor en el qual s’havia treballat fins ara, per exemple unes al·legacions
extemporànies,  de  manera  que  deixen  a  l’oposició  sense  capacitat  d’intervenció,
entenem que no és un període de negociació, hi ha unes al·legacions que s’entren a
posteriori, no compartim que l’últim dia abans hi hagi un canvi substancial, com el tema
del pressupost executiu i el que són les indemnitzacions en cas d’incompliment.  No
entenem, el tema de les esmenes, que ja l’he comentat, perdoneu que vagi saltant,
però no em vull repetir amb els temes que ja han sortit.  No entenem de cap manera el
tema de  zones d’equipament,  no entenem quin  és  el  guany públic  amb el  trasllat
d’equipaments quan és una pèrdua important, quan hi havia un projecte que recollia la
possibilitat de diverses intervencions en aquell espai.  Quan entenem que estem anant
al  límit  de  la  legalitat  i  veurem  quin  resultat  tindrà  això  a  nivell  de  Comissió
d’Urbanisme.  No  entenem,  com  s’explicava  molt  bé  abans,  aquest  canvi
d’equipaments a petició del promotor i per tant, no veiem on es recull aquí l'interès
públic i el que ens estant parlant és d’una rectificació en la ubicació en la qual estaven
els multicinemes,  crec que està bastant millor que la que es proposa, evidentment no
s’entén la  devolució  de  l’aval  d’1.800.000 euros,  prèvia  a  l’aprovació  d’aquest  text
refós.  No entenem que perdem  8 sales dels multicinemes, que els multicinemes sigui
la última fase quan s’ha explicat reiterades vegades que l’interès inicial pel qual es
comença aquest projecte i en el qual el grup del PSC també hi era bàsicament era la
construcció dels multicinemes, i per tant aquí tornem a perdre una de les seves parts,
no només per no ser la primera cosa en construir-se sinó també per passar de les vuit
sales que hi anaven a un altre número determinat i evidentment que el que abans era
1.800.000 euros, caldran 26,66 anys a reunir-ho de nou, tal com ha dit l’Entesa, per
tant nosaltres exposem de nou els nostres dubtes,  crec que ja ho havíem fet, que avui
no estem aportant massa novetats i per tant crec que una mica estem en la mateixa
situació que exposàvem l’últim dia.  Crec que l’interès, l’equilibri entre l’interès públic i
privat,  nosaltres  no  entenem  que  es  respecti,  per  tant  com  a  grup  d’Esquerra  si
entenem que no s’està garantint  l’interès públic  d’aquest  projecte l’única  cosa que
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podem fer és votar-hi en contra, crec que en tot el procés s’havien buscat solucions
per  tal  de  garantir  la  viabilitat,  però  a  l’hora,  a  cada  pas,  intentar  garantir  també
l’interès públic,  malgrat els nombrosos convenis i les nombroses aprovacions, ara això
ho  anem  perden  i  per  tant  no  hi  ha  hagut  massa  canvis  en  l’aprovació  inicial  i
mantenim el que ja varem fer en aquell moment.
 
-  senyor  Fernandez:  Bé,  desprès d’aquesta intervenció intensa intentaré contestar
totes les intervencions que hi ha hagut.  Crec que tant la senyora Rivas, com el senyor
Sabrià  han  fet  un  exercici  d’una  certa  demagògia  important,  per  tant  intentaré
concretar perquè dic això, perquè evidentment és un projecte prou complex que vostès
han estat quatre anys  i només han fet que signar convenis, no han fet res més que
signar convenis i portar a plenari cinquanta punts, no han fet res més, absolutament
res més.  I convenis amb contradiccions importants, només vull llegir un apartat dels
dos convenis que eren contradictoris.  El 28 d’abril del 2010, se signa un conveni, on,
donat que ja s’havien acabat les obres d’urbanització, li diem que se li podia retornar
l’aval a raó d’un 80% de l’aval, però desprès, el 2 de març del 2011, signem un altre
conveni que diguem, ja no un 80, ara el 50%.  Bé, si anem a executar l’aval veuríem 
exactament quina part d’aval podríem arribar a executar.  Per tant, clar, aquí es diu
calculant l’1.800.000 euros dels multicinemes trigaríem 26 anys en fer-ho, però es que
l’aval no només cobria els multicinemes, cobria multicinemes i les obres d’urbanització,
sobretot, que varen ser recepcionades per vostès a corre-cuita per justificar la llicència
comercial  o  és  que  voleu  que  parlem  de  quants  convenis  hem  portant  en  aquí
extemporanis,  que  donàvem  cobertura  a  obligacions  no  complertes  i  executades,
quantes  han estat.  El  famós aval,  21  de febrer  del  2008,  clàusula  3,  parlava  que
obligava a que el promotor aportaria el projecte executiu dels multicineme en el termini
màxim de sis mesos des de l’aprovació del Pla Parcial, el Pla Parcial s’aprova el 29 de
gener  de 2009,  bé el  projecte encara no hi  és i  això no es va requerir  mai,  ni  el
compliment, sí que es varen signar convenis per donar cobertura a aquesta manca de
terminis, per tant si voleu que parlem de tot el que ha passat en aquest expedient, en
parlem. El govern l’únic que ha fet ha sigut intentar trobar un document, un text que
ens permeti, tenir garanties jurídiques i que finalment l’objectiu és que l’espai comercial
es faci, per tant, evidentment que l’interès queda garantit amb l’objectiu que es faci,
perquè és el  que hem volgut  sempre,  aquí  l’única  diferència  que hi  ha és que el
govern, en base a una necessitat del propi sector, interpreta que cal reduir les galeries
comercials, implica reduir una tercera planta, i aquesta tercera planta, els cinemes es
feien en un espai aïllat per ubicar tota la zona recreativa en una única pastilla.  Però
intentem donar  matisos  a  les  intervencions  que  s’han  fet,  perquè  voldria  clarificar
algunes  coses,  perquè  s’han  dit  coses  i  queda  en  l’ambient  com  si  l’Ajuntament
estigués fent un tracte no massa regular, perquè inclús s’ha arribat a dir, en el cas de
l’ICIO, posarem l’exemple de l’ICIO, m’ha agradat que la senyora Rivas posés aquest
exemple, perquè ho passarem bé quan parlem de l’ICIO. Li posaré l’exemple del que
varen fer vostès amb un cas concret de l’ICIO, un exemple que no volia entrar-hi i no
diré noms, però parlarem exactament del que varen fer vostès amb l’ICIO.  Vostès
diuen, home un conveni, amb el tema del nom, text refós, al final el problema és el
nom, ja deia jo al principi que en el rigor urbanístic, i vostès ho deuen saber, quantes
vegades hem fet un conveni o una aprovació, que fruit d’uns requeriments de la pròpia
Comissió  d’Urbanisme,  hem  incorporat  requeriments  i  li  diguem  text  refós,  estem
parlant d’un tema urbanístic que entenem que el nom s’adapta.  La senyora Rivas diu,
molts  informes,  hem  fet  els  informes  que  vostès  han  demanat,  tots  els  que  han
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demanat, inicialment només hi havia els informes que nosaltres enteníem que eren
necessaris, vostès han demanat més informes i els hem fet tots, o sigui, quan fem tots
els informes s’és dolent i ja hi ha dubte,  perquè tants informes, i quan no els fem ens
els demanen. Tots els informes que vulguin perquè vostès tinguin la màxima garantia
en  el  procés.  Diuen  que  el  promotor  fa  al·legacions  extemporànies.  Escolti  el
promotor és part en l’expedient, jo he de signar el conveni amb el promotor, per tant en
aquest cas el promotor no li agafen els mateixos terminis que a qualsevol altra persona
que  no  sigui  interessat  directe  com  és  el  promotor,  per  tant  és  evident  que  he
d’incorporar o he d’atendre els seus requeriments, una altra cosa és que li accepti o no
com s’ha vist que algunes al·legacions no s’han acceptat, però el que interessa en
aquest moment al govern és que el projecte finalment es faci, per tant, no hi ha en
aquest cas ni indefensió, com vostè ha volgut dir,  pels ciutadans, com si nosaltres
estiguéssim aquí fent actuacions, que els ciutadans estiguessin indefensos per poder
defensar els seus interessos.  Escolti, si vostè pensa que queden indefensos i que hi
ha un tema irregular, vostè ja sap el que ha de fer vostè, que és recurs i al contenciós i
ja està i a partir d’aquí veurem si realment hi ha hagut algun tema que no s’ha tramitat
prou bé, i després analitzem, per exemple, perquè vostès el dia 4 de maig, tenien una
proposta de Junta de Govern preparada per requerir i denunciar el contracte i es va
retirar de l’ordre del dia de la Junta de Govern, aquesta Junta de Govern estava feta,
bé  perquè  es  va  retirar  a  4  de  maig,  perquè  suposo  que  no  tenien  la  voluntat
d’executar i requerir el compliment del contracte pel que això realment ocasionava, per
tant,  no és veritat,  que en aquest cas el  govern estigui  fent,  com s’ha dit  aquí,  ni
indefensió als ciutadans, ni estem fent cap gestió que impliqui un suposat tracte de
favor a aquest privat.  Bé, vostè també ha parlat del tema, sobretot del tema de l’aval,
un tema importantíssim,  l’aval garantia aquests 1.800.000 euros, que quan l’aval se li
torna al promotor a l’aprovació inicial és perquè cobrem els 250.000 euros en efectiu
com acompte de les obres que ha de fer l’ACA pel sector Brugueres, perquè cobrem
els projectes tècnics i perquè cobrem una aportació que ha de fer del que és l’IPEP i
per tant tenim la garantia que allò que l’interessa a l’Ajuntament, que és fer les obres
del ACA, perquè enteníem que és el que ens ha de preocupar, perquè això té una
afectació importantíssima al sector de Brugueres i perquè tenim sis mesos per fer les
obres, era bo que tinguéssim els recursos per fer les obres i desprès si hi ha un import
addicional, el promotor haurà de pagar l’import que li pertoqui.  Vostè m’ha parlat de
que falten informes justificatius de la concurrència d’interès públic, jo entenc que el
primer  informe,  els  informes  tècnics  que hi  ha,  tots  demostren  la  concurrència  de
l’interès públic, si vostè vol algun informe addicional, com que ni han pocs, si vol li fem
un altre i que els serveis jurídics faci un altre informe i justifiqui, però en qualsevol cas
no  es  preocupi,  perquè  si  no  estan  justificats  en  aquests  informes  aquest  interès
públic, la Comissió d’Urbanisme ens ho tombarà i si ens ho tomba caldrà refer tot el
procés.  L’altre tema que vostè ha posat sobre la taula, el tema de les finques, que la
finca que permutem, no és propietari, bé, evidentment que si l’aprovació provisional no
és justifica, l’Ajuntament no seguirà fent la tramitació.  Per tant, el primer interessat per
complir amb tots els convenis és el propi promotor que és el que ha de fer executar
tota l’obra.  Per tant, a ell és el primer a qui l’interessa que aquesta finca ja sigui d’ell
en el moment de l’aprovació provisional, però això està més garantit.  Vostè diu home,
la  indemnització  no  és  el  mateix  que  l’aval.  Bé,  nosaltres  entenem  que  la
indemnització és una forma molt  més coercitiva i  molt  més executable que no pas
l’aval,  en  aquell  context  si  hagués  sigut  un  aval  que  hagués  garantit  obligacions
concretes i que estiguéssim molt més determinades, l’execució potser és més fàcil, en
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 aquest aval que tenim amb 11 convenis i 50 tramitacions de plenari d’aquest tema,
una execució d’aquest aval ja m’agradaria saber a mi què hagués passat.  I ara la
següent pregunta, si  executem l’aval i  ens descompten la part d’obra que realment
garantia, que era la urbanització, amb el sobrant que ens queda l’Ajuntament faria els
multicinemes, i l’executaria i a més a més l’explotaria, no interessa més tenir els diners
per fer l’obra, que és realment interessa, que és l’obra de l’ACA i deixar-se d’aventures
d’intentar executar l’aval i fer els multicinemes?, no és millor tenir una garantia allà on
hi  ha uns terminis que si  no compleix el  promotor caldrà que pagui aquests 5.000
euros addicionals d’indemnització?, entenem nosaltres que molt més directe i molta
més garantia.  Perquè clar, vostè ha dit una sèrie d’elements que si els interessos que
això comportaria, recuperar-los seria de 26 anys, li torno a repetir, estem parlant que
l’aval garantia moltes més coses que no pas el propi aparcament. S’ha referit també al
conveni dels 200.000 euros, que parlava de 100.000 euros més 100.000 euros, s’hi ha
referit  també  perquè  en  aquest  conveni  aquests  200.000  euros  no  hi  eren,  bé
evidentment no hi eren perquè ja li he dit abans, nosaltres permutem aquesta pastilla,
però es que aquests 100.000 euros, en la primera clàusula que hi havia al conveni,
parlava que el  promotor  havia de fer-los quan el  govern, iniciés el  procediment de
contractació del projecte, i el projecte jo no l’he vist iniciat, ni contractat, ni adjudicat,
aquest conveni,  i recordem tots que aquest conveni es va fer per computar les places
d’aparcament per la llicència comercial, això sí que era un muntatge per donar facilitat
de còmput de places d’aparcament, aquest conveni que desprès hem entès nosaltres
que calia  fer  la  permuta.  Vostè també ha parlat  que això  és  un tema surrealista,
nosaltres entenem que és un tema realista, que és posar ordre en un document  que
no tenia per on agafar-lo,  enlloc,  ha costat  molts  mesos de treball,  poder  tenir  un
document únic, que és veritat que incorpora obligacions noves perquè ens permet tenir
un document amb més garanties jurídiques i que ens permet, a més a més, poder tirar
endavant un projecte que era d’interés general per tots.  
Ha parlat del tema de l’ICIO, que hem donat una aplaçament, és veritat,  però miri
aquest  aplaçament  està  totalment  justificat,  jo  li  posaria  dos  exemples,  vostè  se’n
recorda quan varem fer aquí la tramitació de l’aparcament de l'aparthotel, del concurs
del espai públic, se’n recorda, se’n recorda de les al·legacions del nostre grup, se’n
recorda qui les va contestar, si?  Doncs agafi l’acta del Ple i repassi aquell concurs i el
que li estarem cobrant al cap del any per aquesta explotació que és molt menys del
que li podem cobrar, per que tingui un exemple, al quiosc que està ubicat al parc de la
Sauleda.  No, igual que parlem de l’ICIO, volen que parlem del que va passar amb
aquell ICIO, vostè sap quin ICIO li varem cobrar en aquella empresa, i com li varem
cobrar?, si, doncs busqui, aquell ICIO no es va fraccionar, es va fer un conveni il·legal
allà a on es liquidava l’ICIO a partir de la suposada llicència fraccionada d’obres, i a
més  a  més  aquest  conveni  es  va  portar  a  Junta  de  Govern  sense  informe
d’intervenció, per tant, ja que vostè vol parlar aquí de com va anar l’ICIO,  agafi  i miri’s
tot  aquest  expedient,  com  aprovem  la  llicència  d’obres,  com  aprovem  el  conveni
perquè l’ICIO el pugui pagar en tres fraccionaments subjectes a què la llicència d’obres
es pogués fraccionar, quan vostè sap que una llicència d’obres no es pot fraccionar
mai, si s’atorga és integra per la feina que comporta, per tant vostè la miri, ja que vostè
ha volgut parlar d’aquest suposat tracta de favor, o es que jo puc a arribar en entendre,
per exemple, que quan varem fer l’annex del conveni de la SARFA, l’annex que varen
signar vostès i no li estem cobrant ocupació de la via pública, és un tracte de favor, no,
entenc que és un tema que interessa perquè és un aparcament públic que ha de
revertir a l’Ajuntament, això és un tracte de favor o no?, perquè el que no puc acceptar
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és que vostè comenci ha dir que no es que a veure si tracta a tothom per igual. Hi han
projectes que jo entenc que en ares d’interés general, el govern en base a la seva
atribució intenta fer  un acord amb els  privats i  jo  vull  entendre que quan es firma
l’annex d’aquest conveni de la SARFA, el govern que el signa no intenta fer un tracte
de favor amb ningú, intenta recollir una millora que és que hi haurà un aparcament
públic allà, per tant entenc que és bo que no deixem a sobre la taula elements que
sembla ser, com si aquí el govern estigués fent tracte de favor a ningú, el que intentem
és posar ordre en un document, que potser ens hem equivocat i potser hi ha coses
que es poden ajustar, possiblement que sí, però en cap cas, estem ni vulnerant el
principi  de  garantia  jurídica  per  l’administració,  ni  estem  trencant  l’equilibri  jurídic
d’interés general per l’Administració, ni estem vulnerant cap dels principis d’indefensió
dels ciutadans, que els ciutadans, com qualsevol altre, pot consultar si ho demana una
persona interessada, pot consultar aquest expedient, per tant jo entenc que aquestes
impressions que donem, que sembla ser que amb aquest document el govern no és
prou curós no està a l'aguait d’intentar fiscalitzar aquesta operació, home, vostè em
diu, és que aquesta empresa, l’impost de societat té a comptes anuals té 18.000.000
euros  d’endeutament,  però  vostè  ho  ha mirat  al  2009,  2008? quan renovaven  els
convenis, vinga home, no em digui que vostès varen mirar el registre mercantil quan
signaven els convenis, els comptes anuals d’aquesta empresa, nosaltres el que fem és
un conveni amb una empresa que el que ha de complir aquestes obligacions és ella, la
mateixa empresa, aquestes obligacions, per tant no em vingui a dir ara si el govern ha
mirat  els  comptes  anuals  d’aquesta  empresa,  si  no  compleix  ja  té  ella  la  mateixa
previsió i jo vull entendre que el privat, amb la inversió que té feta en allà serà el primer
interessat  en  què  això  es  compleixi,  perquè  entendrem  tots  que  hi  ha  una  part
d’inversió feta en aquell  espai,  per tant,  dubtar sobre la voluntat que pugui  tenir el
privat  d’executar  això,  ho trobo no massa afortunat.  Entenc que segurament  m’he
deixat moltes coses, entenc que el que deia el senyor Sabrià en la seva intervenció, de
les seves al·legacions, moltes coses s’han recollit,  és veritat  que hi  ha un element
cabdal que no, que és el tema de la permuta, però hi ha altres coses que si s’han
recollit, i la permuta entenem nosaltres que és un element important, que és la garantia
i la legalitat  del projecte i  que en cap cas perjudica l’interés públic donat que amb
aquesta  permuta,  l’equipament  es  trasllada,  tampoc  és  una  gran  distància,  allà  hi
haurà  un  equipament  potent,  al  voltant  d’escola  de  negocis,  centre  de  formació
professional i viver d’empresa, per tant pensem que és una bona operació, pensem
que  amb  aquest  document  tenim  moltes  més  garanties  que  això  finalment,  al
desembre de 2012, tingui llum, que no pas tal i com estava, perquè la veritat és que
estava tot bastant col·lapsat.  
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde.  Miri, garantir la viabilitat del projecte volíem
fer-ho  quan  governàvem  amb  vostès  i  va  començar  tot  aquest  procés,  quan
governàvem amb Esquerra Republicana i  com suposo que vostès també ho volem
també fer, però també creiem que s’ha de fer fins a certs límits, ja ho hem dit, nosaltres
en el seu moment no varem executar l’aval i també hem dit a l’apartat de conclusions,
que potser nosaltres ens varem equivocar, he fet un reconeixement de “mea culpa” i
potser varem cometre algun error, però això significa que vostès ho estiguin fent tot
perfectament.  Ha parlat del tema de fraccionament del ICIO.  Escolti el fraccionament
del ICIO amb aquesta empresa que vostè no vol donar el nom, que em sembla que
finalment  l’ha donat,  no és el  mateix  procés que ha passat  amb l’ICIO d’aquestes
obres, són dues coses diferents, si vostè considera, com ha dit, que varem fer una

Ple de 27 de març de 2012 59



Ajuntament de Palafrugell

cosa il·legal fraccionant l’ICIO, vostè sap, igualment ens ha dit a nosaltres a on pot
anar a denunciar-ho, que és al jutjat, però nosaltres ho varem fer també avalats pels
tècnics.  És vostè que diu que no és pot fraccionar, a nosaltres ens varen dir que si
que es podia fraccionar.  Escolti, jo no he parlat en cap moment de tracte de favor,
aquesta és la interpretació que vostè fa,  jo no he utilitzat en cap moment aquesta
paraula i  aquesta és la interpretació que vostè fa, per tant, amb el tema de l’ICIO,
estem parlant de dues coses absolutament diferents, una la que varem fer nosaltres i
la que fan vostès, i per tant si varem fer alguna cosa incorrecta de la mateixa manera
que vostès ens ho han dit, saben a on han de recorre.  Pel que fa a les al·legacions
extemporànies que ha presentat el promotor, escolti, jo torno a dir el mateix, nosaltres
no hi hem pogut opinar, ens porten a aprovació un text definitiu, que no és el mateix
sobre el que nosaltres varem presentar les al·legacions, tant difícil hagués estat que
ens haguessin tornat deixat presentar al·legacions o si les haguéssim presentat ens
les haguessin acceptat?.  L’aval, no té res a veure el que vostès cobren amb el retorn
de l’aval, estem parlant d’un aval d’1.800.000 euros, ja ho hem dit que hi pot haver
error en alguns dels convenis, però també ho hem dit i vostè ho ha dit ara que cobrar
la indemnització li costarà a l’Ajuntament 26,6 anys i per tant no podem compartir que
això sigui directa.  Jo no he parlat dels 200.000 euros en cap moment, crec que s’ha
confós, jo no he parlat d’això i surrealista si, ho continuem dient. Miri esperem que es
compleixi, esperem que es compleixi i que s’executin totes les obres, i tant, aquest
procés el  varem iniciar junts,  Entesa, Partit  Socialista, en el  seu moment el  varem
començar  junts,  i  el  varem  continuar  desprès  amb  Esquerra  Republicana  i
Convergència,  el  desig és que és compleixi,  només faltaria i  així  ho hem defensat
sempre. Vostè m’ha dit que faci una intervenció curta així la faig i em remeto al que
quedarà transcrit en acta, en la primera intervenció.
 
- senyor Sabrià:   Si,  res molt  breu, perquè crec que el  punt ha donat molt  de si i
perquè ja ho portàvem debatut de feia dies, crec que ha contestat poc però ja ho ha dit
al final que tampoc cal donar-li  més voltes, sap greu que insisteixi en el tema que
estem posant ordre en un document, quan en realitat els canvis són molt importants i
per tant el conveni que tenim aquí és molt diferent al que teníem abans.  Deia que
durant  els  anys  anteriors  es  varen  signar  cinquanta  convenis,  crec  que  ha  dit,  a
l'engros,  o  hi  varen  haver  cinquanta  tramitacions  que  varen  passar  pel  Ple,  i
probablement aquesta és la xifra.  Crec que durant una etapa molt llarga, aquí tothom
va treballar per intentar que aquest Centre Comercial arribés a temps, sumés el nostre
projecte comercial, sumés llocs de treball, però hi ha hagut un moment en què això
s’ha perdut. Nosaltres varem corre molt en aconseguir la recepció de les obres i per
tant  que  aquesta  gent  poguessin  accedir  a  la  llicència  i  potser  m’equivoco  en  les
tramitacions, però aquí hi va haver molta feina i es va fer perquè la voluntat era que
anés endavant però jo entenc, ara, o   entenem com a grup, que l’equilibri d’aquest
conveni no es respecta i ho hem explicat per activa i per passiva. L’exemple de l’aval
jo crec que és molt senzill, vostè sempre insisteix, vostès ja varen fer una aposta per
donar l’aval, si però perquè no el va venir a buscar, perquè les condicions pel retorn de
l’aval eren condicions molt  fermes i per tant, aquesta persona va decidir no recollir
l’aval i esperar, i va esperar prou, fins que hi va haver un moment en què l’aval es
podia tornar a canvi de les obres de l’ACA o l’aportació a l’IPEP, que l’aportació a
l’IPEP crec que són 15.000 euros l’any, per tant, entenem que aquests intercanvis no
són raonables i per tant les decisions que prenen el govern per tal de que aquest espai
vagi  endavant,  entenem  que  no  respecten  l’equilibri  i  per  tant  la  ciutadania  de
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Palafrugell no hi surt, com a mínim amb la situació en què estava abans, sinó que hi
surt perdent i per tant això nosaltres ho hem anat repetint una i mil vegades, és la raó
que ens porta  a votar-hi  en contra.  Tota la resta,  els  criteris  comercials,  nosaltres
discrepem del criteris comercials que s’apliquen en aquest espai i entenem que era
molt més important un espai compacte amb botigues petites, que era el que recollia
l’estudi  comercial  d’aquest  municipi  i  que  era  el  que  defensava  l’Associació  de
Comerciants i es decideix de fer-ho d’una altra manera molt bé, probablement també hi
votaríem en contra, per la disparitat de criteri polític, però evidentment que el govern
estaria amb tot el dret de fer-ho, per nosaltres, quan veiem peça a peça tots els canvis
que hi ha hagut, a més els coneixíem tots perquè eren reclamacions del promotor de
feia  molt  de  temps,  entenem que  això  no  respecta  l’equilibri  i  per  tant,  nosaltres
reiterem que avui Esquerra votarà en contra.
 
-  senyor  Fernandez:  Molt  bé,  només  un  matís  que  em  sembla  que  serà  prou
important. Quan vostè parla de l’aval, si vostè agafa el conveni de 28 d’abril de 2010,
vostès tenen un conveni que ja signen, que diu que en aquell moment se li pot tornar a
l’empresa el 80% de l’aval i  només queda el 20% per garantir les obres de l’ACA,
només queda per garantir les obres de l’ACA un 20%.  Un 20% són 360.000 euros,
nosaltres  si  en  aquell  moment  vostès  deien,  donat  que reconeixien que les  obres
importants d’urbanització estaven fetes, i per tant que li tornàvem tot excepte el 20%
per garantir les obres de l’ACA, nosaltres què hem fet?, hem recollit els 200.000 euros
a compte de les obres de l’ACA, a compte, és a dir que si puja més haurà de pagar
més i  retornem l’aval.  Estem dient  el  mateix  que vostès  deien al  2010,  hi  ha  un
conveni signat que deia que a aquest senyor se li tornava el 80% i per tant només
quedava el 20%, el que passa és, perquè no ho va fer, perquè no va portar el canvi,
perquè suposo que primer calia, perquè el banc li donés un altre aval del 20%, primer
havia de retirar el d’1.800.000 euros, vostès ja estaven reconeixent que l’aval no calia
que cobris totes les obres per les qual inicialment es va fer, per tant,  crec que estem
parlant d’una cosa similar però amb diferents conceptes. La senyora Rivas torna a dir
que ella no ha parlat mai de tracte de favor, d’acord, però no cal dir-ho directament,
però evidentment que les insinuacions també canten i que quedi clara una cosa, l’ICIO
d’aquesta empresa promotora no té l’aplaçament concedit, sinó vostès vagin a buscar
a recaptació i veuran com la liquidació del primer ICIO, no està l’aplaçament concedit
perquè no ha aplicat tots els documents que comportava, és evident que caldrà fer una
liquidació nova, donat que el projecte executiu que ara és presenta és bastant més
baix que el que hi havia, però l’ICIO inicialment que es va demanar ajornament al no
respondre amb tots els documents,  no tenen aplaçament concedit,  per tant  aquest
import està en via executiva i per tant recaptació farà els tràmits que hagi de fer a no
ser que l’empresa pagui o se li faci una liquidació nova amb base al nou ICIO del nou
projecte executiu, evidentment que això no es podrà fer fins que l’empresa realment
tingui la llicència atorgada, perquè l’ICIO es merita amb la llicència, per tant, no té un
aplaçament  concedit  per  l’import  de  la  primera  llicència  i  caldrà  que  faci  front  al
recàrrec en aquest moments, a no ser que, torno a repetir, es doni de baixa aquesta
adjudicació i s’obri una de nova en base a la liquidació del nou ICIO, per tant, penso
que és un tema prou debatut, en qualsevol cas, entenc que és un tema prou complex i
que el govern entén que amb aquesta limitació doncs estarem a sobre del compliment
de  les  obligacions,  l’objectiu  màxim  és  que  el  Centre  Comercial  es  faci  i  que  els
cinemes pugui veure la llum a ser possible en el termini que el propi conveni parla que
és al desembre del 2014.  
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Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:
  

Vist l’Expedient de  Modificació  puntual  núm.  15  del  Pla  d’Ordenació  Urbanística
Municipal de Palafrugell, sector SUD-1.11, La Fanga i Polígon discontinu d’actuació
urbanística PA-1.21, de Palafrugell, promogut per l’Ajuntament de Palafrugell i redactat
per l’Arquitecte, senyor Ramon Bosch Agustí.

Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 15 de
març de 2012, on manifesta el que segueix:

...” En  el  Text  refós  dels  convenis  urbanístics  formalitzats  entre  l’Ajuntament  de
Palafrugell  i  el  senyor  Josep  Cruz  Plaja,  en  representació  de  la  societat  Parc
Comercial Palafrugell, SL, s’exposa, a l’Expositiu Segon, que l’evolució dels centres
comercials, des de l’aprovació definitiva del POUM, comporta la necessitat d’adaptació
dels  mateixos  de  manera  que  s’ajustin  a  les  expectatives  del  mercat  i,  en
conseqüència, cal plantejar que l’edifici destinat a multicinemes sigui aïllat respecte a
l’edifici comercial i,  per tant, a la clàusula Segona ja s’estableix la conveniència de
tramitar una Modificació puntual del POUM amb l’objectiu de possibilitar la construcció
d’aquest edifici recreatiu dels multicinemes, de manera aïllada i, fins i tot, es preveu
que  aquesta  edificació  aïllada  es  situï  sobre  la  finca  actualment  qualificada
d’equipament  comunitari  i  de  propietat  municipal,  inclosa  al  sector  SUD-1.11  La
Fanga, la qual cosa requereix l’aportació d’una finca externa al sector que compensi la
superfície d’equipaments que es perdria.

Aquesta finca externa del sector, per raons de necessitats públiques, es concreta en la
parcel·la núm. 11 de l’àrea Ua 1.7, Antiga Zona Industrial, ja que l’Ajuntament voldria
destinar  aquesta  finca  a  la  creació  d’un  viver  d’empreses  d’activitats  artesanals-
industrials, conjuntament amb tallers que gestiona l’Escola de Formació Professional
Baix Empordà.

Aquesta determinació del Text refós del conveni és la justificació bàsica per procedir a
la tramitació de la Modificació Puntual núm. 15 del POUM, que promou l’Ajuntament i
que ha redactat l’Arquitecte senyor Ramon Bosch Agustí.
La Modificació consisteix en, per una part, modificar el sector SUD-1.11 La Fanga i,
per altre part, en la creació d’un nou polígon discontinu d’actuació urbanística, el PA-
1.21.

El sector SUD-1.11 La Fanga es modifica en els següents aspectes:

• Es  redueix  la  seva  superfície,  en  funció  que  s’exclou  del  mateix  la  finca
qualificada d’equipament, d’una superfície de 2.773.- m2, i que és propietat de
l’Ajuntament, en funció de la gestió del sector.

• S’incrementa  la  superfície  de  la  finca  privada  en  411.-  m2,  però  que  en
percentatge passat del 25,65% al 27,41%, diferència que bé donada, a més a
més de l’increment de la  superfície  de sòl  privat,  pel  fet  que s’ha reduït  la
superfície del sector.
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• Es redueix el sostre edificable, que passa de 33.280.- m2 a 30.507.- m2 derivat
de, per una part, de la reducció de la superfície de l’àmbit, però també pel fet
que es passa del coeficient d’edificabilitat del 0,50 m2 sostre/m2 sòl a 0,478 m2
sostre/m2 sòl.

• Es redueix considerablement la superfície d’equipament, que passa de 4.886.-
m2  a  2.113.-  m2,  justificant-se  a  l’expedient  que  les  exigències  d’espais
destinats a dotacions d’equipaments i  d’espais lliures públics compleixen les
determinacions del decret legislatiu 1/2010, amparant-se amb la disposició de
l’article 64, que regula el manteniment global de les superfície destinades a
cadascun dels sistemes urbanístics locals.

• S’incorpora  com  a  ús  admissible  l’hoteler,  als  efectes  de  resoldre  la
incoherència que representava el fet que, per una part, a la fitxa del POUM
vigent  s’establia  que  únicament  s’admetien  els  usos  de  comerç,  oficines,
serveis, restauració i recreatius, la qual cosa entrava en contradicció amb els
usos admesos a la zona a33, que era la qualificació que el POUM atorgava al
sòl  privat,  que  si  que  admet  l’ús  hoteler.  En  qualsevol  cas,  l’ús  hoteler  és
perfectament compatible amb els usos principals del sector i, per tant, convé
recollir-lo. 

• Es planteja una volumetria diferent  on,  per raons funcionals,  es regulen les
alçades reguladores màximes de manera diferent a la plantejada anteriorment.
La determinació de l’alçada reguladora màxima caldria que es justifiqués de
manera  més  concreta  i,  sobre  tot,  que  la  regulació  normativa  de  la  seva
aplicació sigui inequívoca i no pugui comportar confusions a l’aplicació de la
posterior modificació del Pla parcial, pel que no seria sobrer que a l’expedient
s’incorporessin propostes volumètriques resultants o, com a mínim, seccions
clarificadores.

Tot plegat comporta la necessitat de corregir la fitxa del sector, adaptant-la als nous
paràmetres proposats.

Pel que fa a la creació del nou polígon PA-1.2, té caràcter discontinu i inclou, per una
part, la finca exclosa del sector SUD-1.11 La Fanga i, per altra part, la parcel·la 11 del
sector Ua 1.7, Antiga Zona Industrial,  que es va desenvolupar amb el planejament
general anterior al POUM vigent.

Aquest polígon comporta una permuta de qualificacions urbanístiques ja que, per una
part, la zona qualificada d’equipaments passa a zona terciària de titularitat privada i, en
compensació,  al  zona  qualificada  d’ús  industrial,  passa  a  tenir  la  qualificació
d’equipament comunitari,  de cessió obligatòria, en el  desenvolupament del  polígon,
Aquesta operació representa que l’espai destinat a equipament comunitari passa d’una
superfície de 2.773.- m2 a una superfície de 4.741.- m2 i, per tant, hi ha un guany de
1.968.- m2, sense que això representi increment de sostre edificable a la finca privada.

Ara  bé,  aquesta  operació  requereix  de  la  seva  gestió  immediata  ja  que,  si  no,
l’Ajuntament  perdria  la  possibilitat  de  disposar  d’un  equipament  amb  caràcter
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immediat. Aquest aspecte ja es contemplava al Text refós dels convenis, i a la clàusula
Segona  s’especificava  que,prèviament  a  l’aprovació  provisional  de  la  Modificació
puntual del POUM, la finca que s’inclou al polígon, o bé la propietat de la mateixa sigui
de Parc Comercial  Palafrugell,  SL,  o bé es disposi  de la conformitat  del  propietari
actual. Aquest aspecte no es recull a l’Expedient que es sotmet a aprovació inicial i,
per tant, caldrà establir una agenda consensuada amb el propietari de la finca que es
qualifica d’equipament, per tal de garantir que la gestió del polígon sigui immediata a
l’aprovació definitiva d’aquesta modificació, mitjançant una reparcel·lació voluntària. En
aquest  reparcel·lació  s’hauran de valorar  les finques als  efectes de determinar  les
compensacions econòmiques que se’n puguin derivar.

La gestió d’aquest polígon PA-1.21 és essencial per a la consideració del compliment
de la legalitat d’aquest expedient ja que el propi Decret Legislatiu 1/2010, al seu article
97, estableix que no hi ha una projecció adequada dels interessos públics, la qual cosa
comportaria fer una valoració negativa de l’expedient si no es compleix l’apartat 5.b del
referit article, que estableix:

“Cinquè. Quan es pretén compensar la supressió de la qualificació  d’equipament de
sòls  que  ja  són  de titularitat  pública  mitjançant  la  qualificació  com a  equipaments
d’altres  sòls  de titularitat  privada,  sense que la  modificació   garanteixi  la  titularitat
pública dels sòls abans que la modificació sigui executiva”.

Del  contingut  final  d’aquesta  Modificació  Puntual  del  POUM,  i  tal  com  es  pot
comprovar  al  quadre  numèric  comparatiu,  constatem que hi  ha una millora  de sòl
públic del sistema d’equipament, que hi ha un manteniment de l’espai destinat a espai
lliure públic i que hi ha una reducció del sostre edificable, que passa de 36.361.- m2 a
33.280.- m2 i, per tant, la reducció és de 3.081.- m2, per la qual cosa no estem en cap
dels supòsits dels articles 99 i 100 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de
Modificació d’aquest Text refós.”

Atès que, a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal manifesta que aquesta Modificació
Puntual  del  POUM  s’ajusta  conceptualment  als  acords  fixats  al  Text  refós  dels
convenis que, òbviament, representa una millora en la concurrència dels interessos
públics i privats i, per tant, es pot procedir a la seva aprovació inicial, per bé que caldrà
incorporar  en  el  tràmit  d’informació  pública  les  observacions  que es  transcriuen  a
continuació:

1. Completar la documentació, de manera que la regulació sobre la volumetria
resultant  sigui  inequívoca  i  eviti  confusions  posteriors,  bé  mitjançant
l’aportació de composicions volumètriques, o bé aportant seccions acotades
clarificadores.

2. Caldrà corregir l’alçada reguladora màxima de la zona a33p3, del polígon
discontinu d’actuació urbanística PA-1.21, fixant-la en els 16 metres que
estableix la Clàusula Segona del Text Refós dels convenis.

3. Caldrà garantir, en el Pla d’etapes, els terminis fixats a la Clàusula Tretzena
del Text refós dels convenis, tant pel que fa a les edificacions del sector
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SUD-1.11 La Fanga com pel que fa a la finca d’aprofitament privat inclosa
al polígon PA-1.21.

4. Caldrà  garantir  la  viabilitat  de  gestió  immediata  del  polígon  PA-1.21,
mitjançant  la  reparcel·lació  voluntària,  per  la  qual  cosa  caldrà  que  el
propietari actual de la finca doni la corresponent conformitat.

Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.

Atès l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró
Val, i pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, en data 20 de març
de 2012 que, de forma extractada, diu:

“El present informe s'emet amb caràcter preceptiu a la vista del que es disposen els
articles 122. 5 e) 2ª i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local,  que estableix  que per  a l'aprovació dels  instruments  de planejament
general,  cal  un  quòrum  de  votació  especial  (article  47.2,  apartat  ll)  de  la  Llei
reguladora  de  les  bases  del  règim local,  modificat  per  la  Llei  57/2003,  de  16  de
desembre, de Mesures per a la modernització del govern local) i l'article 114.3 k) del
Decret  Legislatiu  2/2003,  de  28  d'abril,  pel  qual  s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

Establerta la necessitat de modificació del Pla General d'Ordenació Urbana Municipal
derivada  de  la  no  adequació  del  planejament  dels  objectius  del  document,  per  a
procedir  a  la  dita  modificació  é  d'aplicació  allò  que  disposa  l'article  97 del  Decret
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme.
En l’informe emès per  l’arquitecte municipal,  Sr.  Jordi  Font  Bel,  raona i  justifica la
necessitat de modificació del planejament urbanístic en el termes de l'article 97 del
Text refós de la Llei d'urbanisme.

La modificació de les figures del planejament urbanístic, segons disposa l'article 97.1
del  Decret  Legislatiu  1/2010,  de 3 d’agost,  Text  refós  de la  Llei  d'urbanisme,  està
subjecta  a  les  mateixes  disposicions  que  en  regeixen  la  seva  formació,  essent
d'aplicació els articles 76.2, 80 a) i 85 del mateix Decret Legislatiu.

L'expedient s'ha de tramitar conforme el que estableix l'article 85 del Decret Legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, tenint en
compte que l’apartat 6è d’aquest article ha estat derogat per l’article 86 bis, d’acord
amb la reforma introduïda per la Llei 3/2012 de 22 de febrer, de modificació d’aquest
Text refós

D’acord amb l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, cal fer especial atenció a la
necessitat  que  la  gestió  del  nou  polígon  PA-1.21  sigui  immediata,  per  donar
compliment a la legalitat d’aquest expedient. Donat que en cas contrari s’incompliria
l’art. 97.2.d) apartat cinquè del Decret legislatiu 1/2010.

En base a la legislació assenyalada cal dir que les plànols d’ordenació tenen vigència
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indefinida,  no  obstant  això,  en  exercici  del  “ius  variandi”,  l’Administració  quan  les
circumstàncies  li  demanin  per  a  una  major  satisfacció  dels  interessos  generals
d’ordenació del territori pot procedir a la seva modificació.

La modificació de qualsevol dels elements d’una figura del planejament urbanístic se
subjecta a les mateixes disposicions que en regeixen la formació. Les propostes de
modificació  d’una  figura  del  planejament  urbanístic  han  de  raonar  i  justificar  la
necessitat de la iniciativa i l’oportunitat i la conveniència en relació amb els interessos
públics i privats concurrents.

D'acord amb la disposició addicional novena de la Llei 8/2007, de 28 de maig, del sòl,
que modifica l'article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de bases de
règim  local,  l'òrgan  competent  per  a  l'aprovació  provisional  del  POUM  és  el  Ple
municipal.

D'acord amb el que disposa l'article 80. a) del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost,
Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon l'aprovació definitiva de la Modificació del
POUM a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Girona.”

Atès que al  mateix informe conjunt del Secretari  de la Corporació i  de l’Assessora
Jurídica Municipal i a títol de conclusió, manifesten que procedeix aprovar inicialment
aquest Expedient de modificació puntual del POUM de Palafrugell i sotmetre’l al tràmit
d’informació pública pel termini d'un mes, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la
Província de Girona i en un dels diaris de més divulgació en l'àmbit municipal al qual
es  refereix  l’expedient  en  tramitació,  per  tal  que  qualsevol  que  ho  desitgi  pugui
examinar-lo i adduir, durant el termini esmentat, totes les al·legacions o observacions
que  consideri  oportunes,  així  com  la  seva  inserció  a  la  pàgina  web  municipal.
Simultàniament  al  tràmit  d'informació  pública,  si  procedeix,  s’hauran  de  sol·licitar
informes als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, els quals
l'han d'emetre en el termini d'un mes, llevat que una disposició n'autoritzi un de més
llarg i, en tot cas, donar compliment a les consideracions que l’Arquitecte Municipal fa
constar al seu informe de 15 de març de 2012.

Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC),
el senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total
vuit vots en contra; i les abstencions de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP),
total dues abstencions:

Primer.- Aprovar  inicialment  l’Expedient  de  Modificació  puntual  núm.  15,  del  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, sector SUD-1.11, La Fanga i Polígon
discontinu d’actuació urbanística PA-1.21, de Palafrugell, promogut per l’Ajuntament
de Palafrugell i redactat per l’Arquitecte, senyor Ramon Bosch Agustí, supeditant la
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continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions transcrites en
aquest mateix acord, i a les que es puguin derivar del període d’informació pública i
dels diversos informes que s’incorporin a l’expedient.

Segon.- Disposar la publicació dels respectius edictes al Butlletí oficial de la província i
a un diari  d’àmplia difusió a la província per a l’obertura d’un període d’informació
pública d’un mes, així com la seva disposició al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament i la
seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat).

Tercer.- Notificar aquest acord d’aprovació inicial als propietaris, persones o entitats
directament afectats per aquest expedient,  a fi  que qualsevol  que ho desitgi  pugui
examinar-lo i adduir, durant el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la
recepció de la notificació d’aquest acord, totes les al·legacions o observacions que
considerin oportunes.

15.-  MODIFICACIÓ  PUNTUAL DEL PLA PARCIAL  DEL SECTOR SUD-1.11,  LA
FANGA, DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.-

Vista la  proposta  de  Modificació  puntual  del  Pla  parcial  del  sector  SUD-1.11,  LA
Fanga, de Palafrugell, presentada en data 16 de març de 2012, amb registre d’entrada
núm. 3.737, per la societat Parc Comercial Palafrugell, SL, representada pel senyor
Josep Cruz Plaja.

Atès que el  Ple Municipal,  en sessió ordinària celebrada el  30 d’abril  de 2008, va
aprovar definitivament el Pla parcial del sector SUD-1.11, La Fanga, de Palafrugell, i
es va publicar l’acord adoptat i la normativa d’aquest Pla parcial al BOPG núm. 18, de
28 de gener de 2009.

Atès que, posteriorment, en data 10 de desembre de 2010, el Ple Municipal, en sessió
extraordinària, va aprovar definitivament la primera Modificació puntual del Pla parcial
del sector SUD-1.11, La Fanga, i es va disposar la publicar l’acord pres i la normativa
d’aquesta modificació al BOPG núm. 249, de 30 de desembre de 2010.

Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 19 de
març de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:

“....
En relació a aquesta nova proposta de modificació puntual del Pla parcial del sector
SUD-1.11, La Fanga, cal indicar que s’ajusta al que determina la Modificació puntual
núm. 15 del POUM, i  que ambdues modificacions es preveu que siguin aprovades
inicialment a la propera sessió plenària.

L’objecte d’aquesta modificació puntual del Pla parcial és adaptar-se al que determina
la  Modificació  puntual  núm.  15  del  POUM  per  tal  que  es  puguin  implantar  els
multicinemes en un edifici aïllar del complex comercial, tal com es recull al Text refós
dels convenis formalitzats entre l’Ajuntament i la societat Parc Comercial Palafrugell,
SL,  representada pel  senyor  Josep Cruz Plaja,  i  que va ésser  objecte d’aprovació
inicial pel Ple Municipal a la sessió ordinària del 27 d’octubre de 2011.
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La Modificació puntual núm. 15 del POUM incorpora dues noves subzones, amb una
normativa  específica  per  a  cadascuna,  la  a33p1  i  la  a33p2,  corresponents  a  les
parcel·les privades núm. 1 i núm. 2 del Pla parcial SUD-1.11.

En quant a les l’adaptació del Pla parcial a aquesta Modificació núm. 15 del POUM,
passa per incorporar les següents observacions:

a)  Es  modifica  l’àmbit  del  sector,  excloent  la  finca  núm.  2,  el  que  comporta  una
reducció de la superfície total  del sector de 2.773.-  m2, pel  que l’àmbit  del  mateix
passa a tenir una superfície de 63.787.- m2

b)  Es modifica puntualment  la  ordenació del  nou àmbit  del  sector,  en el  sentit  de
regularitzar la parcel·la núm. 1 en la seva alineació Sud, que passa d’una superfície de
14.071.- m2 a 14.481.- m2 i també es modifiquen les alçades reguladores màximes
atenent que els cinemes, atenent que els cinemes ja no s’ubiquen en aquesta parcel·la
núm. 1 i a les exigències de les noves alçades tècniques necessàries en els nous
establiments comercials.

c)  Es  modifica  la  normativa  urbanística  específica  amb  la  incorporació  de  dues
subzones d’ús terciari, amb els epígrafs a33p1, corresponent a la parcel·la núm. 1, i
a33p2, corresponent a la parcel·la núm. 2, i els articles 11 i 14 de la normativa.”

Atès que  al  mateix  informe,  l’Arquitecte  Municipal  considera  que la  documentació
presentada  pot  ésser  objecte  d’aprovació  inicial  però  durant  el  tràmit  d’informació
pública caldrà incorporar les següents observacions al document, a més de sol·licitar el
corresponent informe als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona:

1. Aclarir detalladament el canvi de les alçades reguladores proposat i, si de les
noves  aplicacions  d’aquestes  alçades  en  resulta  un  increment  del  volum
edificable,  justificar  la  seva  necessitat  funcional  alhora  que  regular  les
possibles plantes altells.

2. Aportar plànols complementaris que fixin amb precisió la volumetria resultant.

3. Justificar els usos contemplats i fer constar, en tot cas, que l’ús de l’estació de
servei també el contempli la Modificació puntual núm. 15 del POUM.

4. Fer constar que caldrà modificar el Projecte de reparcel·lació i el d’urbanització
ajustant-se a aquesta modificació del Pla parcial.

Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.

Atès l’informe conjunt del Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, i de
l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, de data 21 de març de 2012,
quina transcripció, de forma extractada, és la que segueix:
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“El present informe s'emet amb caràcter preceptiu a la vista del que es disposen els
articles 122. 5 e) 2ª i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local,  que estableix  que per  a l'aprovació dels  instruments  de planejament
general,  cal  un  quòrum  de  votació  especial  (article  47.2,  apartat  ll)  de  la  Llei
reguladora  de  les  bases  del  règim local,  modificat  per  la  Llei  57/2003,  de  16  de
desembre, de Mesures per a la modernització del govern local) i l'article 114.3 k) del
Decret  Legislatiu  2/2003,  de  28  d'abril,  pel  qual  s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

Establerta la necessitat de modificació del Pla General d'Ordenació Urbana Municipal
derivada  de  la  no  adequació  del  planejament  dels  objectius  del  document,  per  a
procedir  a la dita modificació és d'aplicació allò que disposa l'article 97 del  Decret
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme.

La memòria del document de modificació del POUM, elaborada per l’arquitecte senyor
Ramon Bosch Agustí,  a instància de l’Ajuntament  raona i  justifica la necessitat  de
modificació del planejament urbanístic en el termes de l'article 97 del Text refós de la
Llei d'urbanisme.

La modificació de les figures del planejament urbanístic, segons disposa l'article 97.1
del  Decret  Legislatiu  1/2010,  de 3 d’agost,  Text  refós  de la  Llei  d'urbanisme,  està
subjecte  a  les  mateixes  disposicions  que  en  regeixen  la  seva  formació,  essent
d'aplicació  els  articles  76.2,  80  a)  i  85  del  mateix  Decret  Legislatiu,  amb  les
modificacions introduïdes per la Llei 3/2012.

L'expedient s'ha de tramitar conforme estableix l'article 85 del Decret Legislatiu 1/2010,
de 3 d’agost, Text refós de la Llei d'urbanisme, tenint en compte que l’apartat sisè
d’aquest article ha estat derogat per l’article 86 bis, d’acord amb la reforma introduïda
per la Llei 3/2012 de 22 de febrer.

Atès que al  mateix informe conjunt,  i  a títol  de conclusió,  consideren que aquesta
Modificació  puntual  del  Pla  Parcial  del  Sector  SUD-  1.11,  La  Fanga,  pot  ésser
aprovada inicialment, i disposar l’obertura d’un període d’informació pública d'un mes,
mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en un dels diaris de
més divulgació en l'àmbit municipal al qual es refereix l’expedient en tramitació, per tal
que qualsevol que ho desitgi pugui examinar-lo i adduir, durant el termini esmentat,
totes les al·legacions o observacions que consideri oportunes, en el ben entès que
l’anunci d'informació pública s’haurà de poder consultar a la pàgina web municipal. 
Simultàniament al tràmit d'informació pública, s’hauran de sol·licitar els corresponents
informes als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, els quals
l'han d'emetre en el termini d'un mes, llevat que una disposició n'autoritzi un de més
llarg, i s’hauran d’incorporar les consideracions que realitza l’arquitecte municipal en el
seu informe.

Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
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Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC),
el senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total
vuit vots en contra; i les abstencions de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP),
total dues abstencions:

Primer.- Aprovar  inicialment  aquesta  nova  Modificació  puntual  del  Pla  parcial  del
sector SUD-1.11, La Fanga, de Palafrugell, promoguda per la societat Parc Comercial
Palafrugell, SL i redactada per l’Arquitecte, senyor Ramon Bosch Agustí, supeditant la
continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions transcrites en
aquest mateix acord, i a les que es puguin derivar del període d’informació pública i
dels diversos informes que s’incorporin a l’expedient.

Segon.- Disposar la publicació dels respectius edictes al Butlletí oficial de la província i
a un diari  d’àmplia difusió a la província per a l’obertura d’un període d’informació
pública d’un mes, així com la seva disposició al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament i la
seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat).

Tercer.- Notificar aquest acord als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona als quals
es  farà  tramesa  d’un  exemplar  d’aquesta  Modificació  puntual  perquè  la  Comissió
Territorial d’Urbanisme de Girona pugui emetre el corresponent informe.

Quart.- Notificar aquest acord d’aprovació inicial als propietaris, persones o entitats
directament afectats per aquest expedient,  a fi  que qualsevol  que ho desitgi  pugui
examinar-lo i adduir, durant el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la
recepció de la notificació d’aquest acord, totes les al·legacions o observacions que
considerin oportunes.

16.- TEXT REFÓS DELS CONVENIS URBANÍSTICS ENTRE L’AJUNTAMENT DE
PALAFRUGELL I EL SENYOR JOSEP CRUZ PLAJA, EN RELACIÓ A LA ZONA
COMERCIAL “LA FANGA”, DE PALAFRUGELL.- Aprovació definitiva.- 

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 27 d’octubre de 2011, va
aprovar  inicialment  el  Text  refós  dels  convenis  urbanístics  formalitzats  entre
l’Ajuntament de Palafrugell i el senyor Josep Cruz Plaja, en relació a la zona comercial
“La Fanga”, de Palafrugell.

Atès que, amb posterioritat a l’acord d’aprovació inicial, es va disposar l’obertura d’un
període d’informació pública d’un mes, comprès entre el 15 de novembre i el 14 de
desembre  de 2011,  ambdós inclosos,  amb la  publicació  dels  respectius  edictes  al
Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 217, de 14 de novembre, i al diari El
Punt  Avui  de  10  de  novembre,  així  com la  seva disposició  al  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament i a la pàgina web municipal, durant el qual es varen presentar un total de
dues  al·legacions,  la  primera  de  les  quals  subscrita  per  la  senyora  Núria  Rivas  i
Mascarós,  en  la  seva  qualitat  de  portaveu  del  Grup  Municipal  l’Entesa,  Junts  per
Palafrugell, en data 14 de desembre de 2011 i amb registre d’entrada núm. 18.117, i la
segons al·legació signada pel  senyor  Sergi  Sabrià  i  Benito,  en la  seva qualitat  de
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portaveu del  Grup Municipal  d’Esquerra Republicana de Catalunya,  en data 14 de
desembre de 2011 i amb registre d’entrada núm. 18.159.

Atès l’informe  conjunt  de  data  17  de  gener  de  2012,  sobre  les  al·legacions
presentades  durant  el  període  d’informació  pública,  subscrit  pel  Secretari  de  la
Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, per l’Interventor Accidental, el senyor Gustavo
Tapias Sola, per l’Arquitecte Municipal,  Cap de l’Àrea d’Urbanisme, el  senyor Jordi
Font Bel, i per l’Arquitecte Municipal, el senyor Joaquim Garcia Balda, on proposen
l’estimació  parcial  d’aquestes  dues  al·legacions  i  on  efectuen  una  sèrie  de
consideracions que, a títol de conclusió, es detallen a la transcripció que segueix:

“C) CONCLUSIONS

En  funció  de  les  al·legacions  presentades,  i  atenent  que  s’estimen  part  de  les
mateixes,  es  modifica  el  Text  refós  del  conveni  en  la  seva  clàusula  Segona,  on
s’introdueix la nota aclaratòria següent:

Les determinacions d’aquesta clàusula comporten la inviabilitat dels acords continguts
al conveni signat en data 2 de març de 2011 i, per tant, quedarien sense efectes les
clàusules del mateix.

Es modifica la clàusula Cinquena, introduint el següent redactat:

La  societat  PARC  COMERCIAL  PALAFRUGELL,  SL  adquireix  mitjançant  aquest
document el caràcter col·laborador i patrocinador de l’Ajuntament de Palafrugell, en el
sentit de realitzar l’aportació econòmica de 500.000.- €, que resta pendent d’aportar
per  tal  de  contribuir  al  finançament  econòmic  per  reformar  i  rehabilitar,  interior  i
exteriorment, el mercat del Peix, la plaça Priorat de Santa Anna i altres actuacions de
dinamització de l’eix comercial.

El  pagament  d’aquest  import  o  sia  els  500.000.-  €  pendents  efectuaran  en  tres
pagaments, un de 100.000.- € en el termini de 3 mesos des de l’aprovació definitiva
del present text refós, un de 150.000.- € moment en que es sol·liciti  la llicència de
primera ocupació, que serà prèvia a l’obertura de qualsevol  establiment i  els altres
250.000.-  € en el  termini  d’un any des de l’obertura del  centre comercial.  Aquesta
darrera quantitat meritarà els interessos legals a partir de la data de concessió de la
llicència de primera ocupació.

Per altra banda l’Ajuntament com a administració actuant del sector Brugueres haurà
de fer el pagament del 50% de les obres en el giratori que comparteixen el sector 1.11
i  el  1.12  realitzades  per  PARC  COMERCIAL  PALAFRUGELL,  SL  per  import  de
104.386,51 euros (IVA inclós). A tal efecte, PARC COMERCIAL PALAFRUGELL, SL
haurà de presentar la corresponent certificació d’obra a l’Ajuntament de Palafrugell en
el termini de 3 mesos des de l’aprovació definitiva d’aquest text refós. L’Ajuntament
com  a  administració  actuant  del  sector  Brugueres  II  repercutirà  aquest  cost  als
propietaris del sector Brugueres II atès que l’execució d’aquest giratori forma part del
projecte d’urbanització del sector.
 
S’introdueix  un  nou  calendari  a  la  clàusula  Tretzena  per  garantir  el  procés  del
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desenvolupament  urbanístic  que  garanteixi  la  implantació  dels  multicinemes,  que
queda de la següent manera:
 
Febrer de 2012 Aprovació inicial de la Modificació del POUM

Maig de 2012 Aprovació provisional de la Modificació del POUM

Setembre de 2012 Aprovació definitiva de la Modificació del POUM

Novembre de 2012 Publicació acord aprovació definitiva Modificació del POUM
Aprovació reparcel·lació voluntària del polígon
Aprovació de la permuta urbanística

Gener de 2013 Sol·licitud de llicència d’obres dels multicinemes

Abril de 2013 Inici de les obres de construcció dels multicinemes

Abril de 2014 Finalització de les obres

I finalment, amb independència que no ha estat objecte de cap al·legació, s’introdueix
un nou paràgraf a la clàusula Quinzena per fomentar la participació dels industrials de
Palafrugell en el procés de construcció de les edificacions del sector.”

Atès que en data 13 de febrer de 2012, amb registre d’entrada núm. 2034, el senyor
Josep Cruz Plaja, en representació de la societat Parc Comercial Palafrugell, SL, va
presentar  un  escrit  d’al·legacions  a  les  esmenes  proposades  al  Text  refós  dels
convenis, derivades de l’estimació parcial de les al·legacions presentades durant el
període d’informació pública.

Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.

Atès  el primer informe conjunt de data 15 de març de 2012, sobre les al·legacions
formulades  pel  senyor  Josep  Cruz  Plaja,  en  representació  de  la  societat  Parc
Comercial Palafrugell, SL, al seu escrit presentat al Registre General de l’Ajuntament
en data 13 de febrer de 2012, subscrit pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi
Turon  Serra,  per  l’Interventor  Accidental,  el  senyor  Gustavo  Tapias  Sola,  per
l’Arquitecte  Municipal,  Cap  de  l’Àrea  d’Urbanisme,  el  senyor  Jordi  Font  Bel,  per
l’Arquitecte  Municipal,  el  senyor  Joaquim  Garcia  Balda,  i  per  l’Assessora  Jurídica
Municipal, la senyora Júlia Giró Val, proposant l’estimació parcial del conjunt de les
al·legacions presentades, en els termes següents:

a) Es proposa desestimar la petició de modificació del paràgraf sol·licitat de la clàusula
tercera del conveni.

b)  Es  proposa  estimar  parcialment  la  petició  referida  al  redactat  de  la  clàusula
cinquena, amb la incorporació del següent paràgraf:

“A efectes dels moviments  de tresoreria es procedirà a compensar el  pagament a
favor  de  PARC COMERCIAL  PALAFRUGELL,  SL de  la  factura  corresponent  a  la
certificació d’obres del 50% del giratori d’import 104.386,51 euros (IVA inclòs) amb el
primer  termini  de  l’aportació  d’import  100.000.-  euros  a  realitzar  a  favor  de
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l’Ajuntament per reformar i  rehabilitar,  interior i  exteriorment,  el  mercat  del  Peix, la
plaça Priorat de Santa Anna i altres actuacions de dinamització de l’eix comercial. El
resultat d’aquesta compensació suposarà un pagament net d’import 4.386,51 euros
per part de l’Ajuntament a favor del PARC COMERCIAL PALAFRUGELL, SL.”

Cal aclarir que no s’accepta la petició plantejada a l’al·legació, d’incloure en la redacció
d’aquesta  clàusula  cinquena  la  frase  següent:  “En  el  mateix  sentit,  s’aplicaran
interessos a favor de Parc Comercial Palafrugell, SL, en concepte de les quantitats
avançades segons s’expressa a la clàusula 12ª, i així com a les que fan referència a
l’aportació a l’IPEP d’aquesta mateixa clàusula”.

c) Es proposa desestimar la petició d’introducció d’un paràgraf a la clàusula sisena del
conveni.

d)  Es  proposa  acceptar  la  modificació  de  les  dates  del  calendari  que  figura  a  la
clàusula tretzena i incorporar un nou redactat del paràgraf tercer d’aquesta clàusula,
tot  i  que  no  es  procedeix  a  la  seva  supressió,  tal  com  es  sol·licita  a  l’al·legació
presentada.

Per tant,  a criteri  dels sotasignants, procedeix incorporar aquestes esmenes al  text
refós dels convenis per a la seva formalització i aprovació definitiva, i així es fa constar
amb la introducció de la clàusula divuitena.

Atès que, abans de la formalització del nou Text refós pel part del senyor Josep Cruz
Plaja, aquest va proposar la introducció d’unes esmenes puntuals al redactat de la
clàusula tretzena, propostes que han estat acceptades per l’equip de govern municipal
i  recollides en un nou informe conjunt  de data 19 de març de 2012,  subscrit  pels
mateixos signants de l’informe de data 15 de març de 2012, amb la incorporació d’un
darrer  paràgraf  a  l’apartat  d)  de  les  conclusions,  i  quina  transcripció  literal  és  la
següent:

d)....

Finalment, prèviament a la signatura, el promotor ha sol·licitat que el pressupost sobre
el  qual  s’apliquin  les  possibles  indemnitzacions  per  incompliment,  que  figura  a  la
clàusula  tretzena,  es  modifiqui  adaptant-lo  al  pressupost  del  projecte  executiu
presentat,  la  qual  cosa  representa  modificar  la  quantitat  de  11.250.000.-  euros  a
8.259.982,11 euros. Si bé sembla raonable aquesta petició, pel fet que el pressupost
s’ha modificat realment ja que la superfície edificable s’ha reduït, aquesta qüestió és
competència  del  govern  municipal  i,  en conseqüència,  els  tècnics  sotasignants  no
podem valorar-la.

Atès l’informe complementari emès en data 21 de març de 2012, conjuntament pel
Secretari  de  la  Corporació,  el  senyor  Jordi  Turon Serra,  i  per  l’Assessora  Jurídica
Municipal,  la  senyora  Júlia  Giró  Val,  atenent  la  petició  formulada  durant  el  debat
d’aquest tema per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques,
serveis municipals i  medi ambient,  a la sessió del 19 de març,  i  quina transcripció
literal és la següent:
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“Aquest informe té per objecte respondre a les següents qüestions plantejades:
 
1.- Quins són els condicionaments que fan que s’hagi de tornar a aprovar inicialment
un conveni i  si  aquests supòsits es donen en les modificacions introduïdes des de
l’aprovació  inicial  del  Text  refós  dels  Convenis  Urbanístics  formalitzats  entre
l’Ajuntament i el senyor Josep Cruz Plaja.
 
2.- Si les al·legacions presentades pel senyor Cruz Plaja, extemporàniament, poden
tenir-se en compte.
 
En resposta a la primera qüestió cal dir:
 
En data 27 d’octubre de 2011, el Ple de l’Ajuntament va aprovar inicialment el Text
refós dels convenis urbanístics i es va procedir a l’obertura d’un període d’informació
pública d’un mes. 
 
En  el  tràmit  d’informació  pública  es  van  presentar  al·legacions  per  part  del  grup
municipal L’Entesa Junts per Palafrugell en data 14 de desembre de 2011 i pel grup
municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, en el sentit que consta a l’expedient.
 
En  data  13  de  febrer  de  2012  es  presenten  al·legacions  es  presenten  també
al·legacions al Text refós per part del senyor Josep Cruz, en el sentit que consten a
l’expedient.
 
En resposta a les al·legacions presentades es redacten dos informes, un de data 17 de
gener de 2012 i l’altre de 15 de març de 2012, en els quals es conclou introduir un
aclariment a la clàusula segona, modificar la clàusula cinquena i la tretzena en els
termes en que consten en els informes referits.
Així mateix s’acorda introduir una clàusula divuitena que en definitiva es tracta d’una
clàusula d’interpretació en relació a les clàusules que no han estat modificades en
relació al conveni original i ja signat en data 7 d’octubre de 2011.
 
En aquest sentit, cal tenir en compte que les modificacions que s’introdueixen en els
convenis urbanístics requeriran un nou tràmit d’informació pública, d’acord amb el que
disposen  els  articles  8  i  104  del  decret  legislatiu  1/2010,  sempre  i  quan  dites
modificacions incorporin canvis substancials en el text originari aprovat inicialment. La
jurisprudència  del  Tribunal  Suprem  en  matèria  de  modificacions  de  planejament,
aplicable també al cas dels convenis urbanístics, defineix aquests canvis substancials
com aquells que produeixen un nou esquema en el planejament i alteren les línees i
criteris bàsics afectant al model territorial.
 
De les modificacions introduïdes en el text refós a arrel de les al·legacions formulades
no s’alteren les línees i criteris bàsics que van donar lloc a l’aprovació inicial del text
refós dels convenis urbanístics, sinó que es tracta de modificacions que aclareixen i
complementen el text definitiu.
 
En aquest sentit, no seria necessari un nou tràmit d’informació pública, sense perjudici
que a criteri d’aquest consistori es consideri convenient.
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Pel  que  fa  a  la  segona  qüestió,  en  relació  a  la  resolució  de  les  al·legacions
presentades  de  forma extemporània  pel  senyor  Cruz  Plaja,  qui  ostenta  un  interès
legítim, directe i  principal en aquest procés. Cal dir,  que en criteris de garantia del
procediment administratiu i  en virtut del que disposa l’art.  35 de la Llei 30/1992,en
quan regula el dret de l’administrat a formular al·legacions i a aportar documents en
qualsevol  fase del  procediment anterior  al  tràmit  d’audiència i  de l’obligació que té
l’administració de tenir-los en compte al redactar la proposta de resolució, entenem
que procedeix resoldre sobre les al·legacions si tenim en compte també la condició de
part interessada (art 31 Llei 30/1992) de qui les formula i a efectes d’evitar qualsevol
tipus d’indefensió (24 CE) i de nul·litat de les actuacions (art. 62.1 de la Llei 30/92) que
pugui posteriorment al·legar l’interessat privat.
 
Això no obstant, la Corporació decidirà el que calgui.” 

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC),
el senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total
vuit vots en contra; i l'abstenció de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) total
dues abstencions:

Primer.- Aprovar  definitivament  el  Text  refós  definitiu  dels  convenis  urbanístics
formalitzats  entre  l’Ajuntament  de  Palafrugell  i  el  senyor  Josep  Cruz  Plaja,  que
representa la societat Parc Comercial Palafrugell, SL, en relació a la zona comercial de
La Fanga, a Palafrugell, signat en data 15 de març de 2012 i on s’han introduït les
esmenes detallades en aquest mateix acord, resultat  de l’acceptació parcial  de les
al·legacions  formulades  durant  el  període  d’informació  pública  pel  Grup  Municipal
d’Esquerra, representat pel senyor Sergi Sabrià i Benito, i pel Grup Municipal L’Entesa,
Junts  per  Palafrugell,  representat  per  la  senyora  Núria  Rivas  i  Mascarós,  i  de les
al·legacions fetes pel senyor Josep Cruz Plaja, en la seva qualitat de representant de
la societat Parc Comercial Palafrugell, SL, en data 13 de febrer de 2012.

Segon.- Notificar  aquest  acord al  senyor Josep Cruz Plaja,  en la  seva qualitat  de
representant de la societat  Parc Comercial  Palafrugell,  SL, i  als representants dels
grups  municipals  que  varen  presentar  al·legacions  durant  el  període  d’informació
pública d’aquest Text refós, als quals es farà tramesa de l’informe tècnic íntegre on es
valoren i s’informen les al·legacions respectives.
 
Tercer.- Notificar també aquest acord a les Àrees de Tresoreria, Intervenció i Serveis
Municipals  i  als  Serveis Territorials  d’Urbanisme de Girona,  fent  tramesa a  aquest
Servei d’una còpia diligenciada del Text refós objecte d’aquesta aprovació definitiva,
d’acord amb el que disposa l’article 104.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme.
 
Quart.- Disposar  la  publicació  d’un  edicte  al  Butlletí  oficial  de  la  província  per  a
coneixement  general  de  l’aprovació  definitiva  d’aquest  Text  refós  definitiu  dels
convenis urbanístics formalitzats entre l’Ajuntament de Palafrugell i  el senyor Josep
Cruz Plaja, que representa la societat Parc Comercial Palafrugell, SL, en relació a la
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zona comercial de La Fanga, a Palafrugell, signat en data 15 de març de 2012.

17.-  TEXT  REFÓS  DEL  PLA  ESPECIAL  URBANÍSTIC  D’ORDENACIÓ  DEL
CÀMPING TAMARIU.- Aprovació  provisional.-

Intervé  el  senyor  Fernández  manifestant  que  és  una  aprovació  provisional  d’un
expedient  que es  va  aprovar  de  forma inicial  el  dia  20  de  desembre  de  2011,  fa
referència al Pla Especial de càmping Tamariu. S’hi incorporen una sèrie d’elements i
suggeriments que fa l’Agència catalana de l’Aigua, i  per tant,  s’hi  incorpora aquest
tema i seria l’aprovació provisional per enviar-la a Urbanisme perquè facin la definitiva.
 
- senyora Rivas: A l’aprovació inicial, nosaltres com a grup ja hi varem donar el nostre
vot a favor, en aquests moments, la nova documentació que han aportat, recull les
esmenes que estaven presentades, i per tant, es recull tot el que faltava, que és la
documentació gràfica, com el text requeria, així com les conclusions de l’informe del
Departament de Territori i Sostenibilitat, i el de l’ACA que diu que s’ha de fer aquest
mur de contenciós. Per tant, donat que a l’aprovació inicial hi varem donar el vot a
favor, i en aquests moments s’han aportat els documents que faltaven, continuarem
donant-hi el vot a favor.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 

Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió celebrada el 20 de desembre de 2011, va
aprovar inicialment el Text Refós del Pla Especial Urbanístic d’ordenació del Càmping
Tamariu, presentat pel senyor Josep Ferrés Marcó, d’Arquitectura Ferrés Marcó, SLP,
en representació de la senyora Marina Boix Carabús, supeditant la continuació del
tràmit  d’aprovació  a  la  introducció  de  les  observacions  recollides  a  l’informe  de
l’Arquitecte Municipal, i a les que es poguessin derivar del període d’informació pública
i dels diversos informes a incorporar a l’expedient.

Atès que durant  el  període comprès  entre  el  2  de gener  i  l’1  de febrer  de 2012,
ambdós inclosos, en què va estar en informació pública el Text Refós del Pla Especial
Urbanístic d’ordenació del Càmping Tamariu, amb la publicació dels respectius edictes
al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 249, de 31 de desembre de 2011 i al
Diari  de Girona de 28 de desembre de 2011, així  com la seva disposició al  tauler
d’anuncis  de  l’Ajuntament  i  a  la  pàgina  web  municipal,  no  es  va  presentar  cap
suggeriment ni al·legació.

Atès que en data 7 de març de 2012, i amb registre d’entrada núm. 3261, l’Arquitecte
redactor,  senyor  Josep Ferrés Marcó,  en representació  de la senyora  Marina Boix
Carabús,  va  presentar  la  documentació  complementària  esmenada,  sol·licitant  que
segueixi la tramitació de l’expedient.

Atès l’informe  emès  per  l’Arquitecte  Municipal,  en  data  21  de  març  de  2012,  on
efectua les següents consideracions:

“...
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Els terrenys on s’ubica el càmping estan inclosos al Pla director urbanístic del sistema
costaner, però en funció del que es regula a la Disposició Transitòria Segona del referit
Pla, poden mantenir la seva activitat pel fet de ser existents prèviament a l’aprovació
del mateix, i poden contemplar les ampliacions que s’admetin al planejament general
municipal.

Per altra part,  el  Pla territorial  Parcial  de les Comarques Gironines, categoritza els
terrenys del càmping de sòl de protecció especial però, en funció del que determina la
Disposició  Transitòria  Tercera,  pel  fet  de ser  un càmping existent,  pot  mantenir  la
continuïtat de la seva activitat en el marc de les normatives específiques del plans
directors urbanístics del sistema costaner.

Pel que fa a la nova documentació presentada, recull les esmenes requerides a l’acord
d’aprovació inicial, tant pel que fa a la documentació gràfica com pel que fa al text
normatiu, on s’inclouen les determinacions dels articles 264 i 265 del POUM, així com
les conclusions de l’informe del Departament de Territori i Sostenibilitat i la condició de
l’informe de l’Agència Catalana de l’Aigua, conforma cal construir un mur de contenció
a ran de la riera, que ha estat informat favorablement per l’ACA però es requereix,
prèviament a la seva execució, la prèvia autorització d’aquesta Agència.
 
Per tant, a criteri del tècnic sotasignant, es pot procedir a l’aprovació provisional del
Text  refós  d’aquest  Pla  especial  urbanístic  a  la  propera  sessió  plenària,  i  fer-ne
tramesa posteriorment als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona per a la seva
aprovació definitiva, si procedeix.”
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.
 
Atès el que disposen els articles 80 i 85 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificats per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de Modificació d’aquest Text refós.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar provisionalment el Text Refós del Pla Especial Urbanístic d’ordenació
del Càmping Tamariu presentat pel senyor Josep Ferrés Marcó, d’Arquitectura Ferrés
Marcó, SLP, en representació de la senyora Marina Boix Carabús, on s’han incorporat
les observacions recollides a l’acord d’aprovació inicial.
 
Segon.- Notificar aquest acord a la senyora Marina Boix Carabús i al senyor Josep
Ferrés Marcó, d’Arquitectura Ferrés Marcó, SLP.
 
Tercer.- Trametre  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  els  exemplars
necessaris d’aquest Pla Especial Urbanístic i una còpia de l’expedient administratiu
d’aprovació, perquè la Comissió Territorial d’Urbanisme li atorgui l’aprovació definitiva,
si procedeix.
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18.-  ACORD  DE  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  DE  8  DE  MARÇ  DE  2012,
D'APROVACIÓ  DE  LA  MODIFICACIÓ  DEL  PRESSUPOST  I  TÍTOL  DE  LA
MEMÒRIA VALORADA PER AL CONDICIONAMENT DEL CENTRE D’ACOLLIDA
TURÍSTICA I ENTORN, A PALAFRUGELL. Ratificació.-

Intervé el senyor Fernández manifestant que d’aquest tema ja se n’ha parlat quan s’ha
debatut el tema de la modificació pressupostària, és un tema que quan varem fer la
sol·licitud del Pla d’Obres i Serveis, varem incorporar el mobiliari, ens han dit que no, i
cal tornar a portar-ho per ajustar el pressupost sense mobiliari,  per tant, aquest és
l’esperit i la voluntat del punt.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 

Vist que la Junta de Govern Local, a la sessió celebrada el 8 de març de 2012, va
acordar  modificar  el  canvi  de títol  i  del  pressupost  de  la  Memòria  valorada per  al
condicionament del Centre d’Acollida Turística i entorn, a Palafrugell. 

Atès que  al  punt  segon  de  l’acord  pres  es  va  acordar  que  aquest  fos  sotmès  a
ratificació a la propera sessió plenària. 

Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol,  i  les senyores Frigola i  Montalban (CiU),  els senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), i del senyor Genover i les senyores
Rivas i Recio (Entesa), total divuit vots a favor; i les abstencions de la senyora Galiana
i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions:

PRIMER.- Ratificar íntegrament l’acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió
del 8 de març de 2012, que es transcriu a continuació:

 “MODIFICACIÓ DEL PRESSUPOST I TÍTOL DE LA MEMÒRIA VALORADA PER
AL  CONDICIONAMENT  DEL  CENTRE  D’ACOLLIDA  TURÍSTICA  I  ENTORN,  A
PALAFRUGELL. Aprovació.-
 Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 27 d’octubre de 2011 en que s’aprova la
nova sol·licitud d’inclusió al Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, anualitat 2011 per
les obres de condicionament del Centre d’Acollida Turística i entorns, a Palafrugell.
 Atesa la memòria  valorada per al  condicionament del Centre d’Acollida Turística i
entorn, a Palafrugell, aprovada pel Ple de l’Ajuntament en data 29 de novembre de
2011, amb un pressupost d’execució per contracte de 335.186,56 €, amb el 18% d’IVA
inclòs.
 Atès que en data 18 de novembre de 2011 i número de registre d’entrada 17107, s’ha
rebut un escrit del Departament de Governació i Relacions Institucionals - Secretaria
General  -  Serveis  Territorials  a  Girona  en  el  qual  ens  demanen  completar  la
documentació  tramesa per poder estudiar  la petició d’inclusió al  Pla únic d’obres i
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serveis de Catalunya, anualitat 2011.
 Atès que en data 25 de gener de 2012 i número de registre de sortida es va trametre
als Serveis Territorials de Girona la documentació requerida anteriorment.
 Atès que en data 24 de febrer de 2012 i número de registre d’entrada 2637 s’ha rebut
un  escrit  dels  Serveis  Territorials  de  Girona,  en  el  qual  ens  requereixen  més
documentació  tècnica  i  administrativa,  entre  la  qual  cal  que  la  memòria  valorada
objecte de subvenció passi a ser projecte executiu i que del pressupost s’elimini  el
capítol 7 (Mobiliari interior).
 Atès l’informe redactat en data 7 de març de 2012 pels tècnics de l’Àrea de Projectes
i Obres en el qual s’informa del canvi de títol de la memòria valorada que passa a
anomenar-se “Projecte Bàsic i Executiu per al condicionament del Centre d’Acollida
Turística i entorn, a Palafrugell” i de la supressió del capítol 7 de mobiliari interior, per
la  qual  cosa  el  pressupost  d’execució  per  contracte  del  projecte  passa  a  ser
273.880,82 €, amb el 18% d’IVA inclòs.
 La Junta de Govern Local acorda per unanimitat :
 Primer.- Aprovar  la  modificació  del  canvi  de títol  i  del  pressupost  de la  Memòria
valorada per al condicionament del Centre d’Acollida Turística i entorn, a Palafrugell
que passa a ser el següent:
 Nou  títol:  “Projecte  Bàsic  i  Executiu  per  al  condicionament  del  Centre  d’Acollida
Turística i entorn, a Palafrugell”
Nou pressupost: 273.880,82 €, pressupost d’execució per contracte amb el 18% d’IVA
inclòs.
 Segon.- Sotmetre aquest acord de Junta de Govern Local a ratificar en el proper Ple
Municipal.”

 SEGON.- Notificar  aquest  acord  de  ratificació  al  Departament  de  Governació  i
Relacions  Institucionals,  Serveis  Territorials  a  Girona,  per  a  la  seva  inclusió  a
l’expedient de subvenció en tràmit.

19.-  PRÒRROGA  EXTRAORDINÀRIA  DEL  SERVEI  DE  RECOLLIDA
D'ESCOMBRARIES,  NETEJA  VIÀRIA,  NETEJA  DE  PLATGES,  GESTIÓ  DE  LA
DEIXALLERIA MUNICIPAL I RECOLLIDES SELECTIVES.- Aprovació.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  informar  a  la  Comissió
Informativa corresponent, aquesta és una pròrroga que és una eina que l’Administració
pot fer servir per acollir-se  la millora de la gestió de tots els processos formals del que
són els  contractes i  el  calendari  d’aquests contractes.  Estem parlant  del  servei  de
recollida d’escombraries, neteja viària, neteja de platges i gestió de la deixalleria, que
són contractes que tots acaben a la tardor d’aquest any, i donat que un cop plantegem
calendaris, ens podríem trobar amb que aquest estiu ja haguéssim adjudicat, mentre
s’està  fent  el  servei  d’estiu,  des  dels  serveis  tècnics  i  de  l’Àrea  s’ha  cregut  més
convenient plantejar aquesta pròrroga a fi i efecte de tenir una millor garantia d’allargar
el procés i perquè així l’adjudicatari no sigui conegut al llarg dels mesos d’estiu i que
pugui ser públic a partir del mes de setembre.  Això comportarà una major tranquil·litat
amb els serveis de l’estiu, i a banda mantenir aquests set mesos que sempre hem
cregut que són els necessaris perquè la futura empresa adjudicatària pugui preparar-
se per desenvolupar millor el servei.
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- senyora Galiana: Només per anunciar que si es decideix fer una pròrroga del servei
de recollida d’escombraries, és una decisió del govern, que per part del nostre grup
serà un vot d’abstenció.
 
- senyor Lledó: Només és per fer un incís, que li volia fer al regidor senyor Rangel, per
dir-li que això confirma també el que nosaltres varem dir a l’anterior mandat, quan ell
ens comentava que nosaltres teníem molta pressa per anar aprovant els passos per
fer  el  Plec de condicions,  i  ara hem de fer  la  pròrroga,  que evidentment  hi  estem
d’acord, però sí que és veritat que nosaltres ja varem parlar que els terminis eren molt
curts, i que per tant, volíem tenir el plec per no haver de fer la pròrroga.
 
- senyor Rangel: En primer lloc agrair els vots favorables, i comentar al senyor Lledó
dues coses, la pròrroga aquesta és per una qüestió de calendari d’adjudicació perquè
no  coincideixi  l’adjudicació  amb  els  mesos  d’estiu,  en  el  moment  en  què  s’estan
portant a terme els serveis, que és quan tenim més problemes. El segon dels temes a
què vostè fa referència no té res a veure amb el que jo li estic dient, i que sí que tenen
referència al  que el  Partit  Socialista,  quan estava a l’oposició,  li  va  plantejar,  crec
recordar,  el  febrer  o  el  març  de  2009,  quan  vostè  plantejava  una  adjudicació  per
urgència d’uns estudis previs per analitzar  un esborrany del  plec de condicions de
residus, no em vull equivocar. Per tant, parlàvem, no tant de continguts, parlàvem de
formes, i no em faci parlar de formes ni dels elements que tenien o que incorporaven
aquestes formes.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:
 

Atès el contracte signat el dia 31 de maig de 2002 entre l’Ajuntament de Palafrugell i
UTE SANEJAMENT PALAFRUGELL, per la recollida d’escombraries,  neteja viària i
neteja de platges del municipi de Palafrugell, que en la seva clàusula quarta establia
una durada de 10 anys, del 30 de setembre de 2002 al 30 de setembre de 2012.
 
Atès el contracte signat el dia 22 de maig de 2006 entre l’Ajuntament de Palafrugell i
Gestió Ambiental de Residus SL, per la gestió de la Deixalleria Municipal i el servei de
recollida selectiva porta a porta del municipi de Palafrugell, que en la seva clàusula
tercera establia una durada del dia 1 de maig de 2006 fins el 30 de setembre de 2012.
 
Atès  que  actualment  s’està  redactant  l’esborrany  de  plec  de  clàusules  econòmico
administratives i tècniques que ha de regir el  contracte administratiu de la recollida
d’escombraries, neteja viària i neteja de platges, gestió de la Deixalleria Municipal i el
servei de recollida selectiva porta a porta.
 
Atès el que estableix l’article 235 del decret 179/1995, pel que s’aprova el Reglament
d’Obres, activitats i serveis, conforme es pot fer una pròrroga addicional extraordinària
a la finalització del contracte, que en aquest cas aniria del dia 1 d’octubre de 2012 al
30 d'abril de 2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gomez, Prats, Pujol,  i  les senyores Frigola i  Montalban (CiU),  els senyors
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Sabrià,  Vilà,  Lledó,  i  la  senyora  Farrarons  (ERC),  total  quinze  vots  a  favor;  i  les
abstencions dels , el senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total sis abstencions

Primer.- Prorrogar, del dia 1 d’octubre de 2012 al 30 d'abril de 2013 (7 mesos), el
contracte administratiu de la recollida d’escombraries, neteja viària i neteja de platges,
que l’Ajuntament té concertat amb UTE SANEJAMENT PALAFRUGELL.
 
Segon.- Prorrogar, del dia 1 d’octubre de 2012 al 30 d'abril  de 2013 (7 mesos), el
contracte administratiu de gestió de la Deixalleria municipal i recollida selectiva porta a
porta, que l’Ajuntament té concertat amb GESTIÓ AMBIENTAL DE RESIDUS SL.
 
Tercer.- Notificar aquest acord a les caps de les àrees de Medi Ambient i  Serveis
Municipals.

20.- PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ DISCONTINU PA-
1.2,  A/B,  CARRER  FLAÇÀ-LA  PUNXA  I  TURÓ  DEL  BRUGUEROL,  DE
PALAFRUGELL.- Proposta de fraccionament de l’aportació les garanties del 12%
de les obres d’urbanització. Acceptació.-
 
El  senyor  Fernández  intervé  manifestant  que  aquesta  és  una  proposta  de
fraccionament de l’aportació de garanties, que el que fa és portar a aprovació que la
garantia es pugui fraccionar en quatre parts. Aquesta tema va passar per Comissió
Informativa.
 
- senyora Rivas: Jo demanaria que es modifiques l’acta de la Comissió Informativa i
que ho constés, perquè no hi consta.
 
- senyor Fernández: d’acord, en prenem nota i quan fem la nova reunió de la comissió
Informativa es dirà i s’esmenarà, però jo sé que hi era perquè és un tema que hauria
d’haver passat pel Ple anterior i que es va retirar de l’ordre del dia, per tant, potser ja
havia passat per l’anterior Comissió Informativa i com que no hi va haver cap mena de
modificació ja no es va incloure a la darrera Comissió, en tot cas, ja ho subsanarem.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:
 

Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària celebrada el 28 d’abril de 2011,
va aprovar definitivament el Projecte d’urbanització del polígon d’actuació discontinu
PA-1.2 A/B, carrer Flaçà-La Punxa i Turó del Bruguerol, de Palafrugell, supeditant la
publicació del corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província i, per tant, la seva
executivitat, a la prèvia aportació a la Tresoreria Municipal de la garantia del 12% del
valor de les obres d’urbanització, per un import de 57.264,61 €.
 
Atès que, en data 28 de setembre de 2011, es va requerir als representants legals de
la comunitat  de reparcel·lació del  polígon d’actuació discontinu PA-1.2 A/B,  i  de la
societat  Roda  Lluna  Inmobiliaria,  SL,  perquè  efectuessin  l’ingrès  a  la  Tresoreria
Municipal  del  citat  aval  per  poder concloure el  tràmit  d’aprovació d’aquest  projecte
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d’urbanització.
 
Atès que en data 14 d’octubre de 2011, amb registre d’entrada núm. 15.368, el senyor
Enric  Piera  Puigbó,  actuant  en  representació  de  la  comunitat  reparcel·latòria  del
polígon d’actuació discontinu PA-1.2 A/B, va presentar una proposta de fraccionament
de  les  garanties  del  12%  de  les  obres  d’urbanització,  d’acord  amb  les  quotes
corresponents  a  les  participacions  dels  socis  que  conformen  l’entitat  Roda  Lluna
Inmobiliaria, SL, però sense aportar cap tipus de documentació justificativa sobre el
percentatge de participació de cadascun dels socis a l’esmentada societat.
 
Atès que en data 27 d’octubre de 2011 es va fer un nou requeriment al senyor Enric
Piera  Puigbó,  representant  de  la  comunitat  reparcel·latòria  del  polígon  d’actuació
discontinu  PA-1.2  A/B  i  de  la  societat  Roda  Lluna  Inmobiliaria,  SL,  sol·licitant  la
presentació de documentació justificativa suficient sobre el percentatge de participació
de cadascun dels socis a l’entitat Roda Lluna Inmobiliaria, SL.
 
Atès que en data 1 de febrer de 2012, amb registre d’entrada núm. 1.444, la senyora
Carmen Morera Serra, Administradora Única de l’entitat Roda Lluna Inmobiliaria, SL,
va  presentar  un  escrit,  acompanyat  de  quatre  avals  bancaris,  en  concepte  de  les
garanties del 12% de les obres d’urbanització del citat polígon, d’acord amb el següent
quadre:
 
SOCI  TITULAR
AVAL

SOCIS AVALATS QUOTES
AVALADES

QUANTIA
AVALADA

Decaulión, SL Decaulión, SL 25,80%  

 Carmen Morera Serra   3,40%  

                    Total                     29,20%          16.721,27 €

Emerging, SL Emerging, SL 27,50%  

 Laura  Virginia  Alonso
Escartín

  1,70%  

                    Total                     29,20%          16.721,27 €

Señal Control, SA Señal Control, SA                    20,80%          11.911,04 €

Inversora  de
Llafranc, SA

Inversora  de  Llafranc,
SA 

                   20,80%          11.911,04 €

TOTAL                   100,00%          57.264,62 €
 
Atès que,  al  no  existir  un  acord  municipal  concret  acceptant  la  proposta  de
fraccionament de les garanties del 12% de les obres d’urbanització d’aquest polígon,
no s’han pogut comptabilitzar els quatre avals citats, pel que és necessari un acord
municipal acceptant la proposta de fraccionament d’aquestes garanties.
 
Atès que  en  data  13  de  febrer  de  2012  el  senyor  Enric  Piera  Puigbó  va  aportar
documentació complementària justificativa de la constitució de la societat Roda Lluna
Inmobiliaria, SL.
 
Atès l’informe emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, en
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data  28  de  febrer  de  2012,  on  manifesta  que  la  garantia  del  12%  de  les  obres
d’urbanització ha de ser prestada per la mateixa promotora del projecte d’urbanització,
es a dir, la societat Roda Lluna Inmobiliaria, SL que és, en definitiva, la obligada, de
conformitat amb el que estableixen els articles 127 i 136.2 del Reglament 305/2006, de
la Llei d’urbanisme, en tant que aquesta normativa sempre fa referència a les persones
propietàries de la comunitat reparcel·latòria.
 
Atès que al mateix informe considera que la proposta del fraccionament de l’aval del
12% de les quotes d’urbanització en diferents aportacions fins aconseguir el 100% del
mateix per part dels socis que integren la societat propietària dels terrenys es tracta,
en tot  cas, d’un acord intern entre els membres de la societat  que, en principi,  no
hauria de tenir cap transcendència ni hauria de ser ratificat per aquest consistori. Ara
bé, l’aval bancari com a mitjà ordinari de garantia, té per objectiu garantir el pagament
de la quantitat avalada. Si es complís el fet que ha de donar lloc al seu pagament,
aquest està plenament assegurat pel Banc que avala l’obligació. Si el banc garanteix el
pagament  de  la  quantitat  avalada  l’efectivitat  d’aquesta  garantia  compleix  les
condicions que exigeixen els usos del tràfic diari.
 
Atès el que disposen els articles 96 i 97.1 i 2 del Text refós de la Llei de contractes del
sector públic 3/2011, que regula les garanties admeses en els contracte celebrats per
les Administracions Públiques i, entre elles, contempla els avals bancaris; l’article 102
del  citat  Text  refós de la  Llei  de contractes  del  sector  públic  3/2011;  i  els  articles
l’article 1837 i 1847 del Codi Civil.
 
Atès que, a títol de conclusió, l’Assessora Jurídica Municipal considera que, d’acord
amb  la  normativa  citada,  és  pot  admetre  que  l’aval  sigui  constituït  per  terceres
persones diferents del  deutor,  indicant que en el  cas plantejat  es tracta dels socis
integrants de la societat propietària dels terrenys inclosos en el projecte d’urbanització
i en tant que el fraccionament de l’aval es correspon amb el 100% de la garantia del
12% de les obres d’urbanització i que es tracta d’un aval bancari per donar compliment
precisament a les obres d’urbanització del polígon d’actuació discontinu PA1.2 A/B,
carrer Flaçà - La Punxa i  Turó de Bruguerol,  a Palafrugell,  apuntant finalment que
l’únic inconvenient és que, en cas d’incompliment, s’hauran d’executar els quatre avals
dipositats  per  donar  compliment  a  la  totalitat  de  la  garantia  del  12% que  s’hauria
d’haver prestat amb un únic aval.

Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 20 de febrer de
2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Acceptar la proposta de fraccionament de les garanties del 12% de les obres
d’urbanització del polígon d’actuació discontinu PA-1.2 A/B, carrer Flaçà-La Punxa i
Turó  del  Bruguerol,  de  Palafrugell  d’acord  amb  les  quotes  corresponents  a  les
participacions dels socis que conformen l’entitat Roda Lluna Inmobiliaria, SL, segons el
quadre transcrit anteriorment en aquest mateix acord.
 
Segon.- Procedir a la comptabilització dels quatre avals presentats al Registre General
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de l’Ajuntament, presentats pels socis avaladors que s’indiquen i per les quantitats que
també es detallen al quadre següent:
 
SOCI  TITULAR
AVAL

SOCIS AVALATS QUOTES
AVALADES

QUANTIA
AVALADA

Decaulión, SL Decaulión, SL 25,80%  

 Carmen Morera Serra   3,40%  

                    Total                     29,20%          16.721,27 €

Emerging, SL Emerging, SL 27,50%  

 Laura  Virginia  Alonso
Escartín

  1,70%  

                    Total                     29,20%          16.721,27 €

Señal Control, SA Señal Control, SA                    20,80%          11.911,04 €

Inversora  de
Llafranc, SA

Inversora  de  Llafranc,
SA 

                   20,80%          11.911,04 €

TOTAL                   100,00%          57.264,62 €
 
Tercer.- Disposar la publicació al Butlletí Oficial de la Província de Girona de l’edicte
corresponent a l’aprovació definitiva del Projecte d’urbanització del polígon d’actuació
discontinu PA-1.2 A/B,  carrer  Flaçà-La Punxa i  Turó del  Bruguerol,  de  Palafrugell,
adoptat pel Ple Municipal a la sessió ordinària del 28 d’abril de 2011, al haver-se donat
compliment a l’apartat Segon d’aquest acord.
 
Quart.- Notificar  aquest  acord  al  senyor  Enric  Piera  Puigbó,  a  la  senyora  Carme 
Morera Serra, a l’entitat Roda Lluna Inmobiliaria, SL, a la resta de societats i persones
que  conformen  aquesta  entitat,  i  a  les  àrees  de  Tresoreria  i  Intervenció  de
l’Ajuntament.

21.-  SENTÈNCIES  REFERIDES  A  L’ÀREA  D’URBANISME  I  OBRES.-
Coneixement.-

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en
el recurs ordinari número 492/2010, interposat pel senyor Javier Rocha Navarro i la
senyora Isabel Rey Pérez contra l’acord de Junta de Govern Local de data 23 d’abril
de 2010 que ordenava l’enderroc d’una piscina i de les obres d’augment de volum de
nova planta en un habitatge unifamiliar a la parcel·la 72 del polígon 2 del cadastre de
rústega de Palafrugell,  realitzats sense llicència i  contra planejament urbanístic  del
municipi, per la qual s’estima el recurs interposat per la representació dels reclamants,
i  anul·la la resolució recorreguda, atès que s’aprecia la caducitat de l’expedient de
restauració  de  la  legalitat  urbanística alterada on  s’ordena l’enderroc  de les  obres
il·legals.
 
Atès la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en el
recurs ordinari número 83/2007, interposat per la societat Diademar 2000, SL contra
les següents resolucions:
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• Resolució de l’Alcaldia de Palafrugell, de 18 de gener de 2007, per la qual es
requereix  al  demandant,  Diademar  2000,  SL,  per  tal  que deixi  lliure  l’espai
qualificat com a vialitat pública que ocupa la recurrent en el carrer Illa Blanca
24-26,  amb  advertiment  que  en  cas  contrari  l’Ajuntament  obriria  expedient
sancionador i, en el seu cas, procediria a l’execució subsidiària a costa seva i
se’l requeria per tal que s’ajustés a la legalitat, sol·licitant, si fos procedent, la
llicència corresponent en relació amb les obres realitzades sense llicència i que
consten en la dita resolució. I que consistien en la construcció d’un voladís i
d’una piscina, sense perjudici que, si no eren legalitzables o no se li concedia la
llicència, l’Ajuntament disposaria l’enderroc d’allò que no s’ajustés a la legalitat,
així  com que retirés totes les terres que ocupaven la zona verda pública al
carrer del Port de la Malaespina, de Tamariu, amb la mateixa advertència que
en el cas anterior.

•
• Resolució de l’Alcaldia de Palafrugell, de 5 de març de 2007, per la qual es

donava trasllat d’aquesta Resolució al Registre de la Propietat de Palafrugell
per  tal  que  es  procedís  a  la  seva  anotació  en  la  finca  de  la  demandant  i
s’ordena advertir a Sorea, SA i a Endesa Distribució Elèctrica, SL per tal que no
concedeixi  la  connexió definitiva  a la  demandant  per  a  la  finca expressada
sense disposar de la corresponent llicència de primera ocupació.

–
• Resolució de 23 de setembre de 2008, de l’Alcalde de Palafrugell, en la que es

disposa la suspensió cautelar del subministrament d’aigua i energia elèctrica a
l’habitatge del carrer Illa Blanca, 24-26, de Tamariu, i requerir a Sorea, SA i a
Endesa Distribució Elèctrica, SL per tal que procedissin a la suspensió cautelar
d’aquests subministres.

La  sentència  estima en  part  el  recurs  contenciós  administratiu  interposat  per  la
representació del reclamant, i anul·la els dos primers pronunciaments de la Resolució
de 18 de gener de 2007, per no ser conforme a dret, i declara conformes a dret el
tercer  pronunciament  de  la  dita  Resolució,  així  com  els  pronunciaments  de  les
Resolucions dictades en data 5 de març de 2007 i 23 de setembre de 2008.

La  Sentència dictada  considera  pel  que  fa  als  pronunciaments  que  anul·la  de  la
Resolució de data 18 de gener de 2007 entenent que els obres realitzades per la
demandant  es  van executar  autoritzades per  una llicència  d’obres  de l’Ajuntament
malgrat que aquestes obres s’han executat sobre sòl destinat a vialitat pública.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 19 de març de
2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda donar-se per assabentat de les esmentades sentències.

A.3) COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LES PERSONES

22.-  REGLAMENT PER A L'ÚS I  LES CONDICIONS DELS LOCALS SOCIALS.-
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Aprovació inicial.-

Intervé la senyora Mauri, manifestant que aquest document és el resultat del treball
que va fer la Comissió Redactora, que a partir d’un document base, d’un esborrany
que va presentar al govern i on s’hi varen incorporar les aportacions que va fer el grup
de l’Entesa i el d’Esquerra Republicana de Catalunya. Es va consensuar a la Comissió
i és una aprovació inicial.  Aquest reglament el que fa és definir que són els locals
socials  i  quines  finalitats  tenen,  qui  en  pot  ser  usuari  o  usuària,  quins  requisits
d’utilització hi ha, i també el procediment per obtenir l’autorització pel seu ús. Aquesta
autorització  es  publicitarà  també  a  la  plana  web,  però  s’ha  d’obtenir  a  través  de
l’Oficina d’Atenció ciutadana, encara que el permís es dóna per Decret d’alcaldia. I
també la normativa de funcionament intern dels locals socials municipals, en quant a
horaris, aforaments, etc.
Aquest reglament té un annex,  unes disposicions addicionals on diu que qualsevol
modificació haurà de ser aprovada pel Ple de l’Ajuntament, i que hi ha una annex amb
el directori dels locals socials municipals, en el que hi consten les dades de l’adreça,
les dades de l’equipament, superfície, capacitat de persones, inventari de béns mobles
i els usos possibles.
 
- senyor Guerra: D’entrada, el nostre grup està d’acord amb que es reguli l’ús dels
locals socials, l’únic que sí m’agradaria ressaltar, tal com diu la senyora Mauri, fer més
fàcil la interpretació de la reglamentació, perquè tal com varem veure a la reunió, no
quedava massa clar. 
  
- senyora Rivas: Agraïm que s’hagi fet aquest reglament, ho agraïm perquè aquest
Reglament sorgeix d’una petició feta en una moció que va presentar el nostre grup de
l’Entesa, tot i que no es recollia tot el que demanàvem, perquè demanàvem també que
hi hagués tot el tema econòmic, aquí només es reglamenten els usos, però així ho
varem aprovar per unanimitat i ho varem pactar, i agraïm també que s’hagi redactat en
una comissió de treball, en la qual tots els grups hem pogut opinar. S’hi ha incorporat
moltes  de  les  esmenes  que  com  a  grup  varem  presentar  i  que  tal  i  com  varem
manifestar a la Comissió Informativa, són esmenes que provenen de l’experiència del
dia  a  dia,  i  que  per  tant,  consideràvem que valia  la  pena que a través  d’aquesta
experiència es pogués recollir les possibles complicacions que poden anar apareixen
en el funcionament diari d’aquests locals a través de les entitats, de les associacions o
del propi Ajuntament. Estem en l’aprovació inicial,  tal com varem dir a la Comissió
Informativa  hi  donem el  vot  favorable,  però  també  ens  reservem acabar  de  llegir
detingudament  aquest  document  per  si  podem  fer-hi  alguna  aportació  més  en  el
període  d’informació  pública  que  suposo  que  obriran  ara,  i  per  tant,  quedarà  per
l’aprovació definitiva, calculen d’aquí a un parell de mesos. 
 
- senyor Vilà: Trobem positiu la gran diversitat de funcionaments i usos que hi havia
d’aquests locals, i poder-ho unificar en un sol document, però caldrà estar amatent,
sobretot als diversos convenis específics que s’hauran de fer, perquè no acabem amb
diferenciacions significatives de cada local i al cap del temps estiguem en la mateixa
situació que estem ara.
 
- senyora Mauri: Només dir als grups que en cas que hi hagués al·legacions, el que
proposaríem seria una altra reunió de la Comissió redactora, per mirar si també podem
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arribar a un consens final. I pel que fa al redactat, senyor Guerra, s’intentarà fer-lo el
més clar possible, però això a vegades ve donat per la normativa administrativa pròpia,
de l’Ajuntament, que és prou complicada d’entendre.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:
 

Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord
amb el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55
del Text refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels
ens locals (ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals (ROF).
 
Atès que la Junta de Govern Local, en sessió del dia 9 de desembre de 2011, va
aprovar la creació d’una Comissió redactora del Reglament per l’ús i les condicions
dels locals socials dels quals disposa l’Ajuntament de Palafrugell.
 
Atès l’esborrany de Reglament per a l’ús i les condicions dels locals socials, redactat
per l’esmentada Comissió.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  inicialment  el  Reglament  per  a  l’ús  i  les  condicions  dels  locals
socials, redactat per la Comissió redactora del reglament.
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquest reglament a informació pública per un
termini de trenta dies, en la forma i als efectes previstos per l’article 63 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), aprovat pel Decret 179/1996, de 13
de maig.
 
Tercer.- Aprovar  mitjançant  Decret  d’Alcaldia,  en  el  termini  d’un  mes  a  partir  de
l’aprovació definitiva d’aquest reglament, un directori dels locals socials municipals, en
el  qual  hi  han  de  constar  les  següents  dades:  adreça  i  dades  de  l’equipament,
superfície, capacitat, inventari de béns mobles i possibles usos possibles.

23.-  ADHESIÓ  A  LA  CONSTITUCIÓ  DE  LA  MESA  DE  SALUT  JOVE  DE
PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé la senyora Montalban manifestant que la proposta de constitució de la Mesa de
Salut Jove, té l’origen en un programa que es va dur a terme al municipi a través del
Departament de Salut, salut als barris. És a través d’aquest programa que es detecta
que en temes de salut i joves, hi ha un camp per recórrer i que des de l’Ajuntament hi
podem contribuir. Així neix la proposta de la constitució de la Mesa de Salut Jove, que
té com a objectiu la promoció de la salut,  fomentant entre els joves els estils i  els
hàbits de vida saludables per incrementar el control de la salut i millorar-la. Es pretén
dur a terme a través de la cooperació i la coordinació entre tots els agents i totes les
organitzacions que duen a terme tasques de la promoció de la salut en el municipi i
també agents que treballen indirectament en l’àmbit de la salut i constituir tots ells la
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Mesa de Salut. En definitiva es tracta de la facilitar aquesta coordinació d’intercanvi
d’informació  i  coneixements  i  la  posada  en  pràctica  dels  projectes  comuns.  Tots
aquests agents, constituiran el  plenari  de la mesa, i  serà des d’on es definiran els
objectius d’intervenció i a través de les comissions de treball s’abordaran les accions
específiques.  També  integrarà  la  Mesa  de  Salut,  una  comissió  coordinadora  que
s’escollirà des del plenari i també un Conseller directiu, amb la funció de representar,
defensar i promocionar tots els objectius de la mesa de Salut, tant a nivell intern com
institucional. Així doncs, engeguem un projecte que ens il·lusiona, perquè des d’aquest
equip de govern no només tenim la responsabilitat de garantir llocs de feina i habitatge
digne als joves del nostre municipi sinó que també volem anar més enllà i donar les
eines  necessàries  als  nostres  joves  perquè  puguin,  en  definitiva,  millorar  la  seva
qualitat de vida, viure millor, ja que ells són el futur del nostre municipi, i és per això
que, finalment, demanem l’adhesió de tots els grups polítics, a la constitució d’aquesta
mesa de salut jove.
 
-  senyora  Rivas:  Tal  i  com  ja  ens  vàrem  pronunciar  a  la  Comissió  Informativa,
nosaltres tenim certs dubtes sobre aquesta Mesa de Salut Jove a Palafrugell. Abans
d’això,  però,  ens  agradaria  que se’ns  aclarís  una cosa,  el  títol  del  que votem,  és
adhesió a la constitució de la mesa de Salut Jove de Palafrugell, a nosaltres ens sobra
la paraula adhesió, el que fem és constituir la mesa, com ens adherim a una mesa que
no està constituïda?, com ens adherim a una mesa que no està constituïda.
 
- senyor Fernandez:   A la proposta posa constitució i creació.
 
- senyora Rivas:   No, a l’acord de Ple posa adhesió  
 
- senyor Fernandez:  Ah, a la convocatòria, val. 
 
- senyor secretari:  El que ens varen dir des de Joventut i de Pla de Barris, era que en
principi  la  Mesa  de  Salut  Jove  no  era  de  Palafrugell,  sinó  que  l’Ajuntament  de
Palafrugell  s’adheria  a  una Mesa de  Salut  Jove  que estava  formada per  diversos
agents públics i privats.
 
- senyora Rivas:  Perdoni això és contradictori, vostès ens han passat a nosaltres un
documents que diu Mesa de Salut Jove, proposta de constitució i funcionament.
 
- senyor secretari:  La Mesa de Salut Jove desprès es constituirà en Consell Plenari i
allà es constituiran tots els agents socials, em penso que al mes d’abril o així.
 
- senyora Rivas:  Doncs si es constitueix allà perquè l’aprovem per Ple, perdoni em
sembla contradictori.
 
- senyor secretari:  Es perquè l’Ajuntament en formi part i participi en aquesta Mesa de
Salut Jove.
 
-  senyora  Rivas:  Però  si  qui  la  constitueix  és  l’Ajuntament,  qui  la  proposa  és
l’Ajuntament, com s’adherirà a una cosa que proposa ell.
 
- senyor Fernandez:  Jo entenc que el que hi ha a la proposta d’acord és constitució de
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la Mesa de Salut Jove, crec que això hauríem de ser capaços de posar-ho a votació,
desprès si quan haguem de remetre això ho hem d’ajustar ho ajustarem, però crec que
el que hem de votar és, no tant el que hi ha a l’ordre del dia sinó la proposta que és
constitució i creació.
 
- senyora Rivas:   Val, amb això hi estarem d’acord, només faltaria, però ens agradaria
deixalr  clar  que  no  és  l’adhesió  a  la  constitució  sinó,  senyora  Montalban  és  així,
constitució, no ens adherim a una cosa que no està constituïda, val, ja està, això era
un tema de detall sap que amb això soc molt puntillosa i sé que potser molesta però és
la feina que em toca fer, fiscalitzar el que fa el govern.
 
- senyor Fernandez:   Fa la seva feina.
 
- senyora Rivas:    Com varem dir a la Comissió Informativa a nosaltres ens genera
molts de dubtes aquesta taula, perquè tornem a fer i a constituir òrgans que dupliquen
feines que ja s’estaven fent i perquè encara no hem entès ni queda d’escrit enlloc, ni
tampoc se’ns ha explicat com es vincularà aquesta taula de salut amb organismes que
ja tenim creats com són la taula d’Entitats Socials, com és el Projecte Educatiu de
Ciutat, com és el Pla Educatiu d’Entorn o com és el Pla Local de Joventut o com són
les reunions de Directors  que es van  fent  habitualment,  reunions de Directors per
programar les accions que es porten a terme amb els joves que estan escolaritzats i
entenem  que  aquesta  taula,  el  que  fa  és  fer  accions  amb  els  joves  que  estan
escolaritzats per tan, de secundària i per tant en aquestes reunions de directors que es
feien des de l’Àrea d’Educació aquesta era una de les feines que es feia.  Per tant,
com es vincula aquesta Mesa amb tots aquests organismes que nosaltres ja tenim
creats? i per això entenem nosaltres que és com una duplicitat i que resulta que tenim
entitats  de  les  quals  no  diré  el  nom,  però  que  vostès  saben  que  la  seva  feina
segurament és només assistir a les reunions que els hi programa l’Ajuntament o que
els hi queda molt poc temps per fer altres coses perquè hi ha determinades Entitats
com he dit, que no els hi diré el nom, però que tots sabem qui són, que estan present a
tots els organismes que crea l’Ajuntament i a més a més, hi trobem a faltar i molt l’Àrea
d’Educació, com és possible que en un lloc on es parla d'incidir sobre els joves que
estan escolaritzats en secundària no hi hagi en la composició, la regidora, perdo el
regidor o la Cap d’Àrea d’Educació, això nosaltres no ho acabem d’entendre, suposo
que ara no es pot modificar perquè és una aprovació que no és inicial sinó que és
l’aprovació  directe,  ens  preocupa  una  mica  que  això  no  hi  sigui.  D’altra  banda
nosaltres a la Comissió Informativa varem demanar la possibilitat que un representant
dels grups polítics hi fossin i això veiem que s’ha recollit, el que passa és que se’n ha
recollit  estar  al  plenari,  perfecte,  i  se’n  ha  recollit  estar  sense  vot,  que  no  tenim
importància  els  grups  municipals?,  que  tenen  més  importància  les  Entitats  o  les
Associacions que no els grups?, els grups som nosaltres com oposició i son vostès
com  a  govern  també,  per  tant,  no  ho  acabem  d’entendre,  malgrat  s’hagi  recollit
aquesta petició amb la qual se’n deixi anar sense vot, i que se’n convidi sense vot a la
Junta  Local  de  Seguretat  ho  entenem  perfectament,  només  faltaria,  aquí  és  una
decisió que vostès prenen com a govern i ho fan i és per aquest motiu que nosaltres
ens abstindrem, en abstindrem a l’espera de com funciona aquesta Mesa, de quina és
l’assistència  de  les  Entitats  que  vostès  convoquen  i  ho  valorarem  d’aquí  un  any
desprès d’aquestes tres reunions que vostès tenen previstes fer durant aquest any,
perquè coincideixi amb el curs escolar i esperem que tal i com ens va dir la regidora
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les entitats estiguin tant entusiasmades amb aquesta Mesa de Salut Jove, gràcies.
 
- senyor Vilà:   Gràcies senyor Alcalde.  Primer entenem que la tramitació tal i com va
dir  la regidora és una aprovació directa no hi  ha cap aprovació inicial  i  per tant si
hagués sigut una aprovació inicial haguéssim potser votat a favor i ens abstindrem,
perquè hi ha coses que no entenem. Primer tenen uns objectius molt genèrics, és a
dir,  té  un bon nom, explica molt  bé les coses però no concreten cap objectiu.  La
composició  de  membres  la  trobem  molt  inoperativa  com  moltes  altres  últimes
comissions,  hi  ha  molta  gent.  Tampoc s’ha  dit,  tal  com han dit  els  companys  de
l’Entesa, com es coordinen amb aquests organismes que ja estan funcionant.  Diu que
aquesta  Mesa  la  programació  és  durant  el  període  escolar,  nosaltres  enteníem
aquesta  Mesa  Jove,  no  només  pels  joves  que  estan  escolaritzats,  avui  en  dia  la
joventut  crec  que  arriba  més  endavant  del  que  pensem  habitualment  que  acaba
l’escolaritat.  Perd oportunitat de fer una política transversal, no només durant el curs,
és el que estava comentant, també s’ha de poder lligar totes les problemàtiques que
detectava les conclusions de l’informe de pobresa, el PLIS. S’ha de treballar tots els
àmbits de joventut. Nosaltres els proposem de deixar-ho sobre la taula per casar-ho
amb altres  temes que també han plantejat  i  que  a  la  Comissió  Informativa  es  va
tractar,  com seria  la Ciutat  Educadora amb els  Plans Educatius d’Entorn,  amb els
altres organismes, amb les valoracions del PLIS, i també com es vehicula la joventut
que ja no va a l’escola, per tant la nostra proposta és que ho deixin sobre la taula,
intentin  tornar  a  presentar  aquest  document  que  lligui  tot  això  i  si  volen  tirar-ho
endavant el nostre vot serà l’abstenció. 
 
- senyora Montalban: Tant per la regidora de l’Entesa i el senyor Vilà, si s’han llegit el
document veuran que incideix entre joves entre 14 a 29 anys, no només a joves en
període escolar, sinó que anem més enllà, inclús podem incloure els joves de 12, vull
dir  que les edats les  hem posat  que siguin  una mica flexibles això  ho diu aquest
document que se’ls hi va passar.  La tramitació?, com ja els hi vaig comentar a la
Comissió ha estat una qüestió de calendari, de fet, sí que s’ha posat una periodicitat
del  curs  escolar,  per  posar  un  temps  d’activitat  que  crec  que  és  el  més  adient,
interessa que al mes de juny ja s’hagin organitzat tots els projectes i activitats, de fet
va  ser  un  requeriment  dels  representants  dels  centres  educatius,  perquè  així  ells
també s’organitzaran amb les seves, de cara al curs que els hi arriba i de fet, hi ha tot
un treball previ d’aposta en comú, de projectes en comú i aquest treball previ no es fa
en dos dies, es necessita un temps i per això ho hem portat a aprovació potser saltant-
nos alguns tràmits i d’això en demanen disculpes si s’escau, però, veiem que el temps
se’ns posava a sobre i la nostra intenció és tirar endavant aquest projecte. Pel que fa
als  representants  polítics  municipals  dels  altres  grups,  la  petició  ja  la  va fer  en la
Comissió i si que en un inici no ho havíem contemplat, precisament perquè no volíem
polititzar  el  que és el  plenari  on tenim tots els  agents de salut,  jo  entenc senyora
regidora que vostè vulgui participar a tot arreu perquè es clar, tants anys governant és
normal no, però bé, nosaltres ho hem valorat i atesa la voluntat d’aquest govern de fer
participar els grups municipals, atesa la seva petició del dia de la Comissió, doncs ho
hem valorat  i  finalment els hem inclòs sense vot,  precisament per això,  perquè no
volem que hi hagi cap influència política en les decisions d’aquest plenari.  No sé si
estic contestant a totes les preguntes,  per part nostra res més, que ens sap greu que
s’abstinguin,  perquè  és  un  projecte  que  hi  tenim molta  il·lusió  i  simplement  és  la
coordinació de tots els projectes que ja existeixen. Per cert, l’entusiasme de les entitats
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i  dels  agents,  doncs miri,  només dir-los  que tots  aquests  dies  ens han fet  arribar
vuitanta-set possibles accions, projectes, activitats, vull dir que si això vol dir que aquí
s’obliga no, aquí la incorporació d’un agent o una entitat és voluntària i a més a més, la
seva participació no ha de ser continua en el temps, sinó que depèn del projecte que
s’estigui organitzant i seran uns agents o uns altres, és totalment voluntari, res més.
Gràcies.
 
- senyor Vilà:  Està molt bé aquesta intenció com ha dit vostè, d’intentar coordinar tots
els  actes que es vulguin  fer  a  les  escoles,  doncs directament  des de la  regidoria
d’Educació  es  podia  crear  fer  directament  aquesta  coordinació  de  totes  aquestes
activitats a les escoles i deixem el tema de la Mesa de Salut Jove per un altre moment
on es puguin  recollir totes aquestes altres coses que s’han anat dient.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:
 

Atès que és intenció de l'Ajuntament de Palafrugell formar part de la futura creació i
constitució de la Mesa de Salut Jove de Palafrugell, per fomentar la cooperació entre
totes les organitzacions que duen a terme tasques de promoció de la salut al muncipi,
amb l'objectiu de facilitar la coordinació de les actuacions, l'intercanvi d'informació i
coneixements, així com el disseny i la posada el pràctica de projectes conjunts.

Atès que l'Ajuntament de palafrugell, d'acord amb el que estableix l'article 25.2 i 28, de
la Llei 7/1985, reguladora de les Bases de Règim Local, té competències en matèria
de promoció de la salut.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  i  els
senyors Gomez, Prats, Pujol, i les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el
senyor Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa), la senyora Galiana i el senyor
Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions

Primer.- Aprovar la participació de l'Ajuntament en la creació de la Mesa de Salut Jove
de  Palafrugell,  amb  els  objectius,  funcions  i  composició  que  s'estableixen  en  les
normes de funcionament intern (s'adjunta annex).
 
Segon.-     Comunicar el present acord a la resta d'agents de salut de l'esmentada mesa,
als  efectes  de  poder-se  constituir  properament  en  Consell  Plenari,  i  entrar  en
funcionament.

24.-  DECLARACIÓ:  PALAFRUGELL  LINGÜÍSTICAMENT  SOSTENIBLE.-
Aprovació.-

Intervé el senyor Rocas manifestant que també soc molt puntillós o intento ser-ho, com
la regidora senyora Rivas,  i  m’agradaria també esmenar si  pogués ser el  títol  que
apareix  a l’ordre del  dia del  punt,  si  tothom hi  està d’acord,  aquí  a l’ordre del  dia
apareix el mot manifest,  quan entenem que la paraula que s’ajusta més a la pretensió
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del  document que es porta a aprovació és  declaració,  en tant  que es tracta d’una
manifestació d’intencions, per tant si els hi sembla bé, demanaria als diferents grups
que acceptin esmenar el títol que apareix a l’ordre del dia que és Manifest a favor de
Palafrugell  com a municipi lingüísticament sostenible  i  la proposta que faríem seria
Declaració: Palafrugell lingüísticament sostenible, que és de fet el títol que encapçala
el document que avui portem a plenari.  Com saben, enguany, l’oficina de Català de
Palafrugell  del  Consorci  per  la  normalització  lingüística  compleix  20  anys,  dues
dècades en que s’ha avançat molt en la catalanització del nostre entorn més quotidià,
plaques de carrers, senyalització viària i de carreteres, rètols de comerços, cartes de
restaurants,  documentació  de  moltes  empreses  i  etc.  Dues  dècades  en  què  han
passat  per  les  aules  dels cursos  de català  per  adults  milers  de persones,  tant  de
l’administració  pública  com treballadors  i  treballadores  de tot  tipus  d’empreses del
poble i rodalies, jubilats, aturats i milers de nouvinguts.  Dues dècades en que s’han
implementat  al  municipi  algunes campanyes  per  afavorir  l’ús  social  del  català  que
segur que tots recordem com ara la norma, català  sobre rodes, el teu nom en català,
dona corda al català, la declaració universal del drets lingüístics, encomana el català,
entre altres.  Al llarg d’aquest 2012, s’esdevindran diversos actes per celebrar aquests
20 anys de l’oficina de català  al  nostre  municipi  i  encoratjar  a tothom a continuar
avançant en aquest projecte comú de normalització de la nostra llengua.  Cinema en
català, contes del món a la Biblioteca, una gimcana lingüística, una exposició al teatre
municipal i l’acte central, el 20 d’abril, on a més d’explicar la feina feta durant el llarg
d’aquestes dues dècades es presentarà la declaració titulada genèricament Palafrugell
lingüísticament sostenible, redactada per aquesta oficina de Català i que avui portem
al plenari per tal que si aquest ho considera oportú sigui assumit pel consistori.  Una
declaració de nou punts que tal  com és diu al seu preàmbul, pretén reforçar i fomentar
a Palafrugell actitud que afavoreixin la sostenibilitat lingüística del Català en el nostre
municipi i mantenir viva la presència del nostre idioma, tot i reforçar-ne l’ús a partir de
tot un seguit d’intencions que pensem poder ser plenament compartides i assumides
per  tots  els  grups  del  consistori.   A  grans  trets  l’Ajuntament  mitjançant  aquesta
declaració es compromet a continuar donant suport a l'ensenyament de Català per
adults, en entendre que tothom té dret a aprendre català a qualsevol edat, a respectar
totes les llengües que es parlen al municipi, a continuar donant ple suport a l’Escola de
Catalana i  el Català com a llengua vehicular de l’ensenyament a Catalunya com a
factor de cohesió social, i d’altra banda, també assumeix el compromís de reforçar i
fomentar a Palafrugell unes aptituds que permetin la sostenibilitat del Català.  Així es
convida als catalanoparlants a parlar en qualsevol situació, es convida a reconèixer
l’esforç d’aquelles persones que aprenen a parlar  el  nostre  idioma,  es convida als
treballadors  i  treballadores  que  atenen  habitualment  el  públic  a  iniciar  sempre  la
conversa en català, es convida als usuaris de serveis a fer servir el català, es convida
als  comerciants  i  empresaris  de vetllar  pel  català  i  es  convida,  finalment,  als  nou
catalanoparlants a fer servir el català.  Com es pot veure en la declaració no hi ha
imposició de cap mena, es convida a partir de la convicció i el convenciment i s’intenta
persuadir a partir de la raó.  I una declaració que té un abast transversal interpel·la a
tothom, institucions, entitats, empreses i particulars en la defensa de la nostra llengua. 
És  per  això  que  demanem  el  suport  explícit  al  plenari  d’aquest  text,  amb  el
convenciment que serà un instrument útil per reforçar i fomentar en el nostre municipi
unes aptituds que permetin que el  català sigui sostenible i  que el  nostre patrimoni
lingüístic no s’hipotequi per les generacions futures, en aquest sentit dir-vos que en el
cas  de  ser  aprovada  aquesta  declaració  la  primera  acció  de  difusió  serà  la  seva
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publicació  en  versió  manifest  pel  Sant  Jordi  d’enguany,  així  mitjançant  aquest
document i a través, també, de la lectura continuada de Josep Pla, el proper 23 d’abril
ens proposaran transmetre a tots els ciutadans i ciutadanes de la nostre vila, la il·lusió i
l’obstinació de situar el català en el lloc que com a llengua pròpia li correspon.  
 
- senyora Galiana:  Nosaltres anunciem el nostre vot en contra perquè aquest manifest
no combrega amb les idees de política lingüística del Partit Popular.
 
-  senyora Rivas:  Sense cap mena de dubte donarem suport  a aquesta declaració
d’intencions i a més a més, trobem molt encertat per part del regidor senyor Rocas, el
canvi de nom i per tant que no sigui manifest sinó que sigui una declaració, així doncs
em  reitero  en  que  sense  cap  mena  de  dubtes  donarem  suport  a  la  declaració
d’intencions, el que molt bé ha explicat el senyor Rocas.  Esperem que sigui aprovada
i que es converteixi en aquest manifest pel dia de Sant Jordi i per tant, per l’inici de les
dotze hores  de lectura  continuada de Josep Pla,  perquè ens sembla  que és molt
encertat convertir-ho en manifest i aprofitem per celebrar aquests 20 anys de l’Oficina
de Català de Palafrugell i des d’aquí felicitem la feina que han portat a terme durant
tots aquests anys els professionals que es dediquen a ensenyar el Català, tant des
dels nivells més inicials, com els nivells més complexes, tasca que no és gens fàcil en
aquests moments, moltes gràcies.
 
- senyor Sabrià:  Be, jo començaré, felicitant també pels 20 anys de feina i molt bona
feina que hem fet amb el tema de la llengua a Palafrugell, però també els volia dir que
el text és d’una manca d’ambició que a nosaltres ens preocupa.  Llegiré fragments
molt  curts  i  no  m’hi  estendré  gaire  perquè  és  molt  tard,  però  diu  ple  suport  a
l’ensenyament de Català per adults, només faltaria, no crec que això ens faci fer un
pas endavant, crec que quan nosaltres portem temes al Ple, hem de pensar en fer una
passa més.  Convidar als catalanoparlants a parlar en català, això és l’objectiu d’avui
de  Palafrugell?,  aquest  era  l’objectiu  de  Palafrugell  fa  molts  anys,  garantir  que  el
comerç tingui la retolació en català, això és un pas enrere respecte el que ens marca
la llei, crec que aquí el que li demanem al govern és que ens presenti documents amb
ambició, aquest document ni el votarem a favor com a document de Palafrugell, però
és que encara ens sembla més greu que vulguem utilitzar aquest document com a
manifest de Sant Jordi, perquè Sant Jordi ha sigut una peça important no només per
Palafrugell, sinó com a País que ha sigut intervenir cada vegada amb les situacions i
context que s’estaven produint i hores d’ara la immersió lingüística és un tema tant
candent,  l’atac  a la llengua és un tema tant brutal que s’està produint a les illes i per
tant no entenem de cap manera que avui es presenti aquest document aquí i que a
més a més pretenem fer un pas enrere tant important a nivell de manifest de Sant
Jordi, ser capaços de posar sobre la taula els temes a nivell de llengua i sense ser
capaços de ser ambiciosos i per tant en aquest cas nosaltres ens abstindrem, sabem
que  ningú  dubte  del  nostre  respecte  la  nostra  llengua,  la  voluntat  de  fer  passos
endavant, però no entenem com després  de molts anys de grans manifestos, de molts
anys,  ni  estem parlant  de  la  nostra  etapa  sinó  de  moltes  etapes,  donant  des  de
Palafrugell adhesions intentant parar les agressions que venien de fora, i fent un pas
des de Palafrugell, que aquesta vegada  ens conformem amb tant poc i per tant des
d’Esquerra els anunciem des d’aquí la nostra abstenció.
 
-  senyor  Rocas:  En primer  lloc agrair  a l’Entesa el  seu vot  afirmatiu  i  de suport  i
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lamentar profundament l’abstenció d’Esquerra Republicana de Catalunya, no hi estic
d’acord en què aquest text elaborat per l’Oficina de Català de Palafrugell tingui una
manca d’ambició, jo crec que en tot cas el que està reflexant és una realitat que ells
potser  veuen  i  que  d’alguna  manera  intenten  millorar.  Li  he  de  dir  que  potser  a
 vegades aquesta voluntat d’ambició fa que com a l’últim manifest de Sant Jordi, ni la
Generalitat li hagués donat el suport, li vull recordar això també.  En tot cas, desprès
per contestar a la senyora Galiana, també lamento el vot en contra, vostè no combrega
amb  les  polítiques  lingüístiques,  nosaltres  no  combreguem  amb  les  polítiques
lingüístiques que defensa el PP del català a Catalunya. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès  que  l’Oficina  de  Català  de  Palafrugell  del  Consorci  per  a  la  Normalització
Lingüística (CPNL), en el seu vintè aniversari, ha redactat la Declaració  Palafrugell,
lingüísticament sostenible.
 
Atès  que  aquesta  declaració  té  per  objecte  reforçar  i  fomentar  unes  actituds  a
Palafrugell  que  permetin  que  el  català  sigui  sostenible  i  que  el  nostre  patrimoni
lingüístic no s’hipotequi per a les generacions futures.
 
Atès que aquesta declaració té un abast transversal i interpel·la tothom, institucions,
entitats, empreses i particulars, en la defensa de la nostra llengua.

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta amb els vots a favor dels senyors
Fernandez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gomez,  Prats,  Pujol,  i  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  el  senyor
Genover  i  les  senyores  Rivas  i  Recio  (Entesa),  total  catorze  vots  a  favor;  les
abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), total quatre
abstencions, i els vots en contra de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el
senyor Guerra (PxC), total tres vots en contra:

Primer.- Aprovar la Declaració Palafrugell, lingüísticament sostenible.
 
Segon.- Difondre la Declaració Palafrugell, lingüísticament sostenible en els mitjans de
comunicació  municipals  i  donar-la  a  conèixer  a  institucions,  entitats,  empreses  i
particulars.

A.4) CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN

25.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA PER PRESENTAR LES CONCLUSIONS DEL PLA DE MOBILITAT
URBANA I  EL POSTERIOR ESTABLIMENT D'UN PACTE PER LA MOBILITAT.-
Aprovació.-

Intervé el senyor Lledó manifestant que és molt tard, no sé si els hi ha arribat la moció
a temps als altres grups, crec que ja ho hem debatut també al punt del Pla de Mobilitat
i  només  llegiré  el  que  són  les  propostes  d’acord  que  són  les  que  han  sigut
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consensuades amb l’equip de govern i amb l’Alcalde al cap davant, i per tant entenc
que la nostra voluntat és que puguin ser aprovades per tothom:.  
El  primer  punt,  és d’acord amb els  treballs presentats en aquest plenari,  que hem
aprovat avui, es realitzarà el retorn a  tota la població de Palafrugell de les actuacions i
compromisos duts a terme, això ja ha sigut refrendat al punt que hem parlat del Pla de
mobilitat.   El  segon  punt  seria  continuar  amb  els  treballs  amb  els  diferents  grups
municipals,  per  tal  de consensuar el  redactat  final  del  Pla de Mobilitat  urbana que
s’articula  mitjançant  un  pacte  local.  També  és  el  que  hem  comentat.  I  finalment
constituir una comissió d’avaluació i seguiment del pacte local per la Mobilitat urbana
de Palafrugell formada pels diferents grups municipals.
Nosaltres  amb  aquest  redactat  creiem  que  recullo  l’esperit  del  que  varem  voler
presentar a la moció i també hem estat satisfets de que en aquest ple s’hagi aportat el
document del Pla de mobilitat per tant, entenem que aquest és el camí que volíem
iniciar i que hem de seguir.  Gràcies.
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, com que és una proposta consensuada pel govern, no
cal que digui quin serà el vot que farà el govern, dono la paraula als diferents grups si
volen posicionar-se, afegint que ens queden dos punts i  precs i  preguntes, per les
dotze no voldríem que, no haver de venir demà a les nou per fer el tema de precs i
preguntes.  
 
- senyora Galiana:  Nosaltres donarem el nostre suport a la moció, sempre hem estat a
favor  que  finalment  es  porti  a  terme  un  pla  de  mobilitat  i  que  tingui  la  màxima
participació possible i que esperem que aquest gran problema que té Palafrugell en
quan a la mobilitat l’acabem solucionant una mica entre tots.
 
- senyora Rivas:  Molt ràpidament, de fet crec que ja ens hem posicionat en el punt
número 6, quan era el punt de donar coneixement, compartim plenament l’exposició de
motius  que  ha  redactat  el  grup  d’Esquerra  Republicana  i  compartim  plenament
l’adopció dels acords que han estat consensuats pel govern i per tant i votarem a favor
sense cap dubte.

Tot seguit  se sotmet a votació la moció d'Esquerra Republicana de Catalunya, per
presentar les conclusions del Pla de Mobilitat Urbana i el posterior establiment d'un
pacte per la mobilitat., per la la qual cosa, en conseqüència:

L'any 2010 es va aprovar per unanimitat del plenari de l'Ajuntament de Palafrugell el
pla de participació ciutadana. En aquest document, entre d'altres, s'especificava que
l’àmbit de decisió prioritari en el que la ciutadania de Palafrugell reclamava participar,
era en el de la mobilitat urbana a Palafrugell.
 
Fruit d'aixó, el govern de l’Ajuntament de Palafrugell formar per Entesa, Esquerra i
CiU,  va iniciar  la  redacció participada del  Pla de Mobilitat  Urbana l’any 2010 amb
l’objectiu  d’obtenir un document estructurat, prioritzat, participat i el més consensuar
possible amb els diferents  actors de la societat,  per  a esdevenir  un instrument  de
públic de planificació de la mobilitat local i una guia per a la presa de decisions sobre
les  actuacions  municipals  referents  a  la  mobilitat  (vianants,  vehicles,  particulars,
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transport públic).
 
L’inici de la redacció d’aquest document va ser informat a tots els grups municipals que
formaven l’anterior consistori per a obtenir la major complicitat i participació possible
en un tema tant sensible i important com la mobilitat a Palafrugell.
 
Així mateix, es va informar que l’aprovació definitiva del Pla de Mobilitat Urbana de
Palafrugell es produiria un cop passades les eleccions del maig de 2011 per a deixar
en  mans  del  nou  govern  entrant,  el  tancament  del  Pla  de  Mobilitat  Urbana,  la
priorització  de  les  actuacions  a  dur  a  terme  i  el  retorn  de  la  informació  i  de  les
decisions preses degudament justificades a la població.
 
Durant la fase inicial de diagnosi es van realitzar personalitzades amb diferents actors
principals en els temes de mobilitat, com són: Policia local, el Consell de la Gent Gran,
Associació d’Arquitectes, SARFA, Agrupació de taxistes, ACOPA, Associació Turística
de  Palafrugell,  Centre  Tramuntana,  Salvem  el  Crit  i  les  escoles  i  instituts  de
Palafrugell.
 
Un  cop  finalitzada  la  fase  de  diagnosi  es  va  iniciar,  el  març  de  2011,  el  procés
participatiu obert a tota la ciutadania de Palafrugell, primerament amb la comunicació
del calendari de participació, després amb una jornada informativa de presentació de
la diagnosi,  seguidament  un taller  participatiu  sobre la diagnosi,  posteriorment  una
reunió  informativa sobre les propostes tècniques que es derivaven del Pla de Mobilitat
urbana  i  per  finalitzar  amb  una  jornada  participativa  el  30  d’abril  de  2011  sobre
prioritzar les propostes sorgides del la de Mobilitat urbana. 
 
Fruit  de  tot  aquest  procés  està  disponible  a  la  pàgina  web  de  l’ajuntament  de
Palafrugell, la “Memòria del procés participatiu en el marc de la redacció del Pla de
Mobilitat Urbana de Palafrugell”.
 
En el ple de gener d’enguany es va aprovar el Pla de Seguretat Viària de Palafrugell
que coincidia amb el Pla de Mobilitat Urbana en algunes de les seves propostes.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- D’acord amb els treballs presentats en aquest Plenari de 27 de març de 2012,
es realitzarà el retorn a tota la població de Palafrugell de les actuacions i compromisos
a dur a terme en el marc del Pla de Mobilitat Urbana.
 
Segon.- Continuar  amb els  treballs  entre els  diferents grups municipals  per  tal  de
consensuar el redactat final del Pla de Mobilitat Urbana, que s'articula mitjançant un
pacte local.

Tercer.-   Constituir una Comissió d'Avaluació i Seguiment del Pacte Local per a la
Mobilitat Urbana de Palafrugell, formada pels diferents grups municipals 

Intervé la senyora Farrarons manifestant que una vegada consultat amb el secretari,
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els comuniquem que durant la votació d’aquest punt Esquerra s’absentarà de la sala
perquè és l’única manera que el nostre vot no consti i   volem que el nostre vot no
consti perquè, per una banda ens és impossible votar-li en contra la moció, perquè
tractant-se de drets humans és una cosa que nosaltres no podem votar en contra,
tampoc ens podem abstenir pel mateix motiu és una cosa massa seriosa per abstenir-
nos, no podem votar a favor, d’una versió presentada per un partit que considera que
els drets dels ciutadans depenen del  seu origen i  és més,  un partit  que és capaç
d’escriure  tan  bé  el  que  escriu,  declaracions  totalment  xenòfogues  i  per  tant  ens
absentarem.

26.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  PLATAFORMA  PER  CATALUNYA,
DEMANANT  L'ALLIBERAMENT  D'ASIA  BIBI,  CONDEMNADA  A  MORT  A  LA
FORCA PER UN TRIBUNAL PAQUISTANES.- Aprovació.-

Intervé el senyor Guerra manifestant que serà molt breu, en realitat desprès d’aquest
numeret és igual.  Des de Plataforma per Catalunya l’únic que volem fer és una crida a
favor  de  l’alliberament  d’Asia  Bibi  que  és  una  senyora  Pakistanesa  que  està
condemnada al corredor de la mort, pel simple fet de ser cristiana i veure aigua d’un
pou musulmà, per tant la proposta que es fa és: 
Primer, el rebuig a la detenció i empresonament i condemna d’Asia Bibi, per part de les
autoritats Pakistaneses.  Segon, la revisió immediata de la pena de forca, la sentència
del jutge del districte pertinent, així com la resolució en forma absolució de l’apel·lació
presentada davant del Tribunal Superior de la ORE. Tercer, l’alliberament per part de
les autoritats pakistaneses d’Asia Bibi, immediatament i incondicionalment com també
que es garanteixi la seva seguretat física i la de la seva família de forma immediata. 
Demanar a les autoritats pakistaneses que acatin les normes internacionals en matèria
de  defensa  dels  drets  humans  així  com  els  compromisos  internacionals  que
proclamant frenar la persecució de cristians a països que apliquen la sana o la llei
islàmica.  I per últim  traslladar aquest acord al Ministeri d’Afers Extrangers del govern
central, a Secretaria d’Afers Estrangers de la Generalitat de Catalunya, al Consultat
General  del  Pakistan,  a  la  Conferència  Episcopal  això  com  a  la  organització
Humans     World.
 
-  senyor Gómez:  A aquest equip de govern no deixa de sorprendre-li  el  contingut
d’aquesta moció, se’ns fa estrany que parli  de drets humans quan vostè ha deixat
palesa de manera clara i reiterada en aquest plenari, la seva voluntat de discriminar a
les  persones  segons  la  seva  procedència,  i  això  una  mica  en  línia  del  que  li  ha
comentat la regidora d’Esquerra Republicana.  Malgrat tot, al tractar-se d’una moció de
temàtica supramunicipal donarem llibertat de vot.
 
- senyora Galiana:   Des d’aquest grup creiem que malgrat les idees que pugui tenir
Plataforma per Catalunya no hem de basar una moció en l’origen del grup municipal
que la presenta sinó en el contingut, per una qüestió que des dels nostres partits que
respectem als  altres  ens  sembla  que és  una qüestió  de  respecte  cap a  tots  i  de
respecte cap al company de Plataforma que no deixa doncs que és un companys més
del nostre consistori, per tant, atenent el contingut estricte de la moció que entenem
que  és  el  que  s’ha  de  votar  independentment  de  l’origen  del  partit  polític  que  la
presenti,  es  tracta  d’un atemptat  a  drets  humans i  des del  nostre  grup no donem
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llibertat sinó que hi votarem a favor.

Tot seguit, se sotmet a votació la moció presentada.
Voten a favor el senyor Guerra (PxC), la  senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP),
total tres vots a favor.
Voten en contra els senyors Vencells i Rangel i la senyora Mauri (PSC), total tres en
contra.
S'abstenen els senyors Fernandez, Rocas i la senyora Zaragoza (PSC), els senyors
Pujol, Gómez i Prats i les senyores Frigola i Montalban (CiU) i el senyor Genover i les
senyores Rivas i Recio (Entesa), total onze abstencions.

Vist el resultat d'empat d'aquesta primera votació, cal tornar a votar la proposta, per la
qual cosa, en conseqüència:

Atès que des de fa un any Àsia Bibi espera en el corredor de la mort d'una presó
 Pakistanesa pel compliment d’una injusta sentència de mort a la forca dictada per un
jutge de districte i que continua pendent d'apel·lació al Tribunal Superior de Lahore.
 
Atès que podria ser la primera dona al Pakistan executada per mitjà d'una forca i que
corre perill tant dins com fora de la presó, ja que podria ser assassinada en qualsevol
moment pels islamistes, tal com revelen fonts de l'ONG Sharing Life Ministry Pakistan,
o Joseph Francis, director del Centre per a Ajuda Legal i Resolucions (CLAAS) que
atén a cristians acusats de blasfèmia al Pakistan, que declarava fa poques setmanes
que tant ella com la seva família “no tenen futur en aquest país” o “ per sobreviure
hauran d'abandonar Pakistan” i reblava en un rotatiu del nostre país “al Pakistan els
cristians no tenim drets i estem perseguits”.
 
Atès que tant el governador de Panjab, Salman Taseer, com el ministre de minories
Shahbaz Bhatti van ser assassinats per demanar el perdó presidencial per a Àsia Bibi,
i que aquest país està aplicant la xara o llei islàmica de forma progressiva, amb les
conseqüències letals que això significa per a la defensa de la Declaració Universal
dels Drets Humans de 1948, així com del Pacte Internacional dels Drets Civils i Polítics
de 1966, i que Pakistan forma part, malgrat que amb reserves, quant a interpretar el
Pacte en el marc de la seva constitució.
 
Atès que tot va ocórrer el 14 de juliol de 2009, tal com descriu la sentència, quan
aquesta camperola catòlica collia, i va anar al pou a beure aigua. Diverses dones la
van  escridassar  i  li  van  dir  que  l'aigua  era  de  les  musulmanes  i  que  si  bevia  la
contaminaria.  Àsia  va  contestar  “em fa  l'efecte  que Jesús  tindria  un punt  de  vista
diferent al de Mahoma sobre aquesta qüestió”, “com t'atreveixes a parlar per la boca
del profeta, bèstia immunda?”, li  van contestar aquestes dones musulmanes que la
van acusar formalment de blasfèmia davant el tribunal. Després d'una brutal pallissa
va ser empresonada en una cel·la  que manca fins i  tot  de finestra,  i  poc després
condemnada a ser penjada a la forca. Actualment espera que prosperi el recurs o ser
executada.
 
Atès que l'advocat defensor demana més pressió internacional, com ja ha manifestat
el Papa Benet XVI en una de les seves tradicionals crides a l'oració, diversos països
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de la comunitat internacional o la Comissió pels Drets Humans i Ajuda als Presos, que
lamenta que la justícia pakistanesa no estigui preparada per defensar als cristians, i
denuncien que hi ha revisions per acusació de blasfèmia acumulades durant més de 8
anys, i així com la inacció del govern bloquejat pels islamistes i davant el temor de la
proximitat de les eleccions.
 
I  atès  que  és  just  sumar-se  a  la  mobilització  internacional  per  demanar  el  seu
alliberament immediat i denunciar aquests casos de persecució tal com està succeint
en diversos països.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  amb  els  vots  a  favor  del  senyor  Guerra  (PxC),  la
senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Fernandez (PSC),  que exerceix el
seu vot de qualitat per desempatar, total quatre vots a favor; els vots en contra del
senyor Pujol (CiU), els senyors Vencells i Rangel i la senyora Mauri (PSC), total quatre
vots en contra; i les abstencions del senyor Rocas i la senyora Zaragoza (PSC), els
senyors Gómez i Prats i les senyores Frigola i Montalban (CiU) i el senyor Genover i
les senyores Rivas i Recio (Entesa), total  nou abstencions:

Primer.- El rebuig a la detenció, empresonament i condemna a Àsia Bibi per part de
les autoritats pakistaneses.
 
Segon.-  La revisió immediata de la pena de forca, la sentència del jutge de districte
pertinent, així com la resolució en forma d'absolució de l'apel·lació presentada davant
el Tribunal Superior de Lahore.
 
Tercer.- L'alliberament  per  part  de  les  autoritats  pakistaneses  d'Àsia  Bibi
immediatament i incondicionalment, com també que es garanteixi la seva seguretat
física com la de la seva família de forma immediata.
 
Quart.- Demanar a les autoritats pakistaneses que acatin les normes internacionals en
matèria de defensa dels drets humans, així com els compromisos internacionals que
reclamen frenar la persecució de cristians a països que apliquen la xara o llei islàmica.
 
Cinquè.- Traslladar aquest acord al Ministeri d'Afers Estrangers del Govern central, a
la Secretària d'Afers Estrangers de la Generalitat de Catalunya, al Consultat General
del  Pakistan,  a  la  Conferència  Episcopal,  així  com  a  l'organització  Human  Rights
Watch.

En el torn d'explicació de vot intervé el senyor Fernandez manifestant que ha votat que
sí pel contingut en quant a la proposta que és en defensa dels drets humans, però ho
trobo molt  lamentable perquè igualment és la defensa  d’aquesta noia,  també és el
discurs  que  en  aquest  moment  fa  el  partit  que  la  presenta  quan  parla  que  els
immigrants que no estiguin legals aquí, que han de marxar i si pot ser per la porta de
darrera, per tant això també és un tema de drets humans, per tant jo entenc que el
discurs que vostè fa en aquest plenari no s’ajusta en absolut amb el que vostè predica,
amb el que vostè escriu, i el que vostè diu amb el dia a dia. Per tant jo li pregaria dues
coses, que la propera moció que presenti, no l’envii per correu i per tant la registri per
registre  d’entrada  i  signada,  és  l’última  que  li  accepto  amb aquestes  condicions  i
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segona, que intenti quan les presenti que sigui una mica coherent amb el seu propi
discurs, perquè la veritat és que miri el que ha ocasionat, que Esquerra ha abandonat
el Ple i aquí he hagut de desempatar la votació jo.

- senyora Mauri: He votat en contra tot i que és un tema molt punyent i que realment
ha passat i ha passat des de l’any 2009, aquesta senyora l’ASSIA BIBI, ja és del 2009
que arrosseguem aquest cas, però crec que l’ideari de Plataforma no contribueix ni a
la pau ni a la cohesió social, jo penso que això és purament una estratègia que ara fan
servir, en defensa d’uns drets humans que a més es classifiquen en funció de l’origen
de les persones i de la religió de les persones, vostès defensen els drets humans en
funció d’aquests orígens, i de quina religió tenen les persones. Per tant, jo no el puc
legitimar a vostè per presentar aquesta moció, per això li he votat en contra.
 
- senyor Pujol: Jo coincideixo plenament amb la senyora Mauri, i la meva rectificació
del vot obeeix als mateixos pensaments i criteris.
 
 
 
A continuació s’incorporen novament al plenari els membres d’Esquerra Republicana
de Catalunya.
 

27.- INFORMES.-

No se'n formulen.

28.- PRECS I PREGUNTES.-

Intervé la senyora Rivas manifestant que renuncia a les preguntes, atenent l’hora que
és,  les formularem en el  proper  Ple i  esperem poder-les formular,  les que vinguin
d’aquest Ple i les que tinguem noves, però sí que m’agradaria demanar dos precs. Un,
varem  demanar  en  l’anterior  plenari  que  quan  es  fessin  arribar  els  informes  a
l’oposició, els que es demanen vinculats a preguntes que es formulen en el Ple, ens en
féssiu arribar una copia a tots els grups. No ens han arribat, i per tant, demanaríem,
per favor, si ens poden arribar.
I  dos,  varem demanar  una copia  de  l’estudi  de  recursos  humans,  que  la  senyora
Zaragoza  ens va dir que ens faria arribar i no ens l’ha fet arribar, per tant ho tornem a
demanar a veure si ens la poden fer arribar abans del proper Ple.
 
- senyora Zaragoza: Li contesto, no li he  fet arribar perquè no la tinc, tinc l’informe
verbal però m’havien de fer l’informe escrit per la primera setmana d’abril, tant punt el
tingui li faig una copia i als altres grups municipals també.
 
- senyor Sabrià: Només tenim un prec, que intentarem fer-lo curt, breu i sense acritud,
tot i que és un tema que ens afecta especialment. Parlàvem en el punt de Palafrugell
lingüísticament sostenible, que tenim la sensació que a aquest municipi li falta visió
respecte als temes d’àmbit nacional, o que hem baixat un punt la preocupació sobre
aquests temes. Fins a certa banda és normal, la participació d’Esquerra ha baixat, ha
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passat a l’oposició, i per tant, que aquesta ambició baixi un punt pot ser, fins a cert
punt normal, que baixi fins als nivells que està baixant ens preocupa més, i voldríem
posar alguns exemples més senzills. Sant Jordi ja no té senyera, ni tant sols al seu
cartell, per tant, demanaríem anar amb compte amb aquestes coses, perquè són els
nostres símbols i són els nostres dies importants i per tant, crec que són temes que els
hem de cuidar. Vàrem fer un acte del 8 de març, que va ser magnífic, a mi em va
agradar molt, no vaig veure el final però vaig veure el 80%, i crec que va ser un bon
acte,  però la presència de la llengua catalana va ser minoritaria,  la cartelleria que
varen estar projectant tota l’estona era cartelleria de les celebracions del 8 de març, jo
diria que de l’època republicana, totes en castellà, hi ha molt bona cartelleria i grans
cartellistes catalans que també ho varen fer, per tant, jo demanaria una vegada més
que cuidéssim també aquest  tema, ens quedem amb un manifest  que ja no té un
discurs polític al darrere sobre els fets ocorreguts l’últim any i els perills que corre la
llengua en aquest moment, i per tant, no parlarem de la bandera, perquè són temes
que nosaltres hauríem gestionat molt  diferent  o que hauríem recorregut,  ja  que es
podia  fer,  però  no  cal,  nosaltres  ho  fem des  d’un  punt  de  vista  molt  més  global,
entenem que hem d’anar amb compte, que hi hem d’estar a sobre, perquè el  país
passa un moment greu i crec que hem d’estar tots pendents de defensar els nostres
símbols, de defensar la nostra llengua, i jo crec que en molts pocs dies hem tingut
massa exemples, i crec que alguns són senzills de resoldre, no s’entén que després
de tants anys, del cartell  de Sant Jordi desaparegui la senyera, i crec que és molt
senzill, però és un símbol i per tant, no li donaré més voltes, en podríem trobar algun
altre  d’exemple  però  sí  que  penso  que  en  tot  això  hi  hauríem d’anar  en  compte,
hauríem d’anar junts tots plegats i  que ho hauríem de treballar conjuntament i  que
s’han acumulat massa coses en pocs dies. 
 
- senyor Fernández: En qualsevol cas, és un prec, però nosaltres farem compatible la
defensa dels símbols, que ho tenim, amb la defensa de l’interès general i el que és el
benestar  social  de la  gent,  les dues coses han d’anar  a l’hora.  Jo crec que vostè
intenta veure coses que no hi ha voluntat política d’intentar que fem un cartell sense la
senyera. Pel que fa a la bandera espanyola, jo esperava avui una moció aquí i no l’he
vista la moció que vostè va anunciar que presentaria a la Junta de Portaveus, però en
tot cas, li recomano que agafi l’article 410 del codi Penal i veurà el que diu sobre això,
jo com a alcalde no vull assumir aquest risc, si vostè l’hagués assumit, bé no sé si
l’hauria assumit  o no,  però en qualsevol  cas ja veiem ara el  que està passant  en
relació a les banderes. Jo, en relació a això, només dir-li que en el tema dels símbols
intentarem  mantenir  el  respecte  que  la  nostra  nació  es  mereix,  però  també  fer
compatible  això  amb  la  cohesió  social,  del  que  en  aquest  moment  a  la  gent  li
preocupa, que són els problemes que tenen en el dia a dia. 
 
- senyor Sabrià: Jo entenc, no sé si pel perfil del seu partit intenta barrejar una cosa
amb una altra, crec que en cap cas és excloent, els plantejaments que estem fent
nosaltres no afecten a la cohesió social, crec que l’hem de treballar i l’hem de treballar
tots junts, però d’altra banda, també crec que hem de vetllar pels nostres símbols, per
la nostra llengua i pel nostre país, i que n’hem de fer una defensa tots plegats, i que a
més a més, com a plenari, seria fàcil, en aquests temes, anar junts, i podem separar el
tema de la bandera, que segur que el veiem molt diferent, però en altres àmbits, jo
entenc que hem baixat el peu, i ara just és el moment per apretar-lo més i no per
deixar anar l’accelerador, i per tant, nosaltres ho hem fet com a prec. Entenc que les
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situacions que explico han passat totes en l’últim mes i mig i entenc que se les haurien
de prendre de manera seriosa perquè totes eren fàcils de resoldre.

I  no  havent-hi  cap  més assumpte per  tractar  s’aixeca la  sessió  essent  les  onze i
cinquanta-nou minuts de la nit.  En dono fe.
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